
شرکت آب و فاضلاب استان آذربایجان غربی در نظر دارد مناقصه عمومی یک مرحله ای مطابق جدول ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. 
کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت و تحویل اسناد تا سایر مراحل مناقصه از طریق سامانه )ستاد( به آدرسwww.setadiran.ir انجام خواهد شد. تاریخ انتشار 

فراخوان در سامانه تاریخ 18 / 12 / 1403 می باشد.

توجه : لازم بذکر است پاکات مناقصه حاوی ارزیابی و پاکات الف و ب و ج در مواعد مقرر ، در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت درج گردیده و پاکت 
الف)تضمین شرکت در مناقصه( علاوه بر بارگذاری در سامانه مزبور قبل از بازگشایی پاکات بصورت فیزیکی تحویل دبیرخانه گردد. در صورت عدم تحویل 

پاکات مربوطه بازگشایی نخواهد شد.
آدرس تحویل پاکات : ارومیه چهارراه مخابرات شرکت آب و فاضلاب استان آذربایجان غربی شماره تماس :  04433450001

تاریخ نشر آگهی نوبت اول : 18 / 12 / 1403 تاریخ نشر آگهی نوبت دوم : 20 / 12 / 140

فراخوان برگزاری مناقصه عمومی

نوبت اول

فراخوان مزایده شناسایی سرمایه گذار جهت نوسازی و بهسازی و تجهیز و سپس بهره برداری از 
 B.O.L.T شهربازی مهر به صورت مشارکتی به روش

)اداره سرمایه گذاری و سازمان فضای سبز شهرداری خرم آباد(

مواعد زمانی:

ضمانت نامه شرکت در مزایده و آدرس و اطلاعات تماس شهرداری

شرایط عمومی و توضیحات برگزاری مزایده شهرداری

شــهرداری خــرم آبــاد در نظــر دارد  فراخــوان مزایــده شناســایی ســرمایه گــذار جهــت نوســازی و بهســازی و تجهیــز و ســپس بهــره بــرداری از شــهربازی مهــر بــه صــورت 
مشــارکتی بــه روش B.O.L.T را بــه شــرح ذیــل را از طریــق ســامانه تــدارکات الکترونیکــی دولــت برگــزار نمایــد.

ــه  ــتاد( ب ــت )س ــدارکات الکترونیکــی دول ــامانه ت ــق درگاه س ــا از طری ــا بازگشــایی پاکــت  ه ــوان ت ــناد فراخ ــل اس ــت و تحوی ــوان از دریاف ــزاری فراخ ــه مراحــل برگ کلی
ــد. ــد ش ــام خواه آدرس www.setadiran.ir انج

متقاضیــان شــرکت در فراخــوان در صــورت عــدم عضویــت در ســامانه، نســبت بــه ثبــت نــام و دریافــت گواهــی امضــای الکترونیکــی )بــه صــورت برخــط( بــرای کلیــه 
صاحبــان امضــای مجــاز و مهــر ســازمانی اقــدام لازم را بــه عمــل آورنــد.

ــا  ــه و ی ــال را تهی ــغ 23/181/450/000 ری ــه مبل ــه بانکــی ب ــي بایســت ضمانتنام ــده  م ــدگان در مزای ــد ارجــاع کار: شــرکت کنن ــن شــرکت در فرآین ــغ تضمی ــوع و مبل ن
همیــن مبالــغ را بــه عنــوان ســپرده بــه حســاب شــماره 1001001714640 بانــک شــهر شــعبه خــرم آبــاد واریــز و رســید آن در پاکــت الــف قــرار داده، تحویــل دبیرخانــه 

شــهرداری مرکــزی گــردد.
ــی  ــای مردم ــارکت ه ــذاری و مش ــرمایه گ ــت س ــاد- مدیری ــرم آب ــهرداری خ ــهریور- ش ــان 17 ش ــهرداری : 33327213-066 – خیاب ــاس و آدرس ش ــات تم  اطلاع

ــاد ــرم آب ــهرداری خ ش

1-برگــزاری مزایــده صرفــا از طریــق ســامانه تــدارکات الکترونیکــی دولــت مــی باشــد و کلیــه مراحــل فرآینــد شــامل خریــد و دریافــت اســناد )درصــورت وجــود هزینــه 
مربوطــه(، پرداخــت تضمیــن شــرکت در مزایــده ارســال پیشــنهاد قیمــت و اطــلاع از وضعیــت برنــده بــودن مزایــده محتــرم از ایــن طریــق امــکان پذیــر مــی باشــد.

2-کلیه اطلاعات موارد اجاره شــامل مشــخصات، شــرایط و نحوه اجاره در برد اعلان عمومی ســامانه ســتاد، قابل مشــاهده، بررسی و انتخاب می باشد.
3-علاقــه منــدان بــه شــرکت در مزایــده مــی بایســت جهــت ثبــت نــام و دریافــت گواهــی الکترونیکــی )توکــن( بــا شــماره )مرکــز پشــتیبانی و راهبــری ( 021-41934 

تمــاس حاصــل نماینــد
4- هزینــه چاپ آگهی به عهده برنده مزایده می باشــد.

زمان انتشــار در ســایت :             1403/12/14                             مهلت دریافت اســناد فراخوان:                 1403/12/18                             
 مهلت ارســال پیشــنهادات:       1403/12/28                             زمان بازگشــایی پاکت ها:                         1403/12/28                             
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دولت مدافع آموزش زبان های 
محلی در کنار زبان رسمی است

روزنامه  صبح ایران 

www.Moeennews.ir
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فدراسیون ورزشهای 
خانوادگی !

از خواستگاری تا تقسیم ارث ؛
 بساط گعده های خویشاوندی کی جمع می شود؟

پرداخت کل رقم برآورد
و« به سازندگان  »در سایه سر
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: سخنگوی دولت 

ونده چای دبش؛ گزارش حکم دادگاه پر
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1- رشت -روبروی فرودگاه خودروی سبک- مرکز3404
2-رشت- لاکانشهر خودرو سبک- نرسیده به تقاطع راه آهن  مرکز 4463

3-خمام- چوکام - خودروی  سبک- مرکز 3401
4-خمام-چوکام-خودروی سنگین- مرکز 5402

مـراکز مـعاینه  فـنی خـودرو
 بـرادران پـور رستگـار

 همه روزه  آماده خدمت رسانی 
 به مشتریان و همشهریان عزیز میباشد.

 اقدام خلاف قانون 
فاطمی امین سبب 

ایجاد فساد شد
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وداع با کارت سوخت 

2

 قاچاق بنزین تمام می شود؟

یونس رنجکش 
از قطار همراهی  اقتصاد  با خارج کردن وزیر 
اصولگرایان  توسط مجلس  چهاردهم   دولت 
با  ملت   خانه  این  ماه عسل  همراهی  گویا 
از  و  یافته  پایان  پزشکیان  ملی  وفاق  شعار 
ابن پس باید شاهد سخت تر شدن روزهای 
دولت گردانی رییس جمهور  بود، هرچند که 
به ادامه  این داستان باید پافشاری جریان تند 
روی مجلس برای خارج کردن ظریف کابینه را 
هم اضافه کرد که استعفایش روی میز رییس 

دولت است.
رئیس جمهور اگرچه با شعار وفاق ملی تلاش 
داشت تا کنشگران سیاسی در قدرت جریان 
برنامه  برای پیشبرد  را در کنار خود  مخالف  
هایش داشته باشد و امتیازهای بسیاری را هم 
نصیب آنان کرد اما با پیاده کردن زودهنگام 
همتی کمر همت و همراهی دولت و مجلس 
ترک برداشته و باید دید چه خواب دیگری برای  
دولت او در روزهای آینده دیده اند ،هرچند که 
پیش بینی این روزها در سپهر سیاست ایران 

قابل پیش بینی برای دوراندیشان بود.
 به هر تقدیر رییس دولت و همراهان او اگر چه 
تاکنون شاید در خوش باوری سیر می کردند 
اما  راهی جز تصمیم جدی تر برای پیش برد 
اهداف و برنامه هایی که مردم به آن دل بسته 
بودند جز با باز سازی اعتماد  که هر روز از سبد 
اعتبار دولت و رییس آن به دلیل مماشات و 
خوش بینی سازش با مخالفان و جا ماندن از 
قطار رفع مشکلات با تدبیر واقع بینانه  کاسته 

می شود ، ندارند.
بطور یقین مجلسی که با بیش از دو سوم آرا از 
جاده همراهی با دولت خارج شده است و دست 
دولت وفاق را در مشکلات اقتصادی با حذف 
بدهنگام وزیر و فرمانده جنگ اقتصادی  را در 
حنا گذاشته به طور حتم برای دیگر اعضای 
کابینه ای  که با نگاه اکثریت مجلس منتقد 
خواهند  دیگر   سناریوهای  ندارند،  همراهی 
نوشت و این بار هر دو  دست دولت چهاردهم 

را در پوست گردو خواهند گذاشت.
برای  باید تصمیم جدی  اکنون  رییس دولت 
بازسازی کابینه و کادر  نو در  اتفاقی  به  ورود 
مدیران اجرایی و معتقدین به شعارهایش بگیرد 
و حتی از مماشات و معامله استانداران برای بقا 
و همپیمانی با بانیان وضع موجود در استان ها 
نیز نگذرد و در وقتش دست از آنان بشوید که 

در این لایحه های زیرین خبرهاست!

وفاق فرمان  مجلس 
 را کج کرد!

سرمقاله

اینجا محل  تبلیغ شماست !
013-33243634



و برگ سبز )شناسنامه( خودروی سواری  سند 
مدل  سفید  آی  ایکس  تی  جی  تیپ  پراید 
1385،شماره انتظامی 893 ل 33 ایران 49 
شاسی  شماره  و   1675415 موتور  شماره  به 
S1412285928430 به نام رضیه آزادی مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد

مزدا  سیستم  دوکابین  سواری  خودرو  سبز  برگ 
روغنی  سفید   1396 CARA20001مدل  تیپ 
49وبه  76ایران  518ص  انتظامی  شماره  به 
شاسی  شماره  و   E2J8A8737 موتور  شماره 
NAGP2PC32HA269713 بنام مقداد مظاهری 

مفقود گردیده واز درجه اعتبار ساقط می باشد

یادداشت

هوش مصنوعی با تفکر انتقادی 
چه می کند ؟

مهاجرانی: دولت مدافع آموزش زبان های محلی در کنار زبان رسمی است

گزارش تازه حکم دادگاه متهمان پرونده چای دبش؛
 اقدام خلاف قانون فاطمی امین سبب ایجاد فساد شد

رویداد
  شنبه  18 اسفند  1403

 شماره 6964
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سخنگوی دولت تأکید کرد: آموزش فراگیر به زبان فارسی، تعارضی با حق آموزش 

زبان های محلی و مادری ندارد.
اجتماعی  در شبکه  کاربری خود  در حساب  مهاجرانی  فاطمه  ایسنا،  گزارش  به 
ایکس نوشت: »عدم انعکاس دقیق سخنانم منجر به برداشتی اشتباه در برخی 

مخاطبان شد.

دفاع دولت از اجرای دقیق اصل 15 قانون اساسی و آموزش زبان  و ادبیات محلی 
و مادری )در کنار زبان رسمی و ملی و میانجیِ فارسی( است و نه آموزش »به« 

زبان مادری.
آموزش فراگیر به زبان فارسی، تعارضی با حق آموزش زبان های محلی و مادری 

)اقتضای اجرای قانون اساسی، عدالت و تقویت همبستگی ملی( ندارد.«

راهبرد وفاق و آچمز شدن دولت؛ 
پزشکیان تا کجا کوتاه می آید؟

نگاه

عکس

در روز استیضاح عبدالناصر همتی، پزشکیان با گفتاری پرلکنت تر از همیشه و 
لحنی میان شکوه و التماس  پشت تریبون قرار گرفت. او برای اولین بار از لاک  
به شدت محافظه کارانه درآمد و به آوار برجای مانده از دولت سیزدهم  اشاره 
کرد، برای آنکه نمایندگان را قانع کند که شرایط اقتصادی کشور به خاطر پشت 
کردن به مذاکره و تحریم است، گریزی به راهبرد عدم مذاکره و تفاوت نظر 
خود و رهبری زد. با این همه هیچ کدام از اینها کارگر نیافتاد. محمدباقر قالیباف 
در نیم ساعت پایانی 70 رای را به سبد مخالفان ریخت و عبدالناصر همتی از 

دولت جدا شد.
 فرزین دبیری برادرزاده شهرام دبیری معاون پارلمانی رئیس جمهور اخیراً به 
عضویت هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال درآمده است و برخی خبرنگاران به 
دبیری خرده گرفتند که به جای لابی برای  وزیر اقتصاد سخت به دنبال لابی 
برای درخشیدن برادرزاده خود بود. محمد مهاجری از اعضای شورای اطلاع 
رسانی دولت نیز از جمله افرادی بود که معاون پارلمانی رئیس جمهور را مورد 

انتقاد قرار داد.
ضربه کاری به دولت با ستادن ظریف

محمد جواد ظریف معاون راهبردی دولت نیز از احضارش توسط رئیس قوه 
قضاییه و استعفای اجباری گفت. وی یک روز قبل تر در گفت و گو با محمد 
فاضلی جامعه شناس اشاره کرده بود که درون دولت »صرفاً در حالی بازی 
بدون توپ است و توپی پیش پای وی نیست«، بسیاری  وادار کردن ظریف 
به استعفا را به مثابه یک ضربه راهبردی و حیثیتی به دولت و پایان ماه عسل 

وفاق تفسیر کردند.
حسام الدین آشنا در اینباره گفت که ظریف مایل به حضور در دولت نبوده و 
»هر چه کرده به امر مقامات عالیه بوده«. آذر منصوری رئیس جبهه اصلاحات 
نیز گفت: »نباید این استعفا را به یک کناره گیری ساده یا شکست پروژه وفاق 

تقلیل داد«.
بهزاد نبوی از زعمای جبهه اصلاحات نیز در گفت و گو با آفتاب نیوز اظهار کرد که 

نباید رفتن ظریف یا استیضاح همتی را به عنوان پایان پروژه وفاق قلمداد کرد.

با این همه بدنه جوان جبهه اصلاحات و افکار عمومی تا این حد خوش بین به 
نظر نمی رسند. با توجه به تورم سنگین، ناامیدی در افق مذاکره و رفع تحریم، 
فشار تندرو ها برای تحدید بیشتر آزادی های مدنی، عدم توفیق در رفع فیلترینگ 
و ده ها وعده ناکامی دیگر، بسیاری دولت مسعود پزشکیان  و پروژه وفاق او را 

عملًا پایان یافته تفسیر می کنند.
یکی از وزرای دولت حسن روحانی که نخواست نامش فاش شود در این 
خصوص به آفتاب نیوز گفت: »قابل حدس بود که کلان راهبرد وفاق تا عید 
بیشتر دوام نخواهد داشت، آنچه رئیس جمهور محترم به نظر می رسد درک 
نمی کند، تمامیت خواهی، جبهه پایداری و تندرو ها است، آنها به رفتن ظریف 
قانع نیستند و تا کاملًا دولت را فلج و آچمز نکنند، کوتاه نخواهند آمد، به ویژه که 
قالیباف هم خواستار شکست دولت و بسترسازی برای ریاست جمهوری خود یا 

یک کاندید نزدیک به  خود است«
اعتماد دوباره به قالیباف

عبدالله رمضانزاده سخنگوی دولت سید محمد خاتمی نیز به پزشکیان  نهیب زد 
که چرا دوباره به قالیباف اعتماد کرده است.

غلامحسین کرباسچی شهردار سابق تهران نیز در انتقاد از پروژه وفاق دولت 
اظهار کرد: »پزشکیان هر چه قدر کوتاه بیایید، آنها جری تر می شوند، آنها در 
همه تریبون های مذهبی و غیر مذهبی تبلیغ )منفی( می کنند و اینگونه نیست 

که وفاق را جدی گرفته باشند.«
سید صادق حسینی فعال اقتصادی نیز ابراز امیدواری کرد که با رفتن همتی و 

ظریف؛ »پزشکیان از خواب بیدار شود«.
عماد بهاور فعال سیاسی اصلاح طلب هم یک بار دیگر فرضیه احتمال استعفای 
پزشکیان در سال 1404 را مطرح کرد. هر چند علی اصغر شفیعیان فعال 

رسانه ای نزدیک به دولت چنین فرضیاتی را مردود دانست.
مهاجرانی سخنگوی دولت نیز گفت: »ما به وفاق مومن ایم!«.

دست خالی دولت
بعید به نظر می رسد جناح تند که با سیاست خارجی پرهزینه و ترویج مشکلات 
ساختاری و حمایت از کاسبان تحریم، کشور را به اینجا رسانده است، تنها به 
ظریف و همتی اکتفا کنند. یک روزنامه اصولگرا نیز نوشت: »حالا نوبت دیگر 

معاونان پزشکیان است که برکنار شوند«.
به نظر می رسد جامعه نیز دیگر از حرف های تکراری رئیس جمهور مبنی بر 

اینکه: »بیاید دوست باشیم، دعوا نکنیم!« خسته شده است.
تا بدین جای کار تنها راهبرد دولت تلاش برای همزیستی با تندروها  بوده و 
تقریباً در همه عرصه ها و وعده های که داده بود، ناموفق عمل کرده است، نه 
وضعیت اقتصادی بهبود پیدا کرد، نه وعده های اجتماعی، سیاسی رئیس جمهور 

به آستانه تحقق نزدیک شده اند.
برخی تحلیلگران می گویند حالت بلاتکلیف و تدافعی و بدون نقشه دولت، 
حمایت عمومی از رئیس جمهور را به شدت کاهش داده است، از دیگر سو، 
جناح رقیب نیز با تضعیف هر روزه دولت، بر شدت حملات خود بر پیکر نحیف 
دولت چهاردهم افزوده است، اگر رئیس جمهور تکانی به خود ندهد و به اصطلاح 
خودی نشان ندهد، بعید به نظر می رسد که دولت چهاردهم عاقبت به خیر شود.

وداع با کارت سوخت 
 قاچاق بنزین تمام می شود؟
طرح انتقال سهمیه از کارت سوخت به حساب بانکی بدون سروصدای 

رسانه ای در دستور کار قرار گرفت. 
به گزارش فرارو؛ به زبان ساده اولین قدم ها برای حذف کارت سوخت 
کلید خورد و قرار است بعد اجرای آزمایشی در پنج جایگاه حاضر 
در تهران، سازوکار جدیدی در پمپ بنزین ها آغاز شود. طرح انتقال 
مجلس  بین  قراردادی  بانکی،  حساب  به  سوخت  کارت  از  سهمیه 
شورای اسلامی و شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی 
اعلام  بنزین  قاچاق  ریشه  قطع  را  هدف  طرح،  موافقان  و  است 
می کنند. در طرف مقابل، مخالفان طرح اعتقاد دارند قاچاق بنزین 
حتی با فراگیرشدن ماجرای انتقال سهمیه از کارت سوخت به حساب 

بانکی تمام نمی شود و جای دیگری ریشه کرده است.
بانکی  از کارت سوخت به حساب  انتقال سهمیه  طرح 

امضا شد
لابلای  بانکی  حساب  به  سوخت  کارت  از  سهمیه  انتقال  طرح 
مهمترین اخبار حوزه اقتصادی در روز های پایانی سال دوباره مطرح 
اقتصاد  و  بازار  اغلب توجه ها در حوزه  شد. درست در روز هایی که 
عدالت  سهام  سود  واریز  کارگران،  حقوق  تعیین تکلیف  ماجرای  به 
اسلامی  در مجلس شورای  الکترونیکی معطوف شده،  و کالابرگ 
مراسمی تحت عنوان امضای قرارداد اجرای آزمایشی انتقال سهمیه 
بنزین از کارت سوخت به حساب بانکی صاحبان خودرو برگزار شد. 

روز  بانکی  حساب  به  سوخت  کارت  از  سهمیه  انتقال  طرح  خبر 
سه شنبه 14 اسفند بدون جار و جنجال سر از رسانه ها درآود. عکسی 
که از این مراسم منتشر شده نشان می دهد قول و قراری بین مجلس 
شورای اسلامی و شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی، رسما منعقد 
شده و پای قرارداد را رئیس کمیسیون انرژی مجلس و مدیرعامل 
شرکت ملی پالایش و مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های 

نفتی امضا کرده اند. 
بانکی  از کارت سوخت به حساب  انتقال سهمیه  طرح 

چیست
انتقال سهمیه از کارت سوخت به حساب بانکی بحث امروز  طرح 

و دیروز نیست و نماینده های مجلس شورای اسلامی هر از گاهی 
سراغش می روند. ماجرا اتفاقا به برنامه هفتم ارتباط دارد و حالا با 
انعقاد قرارداد، ظرف چهار ماه با همکاری بانک مرکزی انتقال سهمیه 

سوخت به کارت بانکی صاحب خودرو را اتفاق می افتد. 
طرح انتقال سهمیه از کارت سوخت به حساب بانکی البته فعلا فقط 
به شکل آزمایشی انجام می شود و با طرحی که قبلا در کیش و قشم 
اجرا شده، تفاوت دارد. طرحی که قبلا در کیش و قشم اجرا شد، 
سهمیه بنزین را به کد ملی اشخاص اختصاص می داد و حالا طرح 

جدید سهمیه را به خود خودرو منتقل می کند.
وداع با کارت سوخت کلید خورد؛ قاچاق بنزین تمام می شود؟طرح 
انتقال سهمیه از کارت سوخت به حساب بانکی با طرحی که قبلا در 

کیش و قشم اجرا شده، تفاوت دارد
طرح انتقال سهمیه از کارت سوخت به حساب بانکی به شکلی طراحی 
بعدی  قدم  در  گذاشته می شود.  کنار  رسما  کارت سوخت  که  شده 
استارت  افراد  احراز هویت  براساس سامانه ای که طراحی می شود، 
می خورد. بعد این مرحله هم یک کد اختصاصی برای شخص صادر 
می شود و فرد با مراجعه به جایگاه، از طریق همان کد می تواند برای 

سوخت گیری اقدام کند. 
مبلغ سوخت به شکل سیستماتیک از حساب بانکی افراد کسر می شود 
و این وسط به خاطر استفاده از کد اختصاصی، حتی نیازی به خود 
کارت های بانکی هم نیست. موافقان طرح ادعا می کنند حتی اگر 
از  می تواند  باشد،  نداشته  هوشمند  گوشی  کد  دریافت  برای  کسی 

طریق پیامک کد اختصاصی را دریافت کند. 
طرح انتقال سهمیه از کارت سوخت به حساب بانکی، قرار است فعلا 
از پنج جایگاه به شکل آزمایشی در تهران شروع شود و اگر موفق بود، 

توسعه پیدا کند. 
موافقان طرح انتقال سهمیه از کارت سوخت به حساب 

بانکی چه می گویند؟
طرح انتقال سهمیه از کارت سوخت به حساب بانکی به خاطر قاچاق 
سوخت مطرح شده است. مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش 

ادعا می کند 40 درصد از حجم سوخت گیری در کل کشور از مسیر 
همین  و  می شود  انجام  سوخت  جایگاه های  در  موجود  کارت های 

موضوع بزرگترین بستر را برای قاچاق بنزین فراهم می کند. 
بانکی  حساب  به  سوخت  کارت  از  سهمیه  انتقال  طرح  موافقان 
برای  و  نیست  بنزین  قاچاق  درد  دوای  سوخت  کارت  می گویند 

جلوگیری از قاچاق بنزین باید سراغ طرح جدیدی برویم. 
طرح انتقال سهمیه از کارت سوخت به حساب بانکی فعلا یکی از 
اولین طرح های آزمایشی مجلس برای نبرد با قاچاق بنزین است. آنها 
اعتقاد دارند همین طرحِ انتقال سهمیه از کارت سوخت به حساب 
بانکی، روند اختصاص سوخت در کشور را شفاف تر می کند و پتانسیل 
حذف مشکلات و تخلف های بنزینی را دارد. آنطرف، اما مخالفان 

طرح حرف دیگری می زنند.
مخالفان طرح انتقال سهمیه از کارت سوخت به حساب 

بانکی چه می گویند؟
انتقال سهمیه به حساب  کارت سوخت طبق ادعای موافقان طرح 
از  یکسری  اما  می کند،  فراهم  قاچاق  برای  بزرگی  بستر  بانکی، 
کارشناسان حوزه انرژی مسائل بزرگتری را مطرح می کنند. مسئولان 
تا 30  نزدیک 20  رقمی  از  نفتی  فرآورده های  پخش  ملی  شرکت 
با یک  روزانه خبر می دهند که  قاچاق  به عنوان حجم  لیتر  میلیون 
حساب سرانگشتی محتاج تردد روزانه هزار و 500 تا دو هزار کامیون 

از مرز های کشور است. 
کارشناسان حوزه انرژی می گویند برای نبرد با قاچاق بنزین نظارت 
نیست.  جوابگو  به تنهایی  خودرو های شخصی  سوخت  کارت  روی 
قاچاق  برای  شخصی  خودرو های  سوخت  کارت  اگر  حتی  چون 
بنزین استفاده شود، بازهم مرحله خروج بنزین از باک خودرو مطرح 
است و ایراد، جای دیگری قرار دارد. مخالفان طرح می گویند همان 
میزان قاچاق بنزینی که از کارت های سوخت جریان دارد، می تواند از 
حساب های بانکی هم ادامه داشته باشد و اساسا در روزگاری که برای 
هر اقدامی امکان مانیتورینگ فراهم است، رد پای قاچاق بنزین را 

باید جای دیگری پیدا کرد.

رسانه قوه قضائیه نوشت: پرونده موسوم به چای دبش با گزارش وزارت 
اطلاعات دولت شهید رئیسی به عنوان اولین گزارش دهنده در دستور 
کار قوه قضاییه قرار گرفت و به موازات آن سایر دستگاه ها نیز به این 
پرونده ورود کرده اند، در واقع این اقدام یک تعاملی بین قوه قضاییه و 

دولت قبل )دولت شهید رئیسی( بوده است.
این پرونده در در شعبه اول دادگاه انقلاب اسلامی تهران ویژه رسیدگی 
به جرایم اخلالگران در نظام اقتصادی کشور با برگزاری 24 جلسه 
رسیدگی شد و در نهایت برای 42 نفر از متهمان تصمیم نهایی اتخاذ 
شد. متهم ردیف اول پرونده حکم حبس بلند مدت 66 سال و جریمه 

بسیار سنگین دارد.
اما در میان متهمان پرونده دو وزیر وقت نیز وجود داشتند که شبهاتی 
در مورد احکام آنها طی روز های اخیر مطرح شده است که به موجب 
حکم صادره سید جواد ساداتی نژاد و سیدرضا فاطمی امین وزرای وقت 
جهاد کشاورزی و صنعت معدن و تجارت به اتهام معاونت در اخلال در 
نظام اقتصادی کشور به طور عمده و کلان موضوع تبصره 2 ماده 2 
قانون مجازات اخلالگران در نظام اقتصادی کشور، هر کدام به 5 سال 
حبس تعزیری محکوم شدند، اما دادگاه در اجرای مواد 36 و 37 از قانون 
مجازات اسلامی و ماده 6 از قانون کاهش حبس تعزیری محکومیت 
سیدجواد ساداتی نژاد را به 2 سال و محکومیت سیدرضا فاطمی امین را 

به یک سال تخفیف و کاهش داده است.
سخنگوی قوه قضاییه در مصاحبه خود در گفت وگوی ویژه خبری درباره 
اقدامات مجرمانه این دو وزیر سابق گفت: آقای ساداتی نژاد و فاطمی 
امین با حضور در دادگاه به طرح دفاعیات خود پرداختند. دو موضوعِ 
این دو  این دو وزیر مطرح است.  برای  اهمال  معاونت در اخلال و 
وزیر به نظارت دسترسی داشتند ولی این کار را انجام ندادند. اظهار بی 
اطلاعی از سوی آنها پذیرفته نیست، چون می دانستند که چه کسانی 
در حال ثبت سفارش اند و میزان ثبت سفارش از نیاز واقعی کشور عبور 
کرده است. اینها به دلیل داشتن داشبورد مدیریتی می توانستند دائماً 
میزان تخصیص ثبت سفارشات را کنترل و نظارت کنند تا از اندازه 
نیاز واقعی بالاتر نرود در حالی که در برخی موارد بیش از چند برابر نیاز 
واقعی کشور هم ماشین آلات و هم چای وارد شده است. در خصوص 
وزارت صمت، آقای فاطمی امین وزیر مربوطه بخشی از اختیارات خود 
را به مدیران استانی تفویض کرده بود که قانون گذار تصریح دارد این 

اقدام نافی مسئولیت او نمی شود.
وی گفت: در جایی که قرار است ارزی در سطح ملی تخصیص داده 
شود، شخص وزیر ورود می کند؛ لذا مسئولیت با شخص وزیر است 
حتی اگر هم این مسئولیت را تفویض کرده باشد، نافی مسئولیت او 

نخواهد بود.

در جریان رسیدگی به پرونده، فاطمی امین و وکیل وی مدعی می شوند 
که مطابق مصوبات و ابلاغیه ها، در خصوص ماشین آلات و تجهیزات 
گروه دبش اداره صمت استان البرز دارای ابزار لازم نام کاربری و رمز 
عبور جهت صدور تیک تأیید یا رد ثبت سفارش ها در بستر سامانه جامع 
تجارت هستند و بررسی و صدور جواز تاسیس، بهره برداری و توسعه ای 
که مبنای صدور ثبت سفارش جهت واردات ماشین آلات است، نیز بر 
عهده اداره صمت استان البرز است، اما این در حالی است که اولا بر 
اساس مصوبات چهاردهمین جلسه شورای هماهنگی اقتصادی سران 
قوا مورخ 1397.07.10 که مورخ 1397.07.23 به دستگاه های ذیربط 
ابلاغ شده است، مطابق بند سوم مصوبه مذکور؛ تعیین و تخصیص 
سهمیه ارزی حوزه مسئولیت هر دستگاه به عهده کمیته ای با مسئولیت 
وزیر صنعت، معدن و تجارت و متشکل از سازمان برنامه و بودجه، 
وزارت  نفت،  وزارت  مرکزی،  بانک  دارایی،  و  اقتصادی  امور  وزارت 
جهاد کشاورزی، وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی خواهد بود؛ 
بنابراین مسئولیت تعیین سهمیه ارزی هر دستگاه جهت واردات کالای 
تحت مدیریت دستگاه متبوع خود، بر عهده کمیته ای، موسوم به کمیته 

ماده 3، با مسئولیت وزیر صمت قرار داده شده است.
ضمن آنکه مطابق قسمت آخر از بند سوم مصوبه مذکور، مدیریت 
توزیع ارز تخصیص یافته و نحوه هزینه کرد آن در حوزه مسئولیت هر 
دستگاه، به عهده وزیر مربوطه خواهد بود، بنابراین فاطمی امین اگر 
مسئولیت های خود را به زیرمجموعه خود تفویض نماید، نافی مسئولیت 
وی نسبت به وظایف و تکالیف قانونی در راستای تعیین سهمیه ارزی 
دستگاه های توزیع ارز اختصاص یافته به وزارتخانه تحت مدیریت خود، 
تنظیم و کنترل روند ثبت سفارش برای واردات، بر مبنای سیاست کلان 

ارزی اعلامی از سوی بانک مرکزی، تقاضای بازار و نیاز کشور نیست.
به عبارت دیگر مطابق ضوابط و مقررات مذکور، فرایند واردات ماشین 
آلات از یک زنجیره منسجم تشکیل شده و در صورتی که حتی یکی 
از حلقه های زنجیره دارای اشکال و ایراد ساختاری باشد و بدون نظارت 

یکپارچه انجام گیرد، روزنه های فساد را ایجاد می نماید.
همچنین نتیجه و ثمره صدور جواز تأسیس و نیز تأیید تقاضای ثبت 
سفارش بازرگان جهت واردات ماشین آلات، در اصل مسئولیت مدیریت 
توزیع ارز، تنظیم و کنترل روند ثبت سفارش برای واردات که می بایست 
بر مبنای سیاست کلان ارزی بانک مرکزی، تقاضای بازار و نیاز کشور 
مدیریت و نظارت شود، بر عهده فاطمی امین به عنوان وزیر صمت، 

بوده است.
به عبارتی فاطمی امین کلیه مسئولیت های خطیر و کلان و اساسی خود 
را که در مصوبه سران قوا با هدف مدیریت منابع محدود ارزی کشور 
و تنظیم و کنترل واردات و جلوگیری از قاچاق کالا و ارز، بر عهده وی 
نهاده شده را به ادارات و سازمان های زیرمجموعه خود تفویض کرده 
و موجبات وقوع جرایم موضوع پرونده حاضر توسط متهم ردیف اول 
پرونده را فراهم کرده است و اقدام وی موجب شده تا منابع ارزی و 

اموال دولتی تضییع شود.
بر اساس گزارش سایت میزان، بر اساس مفاد پرونده، متهم ردیف اول 
)اکبر رحیمی درآباد( با سوءاستفاده از عدم انجام وظایف قانونی فاطمی 
امین، ارز نیمایی را از کشور خارج و بخش عمده آن را با نرخ بازار آزاد 
به فروش رسانده است که این وضعیت نتیجه عملکرد مدیران وزارت 
صمت است که موجب خروج ارز از کشور شده و در قبال آن نیز کالایی 

وارد کشور نشده است.

 امید جهانشاهی
 هوش مصنوعی یکی از فناوری های جذاب و به شدت 
تاثیرگذار جهان ماست؛ فناوری یی که به گونه ای انقلابی 
تسریع  و  تسهیل  را  مسئله  و حل  اطلاعات  پردازش 
می کند؛ بهره وری را به شدت افزایش می دهد و در حال 

جای گزینی کار انسانی است. 
  از این رو، پیش بینی در مورد آثار انقلابی آن، چه از جنبه 
مثبت و چه منفی از حوزه های داغ و جذاب است و آخرین 
اخبار تحولات آن بسیار مورد استقبال قرار می گیرد. اما 
از  آتشین  از پیش بینی های پرشور و آخرین های  فارغ 
به روز های فناوری، نگاهی به پژوهش هایی که در این 

زمینه انجام می گیرد هم نکته آموز و جالب است.
  یکی از این پژوهش های اخیر به مسئله تفکر انتقادی 
با  مصنوعی،  هوش  ابزارهای  از  استفاده  می پردازد: 
این  در  می کند؟  چه  افراد  انتقادی  تفکر  مهارت های 
پژوهش تخلیه شناختی به عنوان یک عامل میانجی 

مطرح بود.
   تخلیه شناختی یعنی به جای حافظه و محاسبه با 
ذهن، از ابزارها برای محاسبات خود استفاده کنیم. به این 
دلیل می گویند تخلیه شناختی که بار پردازشی ذهن کم 
می شود. انواع امکاناتی که همین گوشی های همراه در 
اختیار ما قرار داده است از جمله مثال های شایع تخلیه 

شناختی است.
    تخلیه شناختی امر تازه ای نیست، در گذشته هم ماشین 
حساب همین کارکرد را داشت، اما گسترش ابزارهای 
هوش مصنوعی تخلیه شناختی را به اوج می رساند و در 

همه امور کار پردازش و محاسبه را بر عهده می گیرد.
    قبلًا گفته می شد که با تخلیه شناختی و کاهش بار 
و  فردی  اشتباه  از  ناشی  پردازش ذهن، هم خطاهای 
مشکل فراموشی از بین می رود و هم می توانیم ظرفیت 
حافظه فعال خود را برای پردازش اطلاعات مهم تر آزاد 
کنیم. ظرفیت تفکری خود را در امور دیگر فعال تر کنیم. 
متمرکز بر مسائل جدی تر شویم. و به این طریق تفکر 

خلاقانه خود را بیشتر کنیم. 
ابزارهای هوش  با توسعه  حالا نکته در این است که 
مصنوعی دیگر همه ی به اصطلاح وظایف شناختی و 
ابزارهای  یعنی  می شود  برون سپاری  ما  محاسبه گری 
هوش مصنوعی بر عهده می گیرند. وابستگی به این 
و  شناختی  مهارت های  که  می رسد  حدی  به  ابزارها 
تضعیف  و  کمرنگ  انسان  انتقادی  تفکر  مهارت های 

می شود و به نوعی به حاشیه رانده می شود. 
  

هوش  ابزارهای  از  استفاده  بین  رابطه  پژوهش  این 
مصنوعی و مهارت های تفکر انتقادی را بررسی کرده است 
و با استفاده از یک رویکرد پژوهشی ترکیبی، از روش های 
کمی و کیفی بهره برده است.  666 نفر در بریتانیا از 
گروه های سنی مختلف و با پیشینه های تحصیلی مختلف 

در این پژوهش مورد مطالعه قرار گرفته اند.   
یافته ها، همبستگی منفی معناداری را بین استفاده مکرر 
از ابزارهای هوش مصنوعی و توانایی های تفکر انتقادی 
نشان دادند که توسط افزایش تخلیه شناختی واسطه گری 
می شود. یعنی هرچه میزان استفاده از ابزارهای هوش 
مصنوعی بیشتر است و وابستگی به آنها ایجاد می شود، 
واقع،  در  می شود.  کمتر  انتقادی  تفکر  توانایی های 
خودکارسازی وظایف تحلیلی، نیاز به استدلال مستقل 

را کاهش می دهد. 
بر  مبتنی  داده  تجسم  ابزارهای  مثال،  عنوان  به      
هوش مصنوعی می توانند به کاربران در دیدن روندها 
و همبستگی ها در کلان داده ها کمک کنند و در نتیجه 
به تفکر تحلیلی کمک کنند. با این حال، نکته ی این 
پژوهش در این است که افرادی که بیش از حد برای 
انجام وظایف تحلیلی به هوش مصنوعی متکی هستند، 
ممکن است در تحلیل درست کمتر ماهر شوند، چون این 
اتکا می تواند منجر به درک سطحی از اطلاعات و کاهش 

ظرفیت برای تحلیل انتقادی شود. 
است  ممکن  مصنوعی  هوش  ابزارهای  همچنین     
به  را تقویت کرده و دست رسی  ناخواسته سوگیری ها 
دیدگاه های متنوع را محدود کنند. الگوریتم های هوش 
مصنوعی می توانند با پیشنهاد محتوایی که با باورهای 
موجود کاربران همسو است، دسترسی به دیدگاه های 
متضاد را کاهش دهند. این پدیده، که به عنوان سوگیری 
الگوریتمی شناخته می شود، می تواند مانع ارزیابی انتقادی 

شود.
  این پژوهش نشان می  دهد شرکت کنندگان جوان تر که 
در مقایسه با شرکت کنندگان مسن تر وابستگی بیشتری 
به ابزارهای هوش مصنوعی داشتند، نمرات تفکر انتقادی 
کمتری گرفتند. از همین رو، توصیه این پژوهش، توجه 
جدی به آموزش مهارت های تفکر انتقادی در مدارس 

است.

کاشت سه نهال توسط رهبر انقلاب در روز درختکاری
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صداوسیما: ممنوعیت دوبله و انتشار سریال »معاویه«
برخی رسانه های کاربر محور نسبت به انتشار نسخه زبان اصلی قسمت 1 و 2 اقدام کرده بودند که 
با همکاری دادستانی کل کشور نسبت به حذف دو قسمت یاد شده از تمام رسانه های کاربر محور 
اقدام شد.ساترا صداوسیما دوبله و هر نوع انتشار سریال »معاویه« در سکوهای صوت و تصویر 

فراگیر اعم از رسانه های ناشر محور و کاربر محور را ممنوع اعلام کرد.
سریال  صداوسیما،  ساترا  سازمان  نظارت  و  پایش  معاونت  اعلام  بر  بنا  ایران؛  عصر  گزارش  به 
»معاویه« محصول شبکه mbc به دلیل روایت جدیدی از زندگی معاویه و سعی در تطهیر خاندان 

بنی امیه، در تمام رسانه های صوت و تصویر فراگیر کشور، غیر قابل انتشار است.این سریال در برخی کشورهای ]عربی[ اسلامی 
مانند عراق و مصر نیز به علت تاثیر آن در ایجاد تنش  و به خطر افتادن انسجام اجتماعی ممنوع شده است؛ بر همین اساس با 
توجه به مکاتبه ای که از سوی سازمان تنظیم مقررات رسانه های صوت و تصویر فراگیر در فضای مجازی با سکوهای دارای مجوز 
از این سازمان در تاریخ 13 اسفندماه سال جاری شده است، دوبله و هر نوع انتشار این محتوا ممنوع اعلام شد.همچنین به اطلاع 
می رساند برخی رسانه های کاربر محور نسبت به انتشار نسخه زبان اصلی قسمت 1 و 2 اقدام کرده بودند که با همکاری دادستانی 

کل کشور نسبت به حذف دو قسمت یاد شده از تمام رسانه های کاربر محور اقدام شد.
 شنبه  18 اسفند  1403

 شماره 6964

چاپ و نشرموسیقی

افروخته«  زغال های  حمل  حال  در  »زنی  نقاشی 
موزه  از   1974 سال  در  که  پسر  بروگل  پیتر  اثر 
پس  بود،  رفته  سرقت  به  لهستان  گدانسک  ملی 
هلند  لیمبورگ  استان  در  موزه ای  در  دهه  پنج  از 

شناسایی شد.
به گزارش ایرنا از خبرگزاری آرت نت، پلیس هلند 
با همکاری روزنامه نگاران و آرتور برند کارآگاه آثار 
در  »زنی  دزدیده شده  نقاشی  شد  موفق  هنری، 
حال حمل زغال های افروخته« را که اثری از پیتر 
بروگل پسر محسوب می شود، در موزه ای در استان 
دایره ای  نقاشی  این  کند.  کشف  هلند  لیمبورگ 
است،  شده  خلق   1626 سال  حدود  که  شکل 
همراه با اثر دیگری از آنتونی ون دایک با عنوان 
گدانسک  ملی  موزه  از  سال 1974  در  »تصلیب« 

لهستان به سرقت رفت.
این اثر زنی روستایی را نشان می دهد که در یک 
حمل  را  مشتعل  زغال های  انبر،  با  آفتابی  منظره 
می کند و در دست دیگر دیگی دارد. آرتور برند که 
در کشف آثار هنری سرقت شده سابقه ای طولانی 
در  لهستان  مخفی  پلیس  که  داشت  اظهار  دارد، 
و  سرقت  این  در  است  ممکن  کمونیستی  دوران 
همچنین مرگ یک شاهد پرونده نقش داشته باشد.

این  لهستان، سرقت  آرشیوی  مطابق گزارش های 
اثر احتمالًا در شب 21 آوریل 1974 )1 اردیبهشت 

1353( رخ داده است. 
در  تغییراتی  متوجه  موزه  کارکنان  بعد،  روز  صبح 
نحوه آویزان بودن نقاشی شدند، اما زمانی که یکی 
از کارکنان خدماتی در روز چهارشنبه همان هفته، 
انداخت،  دیوار  از  را  نقاشی  قاب  تصادفی  به طور 

سرقت فاش شد. 
اولیه مشخص شد که قاب حاوی  در بررسی های 
اثر  نه  است،  مجله  یک  از  بریده شده  تصویری 

اصلی.
از  سارقان  که  داد  نشان  پلیس  تحقیقات 
از  موزه  به  ورود  برای  ساختمانی  داربست های 
کرده اند.  استفاده  دوم  طبقه  در  پنجره ای  طریق 
پلیس مظنون بود که یک زوج جوان که چند هفته 
قبل تصویری از همین نقاشی را از یک مجله در 
کتابخانه بریده بودند، در این سرقت نقش داشته اند، 

اما هرگز موفق به شناسایی آن ها نشد.
گمرک  مأمور  ورنر،  روموآلد  زمان،  همان  در 
لهستانی، گزارشی درباره احتمال خروج غیرقانونی 

آثار هنری از بندر گدنیا ارائه کرد. 
دو روز پس از کشف سرقت در موزه، جسد او در 

قبرستانی پیدا شد. 
برند معتقد است که این قتل، نخستین سرنخ مهم 
در پرونده بود، اما با ورود سرویس امنیتی لهستان 

به تحقیقات، پرونده به طور ناگهانی بسته شد.
در سال 2008، پلیس لهستان به درخواست مدیر 
موزه ملی گدانسک تحقیقات درباره این سرقت را 

از سر گرفت، اما هیچ سرنخی به دست نیامد. 
برند اشاره کرد که تمام اسناد اولیه این پرونده از 

بین رفته است.
از  یکی  که  افتاد  اتفاق  زمانی  نقاشی  این  کشف 
پوشش  هنگام  »ویند«  هلندی  مجله  خبرنگاران 
یک نمایشگاه در موزه گودا، آن را شناسایی کرد. 
اثر  این  که  دریافت  قدیمی  تصاویر  بررسی  با  او 
برای  اما  است،  بروگل  دزدیده شده  نقاشی  مشابه 

اطمینان با برند تماس گرفت. 
برند با بررسی پنج نسخه دیگر از این اثر، تأیید کرد 
که نقاشی یافته شده همان نمونه سرقت شده است.

پس از تماس با موزه و پلیس، تصاویر این نقاشی 
بررسی های  و  شد  ارسال  لهستانی  مقامات  برای 
نقاشی  همان  اثر،  این  که  کرد  تأیید  کارشناسی 

مفقودشده است. 
پلیس هلند اکنون در حال بررسی روند قانونی برای 

بازگرداندن آن به موزه ملی گدانسک است.

خواننده موسیقی سنتی گفت: من به ترکیب سنت و نوآوری اعتقاد دارم، اگرچه موسیقی 
سنتی باید بر اصول پایه خود استوار باشد، اما این به معنای انکار نوآوری و گسترش افق های 
جدید نیست. تکنیک های جدید می توانند به زیباتر شدن و گسترده تر شدن موسیقی کمک 
کنند به شرطی که در چارچوب اصالت و هویت موسیقی ایرانی قرار گیرند.به گزارش ایرنا، 
محمدرضا تنها، خواننده موسیقی سنتی ایرانی، از شاگردان برجسته استادان اکبر گلپایگانی 
)گلپا( و حسین خواجه امیری )ایرج( است. او در خانواده ای با پیشینه موسیقایی متولد شد؛ 
پدربزرگ، پدر و عمویش همگی از خوانندگان آواز اصیل ایرانی بودند.در حوزه فعالیت های 
هنری، محمدرضا تنها با بهنام خدارحمی، آهنگساز و دوست دیرینه اش، همکاری های 
متعددی داشته است. او همچنین علاقه ویژه ای به جمشید هاشم پور، بازیگر معروف ایرانی، 
دارد و او را قهرمان تمام دوران زندگی اش می داند و برای او نیز آهنگی با نام این هنرمند 
اجرا و منتشر کرده است.از جمله آثار منتشرشده این خواننده می توان به آلبوم »بخوان با من« 
اشاره کرد. همچنین، تک آهنگ هایی مانند »دنیای پریشون« با همکاری بهنام خدارحمی، 
»بی قراری«، »زندگی دلنشینه« و »خدایا« از دیگر کارهای او هستند.با وی درباره همکاری 
با استاد ایرج خواجه امیری و دیگر همکاری هایش گفت وگو کرده ایم که در ادامه، توجه شما 

را به مطالعه آن جلب می کنیم.
مهم ترین درسی که از استاد ایرج آموختم دلی و احساسی بودن موسیقی 

است
تنها از نحوه همکاری خود با استاد ایرج خواجه امیری گفت: همکاری من با استاد ایرج 
خواجه امیری از طریق یک پروژه مشترک آغاز شد. من همیشه به ایشان به عنوان یک الگو 
نگاه می کردم و وقتی فرصتی پیش آمد که در کنار ایشان کار کنم، بی درنگ پذیرفتم. این 
همکاری نه تنها به من فرصتی برای یادگیری مستقیم از ایشان داد، بلکه نشان داد که چگونه 

باید احساسات و تکنیک ها را در موسیقی ادغام کرد.
همکاری با استاد ایرج خواجه امیری به من یاد داد که چطور می توانم هم زمان 

با حفظ اصالت خود، در پروژه های مختلف موسیقی ایرانی شرکت کنم
از استاد ایرج همیشه چیزهای زیادی آموختم، اما مهم ترین درس من از ایشان این بود که 
موسیقی باید از دل و احساس بیرون بیاید. تکنیک ها و آموزش های ایشان در آواز، همیشه در 
کنار احساسات ناب و صداقت در اجرا بوده اند. این روش به من کمک کرده تا صدای خود را 
بیشتر بشناسم. وی درباره محصول این همکاری مشترک و آموخته های خود از این همکاری 
گفت: همکاری با استاد ایرج خواجه امیری به من یاد داد که چطور می توانم هم زمان با حفظ 
اصالت خود، در پروژه های مختلف موسیقی ایرانی شرکت کنم. تفاوت هایی که در سبک 
موسیقی استاد ایرج با دیگر هنرمندان وجود دارد، به من کمک کرده تا دامنه صدای خود 
را گسترش دهم و با رنگ های مختلف موسیقی ایرانی آشنا شوم. در استودیو در حال ضبط 
بودیم که استاد ایرج با همان دقت و حساسیت همیشگی، به من یادآوری کرد که در هر اجرا، 
احساسات باید حرف اول را بزند. این لحظه برای من بسیار الهام بخش بود و باعث شد تمرکز 

بیشتری روی بیان احساسی موسیقی داشته باشم.
همکاری با استاد ایرج دریچه تازه ای از موسیقی برایم گشود

تنها ادامه داد: استاد ایرج نه تنها به من در بهبود تکنیک آواز کمک کرد، بلکه درک عمیق تری 
از موسیقی ایرانی به من داد. ایشان به من نشان داد که موسیقی یک زبان جهانی است که 
از احساس انسانی نشات می گیرد. این دیدگاه به من کمک کرد که نگاه تازه ای به کار خود 
پیدا کنم.وی گفت: همخوانی با استاد ایرج، موجب شد تا من به هماهنگی کامل با ایشان 
برسم. البته که ایشان به من توصیه می کردند که در هنگام همخوانی، صدای خود را پیدا 
کنم و در عین هماهنگی، اصالت صدای خود را حفظ کنم. این نکته به من کمک کرد که در 
هر اجرا، همزمان با استاد هماهنگ باشم، ولی خودم را نیز نشان دهم.شاگرد استاد ایرج ادامه 
داد: همکاری با استاد ایرج برای من یک فرصت بی نظیر بود. این تجربه نه تنها سبب تقویت 
روحیه حرفه ای بودن در من شد، بلکه باعث شد تا به طور شخصی هم رشد کنم. در کنار 
ایشان احساس کردم که موسیقی واقعا یک سفر است و باید همیشه در آن پیشرفت کرد.تنها 
تاکید کرد: یکی از بزرگ ترین درس هایی که از استاد ایرج گرفتم این است که هیچ گاه نباید 
در موسیقی کوتاه بیایید. حتی اگر موفقیت های زیادی داشته باشید، همیشه باید در جستجوی 
بهتر شدن باشید. این رویکرد باعث شد که همیشه خودم را به چالش بکشم.وی گفت: 
همکاری با استاد ایرج خواجه امیری برای من همیشه یک افتخار بوده و امیدوارم در آینده نیز 
بتوانم با ایشان پروژه های بیشتری انجام دهم. البته به عنوان هنرمند مستقل، همیشه علاقه 

دارم که با دیگران هم کار کنم و از تجربیات متفاوت بهره ببرم.
سعی دارم ضمن وفاداری به سنت های موسیقی ایرانی، احساس شخصی 

خودم را در صدایم بگنجانم
خواننده ایرانی خوان کشورمان در شکل گیری صدای خود، نکاتی را موثر دانست و گفت: 
تاثیرات بسیاری از استادان و تجربه های موسیقایی ام داشتم. صدای من بیشتر تحت تاثیر 
تکنیک های قدیمی آواز ایرانی است که در آن توجه به اصول درست تنفس، تسلط بر صدای 
نرم و استفاده از مَصَوَبه ها و ریزآوایی ها جایگاه ویژه ای دارد. من همیشه سعی کرده ام که با 
تمرین مداوم و تعمق در آثار بزرگان، صدای خود را به گونه ای شکل بدهم که ضمن وفاداری 

به سنت های موسیقی ایرانی، احساس شخصی خودم را در آن بگنجانم.
صدای من بیشتر تحت تاثیر تکنیک های قدیمی آواز ایرانی است که در آن 
توجه به اصول درست تنفس، تسلط بر صدای نرم و استفاده از مَصَوَبه ها و 

ریزآوایی ها جایگاه ویژه ای دارد
وی در ادامه با اشاره به مشکلات موجود در موسیقی گفت: چالش های زیادی وجود دارد. یکی 
از بزرگ ترین مشکلات، کمبود فضای مناسب برای اجرای موسیقی سنتی است. متاسفانه 
سالن های زیادی برای این نوع موسیقی وجود ندارد و وقتی هم که اجرا می شود، معمولا مورد 
استقبال گسترده ای قرار نمی گیرد. علاوه بر این، بسیاری از جوانان به دلیل مشکلات اقتصادی 
و اجتماعی، به جای پیگیری هنر، به سمت شغل های دیگر می روند. این مسائل باعث می شود 
که نتوانیم آن طور که باید، موسیقی سنتی را به درستی معرفی و اجرا کنیم.تنها درباره ترکیب 
موسیقی های مختلف  اظهار داشت: من به ترکیب سنت و نوآوری اعتقاد دارم. اگرچه موسیقی 
سنتی باید بر اصول پایه خود استوار باشد، اما این به معنای انکار نوآوری و گسترش افق های 
جدید نیست. تکنیک های جدید می توانند به زیباتر شدن و گسترده تر شدن موسیقی کمک 
کنند، به شرطی که در چارچوب اصالت و هویت موسیقی ایرانی قرار گیرند. در نهایت، هدف 
من این است که موسیقی سنتی را زنده نگه دارم و در عین حال آن را به زبان روز تبدیل کنم.

تکنیک های جدید می توانند به زیباتر شدن و گسترده تر شدن موسیقی 
کمک کنند

شاگر استاد اکبر گلپا در بخشی از صحبت های خود درخصوص مقایسه موسیقی ایرانی و 
غربی اذعان داشت: واقعیت این است که موسیقی سنتی ایرانی در مقایسه با موسیقی غربی 
یا حتی موسیقی پاپ، شاید کمتر مورد توجه قرار گرفته باشد. اما من اعتقاد دارم که این 
موسیقی همچنان ریشه های عمیق فرهنگی و هویتی دارد و از نسل به نسل منتقل می شود. 
مشکلی که وجود دارد، این است که بسیاری از نسل های جدید شاید کمتر به این موسیقی 
گوش می دهند و بیشتر تحت تاثیر جریان های موسیقی غربی و مدرن قرار گرفته اند. با این 
حال، کسانی که به طور جدی دنبال موسیقی اصیل ایرانی هستند، هنوز هم به این هنر عشق 
می ورزند و آن را حفظ می کنند.وی در پایان برای علاقه مندان به خوانندگی در این سبک 
گفت: توصیه من این است که در ابتدا به طور عمیق و درست با اصول موسیقی سنتی آشنا 
شوند. هیچ چیز جایگاه و ارزش مطالعه و تمرین صحیح را نمی گیرد. در عین حال، باید به 
تجربیات و احساسات خود احترام بگذارند و همیشه به دنبال رشد فردی باشند. هیچ وقت 
فراموش نکنند که موسیقی باید از دل برخیزد و با مخاطب ارتباط عاطفی برقرار کند، نه صرفاً 

یک نمایش تکنیکی.

کشف نقاشی دزدیده شده 
بروگل پس از نیم قرن در 

موزه  هلند

وفاداری به موسیقی سنتی به 
معنای انکار نوآوری نیست

سوی  از  درخواستی  گفت:  سرو«  سایه  »در  انیمیشن  طرح  مجری 
کنیم،  کمک  ویزا  گرفتن  برای  آنها  به  اینکه  بر  مبنی  سازندگان 
نداشتیم. 50 درصد سهام برای فروش بین المللی را به کارگردانان 
کانون  از  را  برآورد  هزینه  کل  هم  پیش  ماه  چند  کردیم؛  واگذار 

دریافت کردند.
و  کودکان  فکری  پرورش  کانون  تولید  معاون  صارمی  محمدرضا 
نوجوانان و مجری طرح انیمشین »در سایه سرو« که اسکار بهترین 
انیمیشن کوتاه را دریافت کرد، در گفت وگو با خبرنگار سینمایی ایرنا 
درباره این انیمیشن گفت: این انیمیشن سال 1395 در کانون کلید 
زده شد و تولید آن حدود 5 سال زمان برد. یک سال و نیم پیش، 
جایزه  اول جهانی،  تراز  در جشنواره های  و  آماده شد  انیمیشن  این 
گرفت. شیرین سوهانی و حسین ملایمی برای تولید این انیمیشن 

بسیار زحمت کشیدند.
آن  موقت  اسم  آوردند،  کانون  به  که  را  اولیه  طرح  داد:  ادامه  وی 
اساس  بر  که  شده  ذکر  فیلم  این  قرارداد  در  بود.  جنوبی«  »دختر 

استانداردهای کانون و کاملا هنری تولید شده است.
رقم برآورد جدید »در سایه سرو«، ۱۸ برابر بیشتر شده 

بود
معاون تولید کانون درباره رویه ساخت این انیمیشن توضیح داد: تولید 
این انیمیشن در کانون رقم خورد. به دلیل طولانی شدن زمان تولید 
این اثر، چندین بار نامه تمدید به ما دادند و کانون موافقت کرد. 6 
الی 7 ماه پیش که برآورد را آوردند، عدد آن از برآورد ابتدایی، خیلی 
بیشتر شده بود. برآورد تولید جدید، 17 الی 18 برابر افزایش داشت. 
حالا  و  بود  تومان  میلیون   8 دقیقه ای  زمان،  آن  انیمیشن  دستمزد 

دستمزد انیمیشن، دقیقه ای 100 میلیون تومان است.

پذیرفت و 50 درصد سهام  را  برآورد جدید  رقم  کانون،  مدیرعامل 
برای فروش بین المللی را به کارگردانان واگذار کردیم

مدیرعامل  گفت:  اثر  تولید  در  سازندگان  سهام  درباره  صارمی 
کانون، رقم برآورد جدید را پذیرفت و 50 درصد سهام برای فروش 
کل  هم  پیش  ماه  چند  کردیم؛  واگذار  کارگردانان  به  را  بین المللی 
پول را از کانون گرفتند. حق دریافت جوایز نقدی جشنواره ها به طور 

کامل به سازندگان تعلق دارد.
وی افزود: ما در کانون، نماینده پخش و امور بین الملل فیلم داریم؛ 
جشنواره ها  در  را  انیمیشن  این  بین الملل،  امور  هماهنگی  با  کانون 
پخش می کرد. خود سازندگان نیز در حضورهای بین المللی و پخش 
جهانی، توانمند و مسلط به زبان انگلیسی هستند. کانون نزدیک به 
6 سال است اجازه داده تا خود کارگردان ها برای اکران بین المللی 

فیلم هایشان اقدام کنند.
کانون، هیچ تغییری در فیلمنامه این انیمیشن ایجاد نکرد

بعد  اثر گفت:  این  بین المللی  اکران های  درباره  کانون  تولید  معاون 
ویژه  نمایش  برای  فیلم  این  از  زیادی  جشنواره های  جایزه،  این  از 
دعوت خواهند کرد. ما نیز برنامه اکران بین المللی اثر را در جهان 

خواهیم داشت.
این فیلم به قدری خوش ساخت بود که ما از یک ماه قبل 

می دانستیم، اسکار می گیرد
مجری طرح »در سایه سرو« با تاکید بر اینکه کانون هیچ تغییری در 
فیلمنامه این انیمیشن ایجاد نکرده، گفت: از ابتدا، همین فیلمنامه در 
کانون پرورش فکری تصویب شده بود و سازندگان با استوری بورد، 
به کانون مراجعه کردند. ملایمی و سوهانی، در جشنواره پویانمایی 
قبلی جایزه گرفته بودند که یکی از امتیازهای این جشنواره آن است 
از استعدادهای جایزه گرفته می خواهد تا دوباره برای همکاری  که 
به کانون بیایند. آنها وقتی جایزه گرفتند، اداره کل سینمایی از آنها 

دعوت کردتا به کانون بیایند و فیلم جدید خود را بسازند.
صارمی با بیان اینکه از یک ماه قبل می دانستیم این انیمیشن اسکار 
می گیرد، اظهار کرد: این فیلم به قدری خوش ساخت بود که ما از 
یک ماه قبل می دانستیم، اسکار می گیرد. همه موارد فنی و محتوایی 
به دقت کنار هم گذاشته شده بود. وقتی اثری خوب باشد، برای همه 

مسجل می شود که جایزه خواهد گرفت.
معاون تولید کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان در پاسخ به 
اینکه کانون برای دریافت ویزا و حضور در مراسم چطور با سازندگان 
همراهی کرده، گفت: درخواستی از سوی سازندگان برای اینکه به 
آنها کمک کنیم تا راحت تر ویزا بگیرند، نداشتیم. هر دو کارگردان، 
در این حوزه مسلط هستند و اگر درخواستی شکل می گرفت، به آنها 

کمک می کردیم تا راحت تر در مراسم حضور پیدا کنند.

پرداخت کل رقم برآورد »در سایه سرو« به سازندگان
 از ما نخواستند برایشان ویزا بگیریم

تعداد مخاطبان سریال بدل در تلوبیون از 20 هزار نفر فراتر نمی رود 
سعید  کارگردانی  به  در«  به  بد  »روز های  بازپخش  که  حالی  در 
آقاخانی به بیش از 125 هزار نفر می رسد. حتی برخی از مردم ترجیح 
می دهند تکرار هزارباره ستایش را از آی فیلم تماشا کنند تا زمان و 

وقت خود را صرف سریال بی کیفیتی، چون بدل کنند.
در  سیما  سه  شبکه  از  »بدل«  سریال  رمضان،  مبارک  ماه  آغاز  با 
حال پخش است، اما اثر نتوانسته است مخاطبان را بعد از لحظات 
افطار جذب کند و حتی به خاطر کیفیت پایین مورد انتقاد نیز قرار 

گرفته است.
که  است  جذابی  سریال های  یادآور  رمضان  ماه  فرارو،  گزارش  به 
در شبکه های مختلف به نمایش درمی آمدند. کمتر کسی شب هایی 
که »بزنگاه«، »متهم گریخت« یا »میوه ممنوعه« پخش می شد را 
فراموش کرده است. اما چه تغییراتی در صدا و سیما رخ داده که در 
بهترین زمان جذب مخاطب، سریال »بدل« به روی آنتن می رود؟ 
در این مطلب در کنار بررسی صدا و سیما در سال های اخیر به نقد 

سریال بدل می پردازیم.
صدا و سیما در سال های اخیر

و  افق  شبکه  در  مهمانان  به  اعلامیه  و  کفن  اهدای  برنامه  از 
حاشیه هایش مدت زیادی نگذشته است، حالا مخاطبان تلویوزیون 

هم در مواجه با سریال بدل شبکه سه شگفت زده شده اند. 
عده ای خاص  برای  را  هایش  برنامه  سیما  و  می رسد صدا  نظر  به 
تولید می کند که علیرضا مسعودی توانسته است بدل را دوباره پخش 
کند و یا محسن افشانی به عنوان مجری در رمضان 1403 انتخاب 
شود. در واقع نتیجه هیچ اهمیتی ندارد و همین که شخصی مورد 
تایید بتواند مورد اقبال افراد خاصی باشد را ه همواری برای رسیدن 

به تلویزیون دارد.
بودجه صدا و سیما در سال 1404 بیش از 35 هزار میلیارد تومان 
است که جدا از میزان درآمد آنها از تبلیغات است در عین حال بودجه 

انحصاری آثاری مانند »موسی کلیم الله« را نباید فراموش کرد. بعد 
از مردم در توییت های هماهنگ عدم رضایت  این خبر بسیاری  از 
خود را ار اختصاص بودجه بیشتر به صدا و سیما اعلام کردند، حتی 
کارزاری نیز در فضای مجازی به راه افتاد که این پول مستقیما برای 

مردم واریز شود.
گفته می شود که صدا و سیما مدت هاست نشانه ای از رسانه بودن 
ندارد و به دورهمی عده ای تبدیل شده است که فقط از شبکه ای به 
کانال دیگر می روند و نه تنها سرگرم کننده نیست بلکه وظیفه اطلاع 

رسانی و خبر را نیز به درستی انجام نمی دهد. 
در سال 1400 بیش از 42 درصد مردم اخبار را از تلویزیون پیگیری 
می کردند در حالی که این آمار در سال 1403 به کمتر از 20 درصد 

رسیده است.
و  رضا عطاران  پور،  فردوسی  عادل  مانند  مردمی  حذف چهره های 
بدون  افرادی  کردن  جایگزین  و  آگاه  کارشناسان  و  کاربلد  مدیران 
مخاطب  که  شد  باعث  مختلف  زمینه های  در  دانش  و  تخصص 
که  رفت  پیش  جایی  تا  کار  شود.  کمتر  روز  به  روز  تلویزیون 
کامنت هایی با این مضمون نوشته می شود که: »در روز های پایانی 

سال به جای بانک ها، صدا و سیما را تعطیل کنید تا بودجه بیت المال 
هدر نرود و هم ما کارهایمان را انجام دهیم.«

سریال بدل، استاندارد بی استاندارد
قسمت های ابتدایی سریال بدل به کارگردانی و نویسندگی علیرضا 
مسعودی در بهار 1403 از شبکه 3 تلویزیون پخش شد، اما بعد از 
درگذشت آیت االه رییسی و همراهان پخش آن متوقف و حالا در 
ماه مبارک رمضان دوباره از این شبکه به روی آنتن می رود. به نظر 

می رسد دلیل اصلی توقف این سریال کیفیت پایین آن بوده است.
برگشت  که  می کند  روایت  را  عطار  خانواده ای  داستان  سریال  این 
با چالش های متفاوتی رو به رو  را  آنها  از مسافرت خارجی،  پسرشان 
و  هستند  مصنوعی  شدت  به  سریال  این  در  شخصیت ها  می کند. 
فیلمنامه  تکراری تر می شود.  و  بدتر  بازی ها  هر چه جلوتر می رویم 
نیز  قائدی  بازی شهرام  و حتی  نمی کند  داری خلق  موقعیت خنده 
مدیون  را  خود  محبوبیت  که  مسعودی  علیرضا  نمی نشیند.  دل  به 
استندآپ در خندوانه است قبلا سریال »نوروز زنگی« را ساخته بود 
استقبال  مورد  جذاب  داستان  نداشتن  و  پایین  کیفیت  دلیل  به  که 
مردم قرار نگرفت. به نظر می رسد تلویزیون و آقای مسعودی قرارداد 
انحصاری تولید سریال های بی کیفیت و بدون داستان خاصی را با 

هم امضا کرده اند که نتیجه آن سریال فاجعه بدل شده است.
تعداد مخاطبان سریال بدل در تلوبیون از 20 هزار نفر فراتر نمی رود 
سعید  کارگردانی  به  در«  به  بد  »روز های  بازپخش  که  حالی  در 
آقاخانی به بیش از 125 هزار نفر می رسد. حتی برخی از مردم ترجیح 
می دهند تکرار هزارباره ستایش را از آی فیلم تماشا کنند تا زمان و 

وقت خود را صرف سریال بی کیفیتی، چون بدل کنند.
با تماشای حتی چند دقیقه ای سریال »بدل« به این نتیجه می رسیم 
که ساخت چنین آثاری احجاف در بیت المال و لقب زیان آورترین 
سازمان برازنده صدا و سیماست. کاش تلویزیون ذره ای احترام برای 

مخاطب قائل بود.

نقد سریال »بدل«؛ صدا و سیما استاندارد ها را از کف هم پایین تر برد!

مدیرعامل کانون جهانگردی و اتومبیلرانی جمهوری اسلامی ایران 
برلین   )ITB( ای تی بی  گردشگری  بین المللی  نمایشگاه  در  گفت: 
2025، پاویون ایران با 12 غرفه برنامه های متنوعی برای معرفی 
جاذبه های گردشگری ایران دارد. این حضور فرصتی برای نمایش 
تنوع فرهنگی، تاریخی، طبیعی و گردشگری ایران و تغییر روایت 

نادرست از ایران در مقابله با چالش ایران هراسی است.
نمایشگاه آی تی بی برلین با حضور 190 کشور جهان، ثبت بیش از 
100 هزار بازدیدکننده و مشارکت بیش از پنج هزار و 600 غرفه 
به  گردشگری  صنعت  بین المللی  مهم  نمایشگاه های  از  یکی  دار، 
شمار می آید که هر ساله 4 تا 6 مارس )14 تا 16 اسفند( در شهر 

برلین آلمان برگزار می شود.
برای  را  اینجاست«  سفر  »دنیای  شعار  بین المللی  رویداد  این 
نمایشگاه سال جاری انتخاب کرده است و جمهوری اسلامی ایران 
بین المللی  فرصت  از  خصوصی  بخش  حداکثری  مشارکت  با  نیز 

فراهم شده برخوردار شده است.
محمدحسین صوفی در گفت وگو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: 12 
غرفه در پاویون ایران در نمایشگاه بین المللی گردشگری ای تی بی 
)ITB( برلین 2025 به فعالان بخش خصوصی اختصاص داده شده 
نمایشگاه شرکت کردند  این  آژانس هایی که در  از  است هر کدام 
برنامه های متنوعی برای معرفی جاذبه های ایران از جمله نمایش 
به  ایران  گردشگری  ظرفیت های  و  زیبایی ها  از  کلیپ هایی  ویدئو 
زبان های  به  حرفه ای  بروشورهای  و  کاتالوگ ها  ارائه  زبان،  چند 
صنایع دستی  و  فرهنگی  هدایای  اهدای  و  مخاطبان  به  مختلف 
ایرانی به عنوان یادبود به مخاطبان در نظر گرفته اند تا اطلاعات 
بازدیدکنندگان  اختیار  در  ایران  گردشگری  مقاصد  درباره  جامعی 

قرار دهند.
راستای  در  گردشگری  فعالان  و  مسافرتی  آژانس های  افزود:  وی 
و  غنی  فرهنگ  نمایش  خارجی،  گردشگران  بیشتر  هرچه  جذب 
بین المللی گردشگری  نمایشگاه  در  ایران  جاذبه های منحصربه فرد 
مذاکره ای  نشست های  نمایشگاه  این  در  اند  کرده  شرکت  برلین 
امکان  تا  می شود  برگزار  شرکت کننده  صنوف  گفت وگوی  برای 

تبادل نظر و ایجاد همکاری های جدید فراهم آید.
صوفی ادامه داد: این نمایشگاه که یکی از معتبرترین رویدادهای 

میزبان  سالانه  می شود  محسوب  جهان  در  گردشگری  صنعت 
مسافرتی،  آژانس های  گردشگری،  فعال  و  متخصص  هزاران 
حضور  است.  جهان  سراسر  از  بالقوه  گردشگران  و  سرمایه گذار 
برلین   ITB گردشگری  بین المللی  نمایشگاه  در  ایران  نمایندگان 
و  کشور  گردشگری  جاذبه های  معرفی  در  بسزایی  نقش  می تواند 

جذب توریست خارجی داشته باشد.
این  به  پاسخ  ایران در  اتومبیلرانی  مدیرعامل کانون جهانگردی و 
چه  برلین   ITB نمایشگاه  در  ایران  نمایندگان  حضور  که  پرسش 
مزیت هایی برای ایران دارد، گفت: حضور در این نمایشگاه فرصتی 
ایران  گردشگری  و  طبیعی  تاریخی،  فرهنگی،  تنوع  نمایش  برای 
آشنایی  آن  با  هنوز  بین المللی  گردشگران  از  بسیاری  که  است 
کافی ندارند و باعث ایجاد همکاری های بین المللی، کاهش اثرات 
موثر  تبلیغات  و  بازاریابی  خاص،  گردشگران  جذب  ایران هراسی، 
و  تورگردانان  مسافرتی،  آژانس های  با  ارتباط  برقراری  امکان  و 
سرمایه گذاران خارجی برای افزایش تورهای ورودی به ایران می 

شود.
معرفی  برای  مناسبی  بستر   ITB »نمایشگاه  اینکه  بیان  با  صوفی 
گردشگری  اکوتوریسم،  طبیعت گردی،  ماجراجویانه،  گردشگری 
سلامت و مذهبی در ایران است که می تواند گروه های خاصی از 
گردشگران را هدف قرار دهد«، اضافه کرد:یکی از چالش های مهم 
نادرست  کلیشه های  و  منفی  تبلیغات  خارجی،  گردشگر  جذب  در 
درباره ایران است. حضور فعال در چنین رویدادهایی فرصت مناسبی 

برای ارائه تصویری واقعی و مثبت از ایران و امنیت گردشگری آن 
است و از طریق ارائه محتوای چندرسانه ای، بروشورهای حرفه ای، 
برند  بازدیدکنندگان، می توان  با  تعامل مستقیم  تورهای مجازی و 

گردشگری ایران را در سطح بین المللی ارتقا داد.
وی تصریح کرد: در مجموع حضور ایران در نمایشگاه گردشگری 
تعاملات حرفه ای  و  مدرن  بازاریابی  برنامه ریزی صحیح،  با  برلین 
ایران به  همراه شده است و می تواند تأثیر قابل توجهی در معرفی 

عنوان یک مقصد گردشگری جذاب و متنوع داشته باشد.
داشت:  اذعان  ایران  اتومبیلرانی  و  جهانگردی  کانون  مدیرعامل 
حضور ایران در نمایشگاه بین المللی گردشگری ITB برلین، گامی 
مؤثر در مبارزه با ایران هراسی و ارائه تصویر واقعی از کشورمان در 

سطح بین المللی است. 
رسانه ای  جریان های  و  نادرست  تبلیغات  با  اخیر  سال های  طی 
بر  که  شده  ارائه  ایران  از  غیرواقعی  تصویری  جهان  در  جهت دار 
رویدادهای  در  شرکت  اما  است.  گذاشته  تأثیر  گردشگری  صنعت 
بین المللی، به ویژه نمایشگاه ITB برلین، فرصتی است تا از طریق 
ارتباط مستقیم با فعالان صنعت گردشگری و رسانه های خارجی، 
نمایش  به  را  ایران  واقعیت های  و  کنیم  اصلاح  را  تصویر  این 

بگذاریم.
از  فارغ  و  واسطه  بدون  نمایشگاه هایی  چنین  در  افزود:  صوفی 
را  ایران  از  گردشگران  واقعی  تجربه های  می توان  منفی،  تبلیغات 
فیلم ها،  طریق  از  کرد،  معرفی  را  کشور  جذابیت های  و  داد  ارائه 
داد  نشان  می توان  رودررو  تعاملات  و  مجازی  تورهای  بروشورها، 
که ایران یک کشور امن و مهمان نواز با جاذبه های منحصربه فرد 
نادرست  روایت  بین المللی  معتبر  با رسانه های  با همکاری  و  است 

از ایران را تغییر داد.
به  را  کشور  واقعی  تصویر  که  می کنیم  تلاش  کرد:  تاکید  وی 
گذشته  رویدادهای  و  نمایشگاه ها  تجربه  دهیم.  نشان  جهانیان 
کرده اند،  ایران سفر  به  که  از گردشگرانی  بسیاری  که  داده  نشان 
فراتر  و تجربه ای  مثبت  بسیار  با خاطراتی  اولیه   برخلاف تصورات 
برای  فرصتی  نمایشگاه ها  این  می کنند.  یاد  ما  کشور  از  انتظار  از 
ایران در صنعت گردشگری  این تجربیات و تقویت جایگاه  انتقال 

جهانی است.

12 غرفه ایران در نمایشگاه گردشگری برلین؛ 
فرصتی برای مقابله با ایران هراسی

آگهی مفقودی
نوبت اول 

ــکاری  ــلاح ش ــل س ــوز حم ــل کارت مج اص
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بــه نــام اینجانــب حیاتعلــی قربانــی نســب  بــه 
کــد ملــی 5349847430 مفقــود گردیــده و از 

درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

کارت  خــودرو ســواری پــژو 405GLX مــدل 
ــه  ــور 12484134172ب ــه شــماره موت 1384 ب
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بختــی مفقــود وازدرجــه اعتبــار ســاقط گردیــد 
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برگ سبز، سندکمپانی و کارت سواری پژو آر.دی.
آی1600 مدل 1384 شماره پلاک ایران33 – 449 

س 64 شماره موتور 11784046484 شماره شاسی 
13448694 به نام جواد جنت آبادی مفقود گردیده و 

ازدرجه اعتبار ساقط می باشد.

برگ سبز و سندکمپانی کامیون باری چوبی آیفا دابلیو50  
مدل 1982 شماره پلاک ایران12- 126 ع 28 شماره 
موتور 76236000 شماره شاسی 8219316 به نام 

شیرمحمد زارع مفقود گردیده و ازدرجه اعتبار ساقط می 
باشد.



در نشستی که با حضور دکتر عاطف راد مدیرکل بیمه سلامت و دکتر جهانبخش آرمان مدیرکل ورزش و جوانان استان گیلان برگزار و تفاهم نامه همکاری با هدف ارتقای سلامت افراد جامعه منعقد شد.
به گزارش معین؛ در این جلسه ابتدا دکتر عاطف راد گفت : در راستای سیاست های کلی سلامت ابلاغی از سوی مقام معظم رهبری موضوع اولویت خدمات ارتقای سلامت و پیشگیری و تکلیف قانونی برناهم هفتم پیشرفت توسعه و مفاد سند ملی پیشگیری و کنترل بیماریهای غیر واگیر این 

نشست برگزار گردید که با کمک اداره کل ورزش و جوانان در استان بتوانیم با فرهنگ سازی مستمر از طریق رسانه به ویژه ورزش های همگانی در جهت ارتقاء دانش پیشگیری و راه های کنترل بیماریها از جمله دیابت و فشار خون گام های موثری برداریم.
مدیرکل بیمه سلامت یادآور شد سازمان بیمه سلامت ایران با ایجاد معاونت پیشگیری در گام اول برخی از غربالگریها را تحت پوشش قرار داده است. وی افزود : با توجه به افزایش بیماریهای غیر واگیر به ویژه بیماریهای قلبی عروقی ، دیابت ، سرطان ، فشار خون و بیماریهای مزمن تنفسی که 
هم استانیهای عزیز را تهدید می کند می توان با ارتقای سلامت مردم و توجه به ورزش همگانی گامهای موثری برداشت که نقش ورزش و فعالیتهای ورزشی در کاهش بیماریها بسیار مهم می باشد.در ادامه دکتر جهانبخش آرمان مدیرکل ورزش و جوانان گفت : با توجه به امکانات موجود 74 

اماکن ورزشی که در استان وجود دارد می توان کارهای بسیار خوبی را انجام داد و معتقدم اداره کل ورزش و جوانان گیلان که در زمینه های مختلف جزء استان های برتر و پیشتاز کشور بوده در این زمینه مهم هم پیشتاز باشد.
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تفاهم نامه همکاری بیمه سلامت گیلان با اداره کل ورزش و جوانان4

خبر خبر

رشت- معین:از پست گیلان به عنوان واحد نمونه و مدیرکل پست گیلان 
به عنوان فعال برتر اکوسیستم کارآفرینی تجلیل شد.به گزارش معین به 
از فعالان  از روابط عمومی پست استان گیلان ؛ در راستای تجلیل  نقل 
برتر اکوسیستم کارآفرینی از محمدحسین هوشنگی مدیرکل پست گیلان 
به عنوان فعالان برتر اکوسیستم کارآفرینی و واحد نمونه مدیریت توسط 
رییس کانون ملی مراکز مشاوره کارآفرینی کشور تجلیل شد.ایجاد بستر 
جهت رونق بازار کسب و کارها ، تسهیل گری در ارسال محصولات بومی 
و صنایع دستی ، نشست های مستمر با فعالان کسب و کارهای اینترنتی 

از شاخص های انتخاب واحد نمونه مدیریت بوده است.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی 
کسانی  گفت:  گیلان  استانداری 
در  ناامیدی  القای  بدنبال  که 
توصیه  هستند  کشور  و  جامعه 
و  گرفته  نادیده  را  رهبری  های 

آب به آسیاب دشمن می ریزند.
باقری   علی  ایرنا،  گزارش  به 

جدید  فرماندار  معارفه  مراسم  در 
شهرستان آستارا اظهارکرد: کسانی در کشور در تلاش هستند که با القاء ناامیدی 
و بزرگ نمایی کاستی ها مردم را مایوس کرده و تلاش های مسئولان نظام 

را نادیده می گیرند.
وی افزود: مقام معظم رهبری بارها دولت چهاردهم را تایید کردند و همه را به 
کمک به دولت وفاق توصیه کردند و اینک باید با استفاده از کارشناسان خبره در 

مسائل مختلف در راستای حل مشکلات مردم اقدام کنیم.
وی عنوان کرد: حضور مردم شهرستان آستارا در انتخابات ریاست جمهوری 
برجسته بود و مردم این شهرستان به رویکرد دولت پزشکیان رای اعتماد دادند 
و رئیس دولت چهاردهم هم با شعار وفاق ملی آمد و در راستای تحقق این شعار 

اقدامات عملی خوبی هم انجام داده است.
باقری تصریح کرد: این شعار رئیس جمهور در راستای ناامید کردن دشمنان 
نظام و همراهی و هم سویی با مردم بوده و هست و همه مردم و مسئولان 
نظام باید طبق توصیه رهبر معظم انقلاب همراهی و کمک کنند تا مشکلات 

را حل و فصل کنیم.
وی اظهار کرد: دولت به دنبال استفاده از همه ظرفیت های موجود در حل 
مسائل است و در این خصوص از همه گرایش ها و تفکرات استفاده می کند 
و همه باید بدانند که موفقیت دولت چهاردهم در حل مشکلات کشور موفقیت 

نظام به شمار می آید.
معاون استاندار گیلان بیان کرد: دولت در همه ارکان و بخش ها به طور کامل 
مستقر نشده است و امیدواریم در روزهای آینده با استقرار کامل دولت همه 

همصدا در راستای مدیریت امور و خدمت به مردم عمل کنیم.
باقری در ادامه با اشاره به موقعیت راهبردی آستارا گفت : این شهرستان دارای 
ظرفیت های بالای اقتصادی و گردشگری است و باید از این ظرفیت بالقوه 

استفاده مطلوبی شود.
وی ادامه داد: بندر آستارا تنها بندر خصوصی کشور است و باید تلاش کنیم 
موانع و مشکلات در مسیر توسعه آن حل شود و این فقط با تلاش دولت 
ممکن نیست؛ زیرا 80 درصد پیشرفت و توسعه پایدار در کشور با مشارکت 
مردم امکان پذیر خواهد بود و باید بتوان از ظرفیت بخش خصوصی به بهترین 

نحو استفاده کرد.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری گیلان تاکید کرد: پروژه های ملی 
و بین المللی شهرستان آستارا باید با کمک دولت انجام شود و در این راستا 
اقدامات لازم انجام خواهیم داد و در این میان باید به اقتصاد دریا محور در 

شهرستان آستارا نگاه ویژه ای شود ...
نماینده مردم شهرستان آستارا در مجلس شورای اسلامی هم در این مراسم 
اظهارکرد: موقعیت شهرستان آستارا با دارا بودن امکان اقدامات مهم اقتصادی 
می تواند به رونق اقتصادی کشور کمک کند و این امرجز با رفع موانع در 

شهرستان میسر نمی شود.
ولی داداشی افزود: پروژه های نیمه کاره موجود در شهرستان آستارا ملی و 
بین المللی هستند که امیدواریم دولت در راستای اتمام آنها اقدامات جدی و 

عملیانجام دهد.
وی خاطرنشان کرد: بیش از یک سال است بندر آستارا به دلایلی تعطیل است 
و باید در راستای حل مشکلات آن اقدامات عملی صورت گیرد، زیرا ادامه دار 

بودن آن به نفع مردم و کشور نیست.
نماینده مردم شهرستان آستارا در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: استفاده از 
ظرفیت بخش خصوصی و هلدینگ ها می تواند به راه اندازی و اتمام پروژه 
های نیمه تمام شهرستان آستارا کمک کند و موانع تجارت برداشته خواهد شد.

وی در ادامه با اشاره به ضرورت همدلی تاکید کرد: باید از نفاق و اختلاف افکنی 
به طور جدی خودداری کرد زیرا دشمن به دنبال ایجاد ناامیدی مردم است.

فرماندار پیشین آستارا هم در ادامه مراسم اظهارکرد: پروژه های نیمه تمامی 
در شهرستان وجود دارد که به کمک دولت و بخش خصوصی به اتمام خواهد 

رسید.
محمدرضا شهاب زاده افزود: در دولت سیزدهم و چهاردهم اقدامات عملی خوبی 
در خصوص رفع مشکلات و حل معضلات شهرستان صورت گرفته و می گیرد 
و امیدواریم با پیگیری های آینده به نتیجه برسد.سرپرست فرمانداری شهرستان 
آستارا هم در ادامه اظهارکرد: هدف همه ما در کار باید خدمت صادقانه و بی 
انجام داده و  اقدامات عملی خوبی  بتوانیم  منت به مردم باشد و امید است 

شرمنده مردم نشویم.
علی درمانی افزود: پیگیری مشکلات و معضلات شهرستان به خصوص پروژه 
های نیمه تمام آستارا خواهیم بود و از هیچ اقدامی در این راستا فروگذار نخواهیم 

کرد.
وی ادامه داد: به مردم قول می دهم پیگیر مطالباتشان باشم.

در این جلسه باقری از خدمات محمدرضا شهاب زاده فرماندار پیشین شهرستان 
آستارا قدردانی شد و علی درمانی با حکم استاندار گیلان به بعنوان سرپرست 

جدید فرمانداری این شهرستان معرفی شد.
درمانی؛ سابقه بخشداری اسالم، تالش و معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی 

فرمانداری تالش را در کارنامه خود دارد.

استاندار گیلان در چندمین سرکشی خود از محلات اطراف و حاشیه ای شهر 
رشت بر ایجاد و ارتقاء امکانات در مناطق کم برخوردار و محروم این شهر در 
راستای کاهش فاصله این مناطق به لحاظ امکانات آموزشی ، بهداشتی و رفاهی 

با سایر محلات مرکزی شهر شد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا، هادی حق شناس  با حضور در کانون 
الرضا محله ولکس رشت، ضمن بررسی مسائل و  فرهنگی علی ابن موسی 
این  اهالی  از  با جمعی  گوراب،  احمد  و  ولکس، صف سر  مشکلات محلات 
محلات گفت و گو کرد و در نشستی با حضور فرماندار و مسئولان شهری و 
برخی از مدیران مربوطه از جمله مدیر عامل شرکت آبفا و توزیع برق استان و 
نیز برخی از مسئولان سپاه رشت، مسائل اصلی این محلات را طرح و طی 5 

مصوبه دستور پیگیری و حل آن ها را داد.
وی در این جلسه عنوان کرد: وجود چنین محلات حاشیه ای در شهر که امکانات 
ندارند گواه آن است که مسئولان در هر جایگاهی که هستند وظایف خود را به 

درستی انجام نداده اند.
وی عنوان کرد: در این بازدیدها چند مساله جدی مشهود بود که توسط همین 
مسئولانی که در جلسه حاضر هستند قابل حل و انجام است از جمله موضوع 
امنیت منطقه است که هر راهکاری که نیاز است تا مردم در امنیت کامل باشند 
و آسیب ها به حداقل ممکن برسد باید تدبیر شود و استانداری و شورای تامین 

هم در این زمینه هر کمکی لازم باشد انجام می دهد.
وی در حاشیه این بازدید هم به خبرنگاران گفت: تا کنون از چندین محله کم 
برخوردار شهر رشت با حضور مدیران کل دستگاه های اجرایی بازدید شده است 
و هرگاه فرصت مناسبی فراهم شود با رویکرد حل مسائل و کاهش مشکلات 

مردم این مناطق از آن ها بازدید و وضعیت آن ها را بررسی و پیگیری می کنم.

حق شناس افزود: گاه امکانات، ظرفیت ها و فرصت هایی در این محلات وجود 
دارد که اگر دستگاه های اجرایی و دولتی و غیر دولتی ها به آن ها توجه کنند 
می توان زمینه توسعه و ارتقاء این مناطق را به راحتی فراهم کرد ضمن آنکه 
برخی محرومیت ها و محدودیت ها هم در این محلات مثل مسائلی بهداشتی، 
کمبود فضاهای آموزشی و مانند آن هم وجود دارد امکاناتی که به راحتی قابل 

تمهید و تدبیر است.
نماینده عالی دولت در گیلان عنوان کرد: مسائلی همچون وضعیت نامناسب 
آبهای سطحی و جمع آوری فاضلاب محلات که اگر دستگاه های اجرایی توجه 
کنند قابل حل است ضمن آنکه منظور از قابل حل آن نیست که ظرف سه 
چهار ماه حل شود بلکه باید در دستور کار قرار می گیرد و حتما هم پیگیری 
می کنم تا دستگاه های مربوطه نسبت به رفع آن ها اقدامات لازم را انجام دهند.

وی عنوان کرد: در این جلسات فرماندار رشت، مسئولان محلی شهر و مدیران 
کل نیز همراه هستندتا مسائل محلات را به صورت میدانی دریافته و پیگیری 
کنند و باید همه تلاش کنند این محلاتی که حاشیه شهر تلقی می شوند و به 
لحاظ امکانات زیرساختی کمتر به آن ها پرداخته شده بیشتر مورد توجه قرار 

بگیرند تا زیرساخت های آن ها تکمیل شود.
استاندار گیلان ادامه داد: هر چه زیرساخت های آن ها بهتر و امکانات ارتقاء یابد 
کودکان و نوجوانان ما در این محلات از مزایای آن ها برخوردار شده و بهداشت 
و آموزش آنان بهبود یافته و در نهایت احساس تبعیض محله های اطراف شهر 
با محله های اصلی کاهش قابل ملاحظه ای می یابد که خود در انسجام اجتماعی 

شهر هم تاثیر مستقیم دارد.
وی در مورد 5 مصوبه جلسه هم گفت: ایجاد یک مجتمع آموزشی برای مقطع 
ابتدایی، با توجه به نبود هیچ فضای ورزشی مناسب ایجاد مجموعه ورزشی و 
چاره اندیشی برای کانال آبی در سالهای گذشته چند مورد حادثه تلخ در این 

منطقه را رقم زده و اصلاح روشنایی معابر آن ها در دستور کار قرار گرفت.
استاندار گیلان پیش از این هم بازدیدهایی از برخی مناطق کم برخوردار شهر 
از جمله سیلمان داراب، معلولان، محله آزاد رشت داشته و طی گفت و گو با 
مردمان ساکن در این مناطق مسائل آن را بررسی و پیگیری هایی برای رفع 

آن ها انجام داده است.
گفتنی است نماینده عالی دولت در ابتدای ورود خود به این محله کم برخوردار 
رشت با پدر شهید فرخ قدرتی از شهدای محله ولکس نیز دیدار و از ایشان 

تجلیل کرد.
شهید فرخ قدرتی در سال 67 در منطقه قصر شیرین به مقام شامخ شهادت 

نائل شد.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی گیلان گفت: 45 پرونده تخلف صنفی به ارزش 
119 میلیارد و 200 میلیون ریال برای انبارهای برنج و شالیکوبی های استان 

تشکیل شد.
صالح محمدی  در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار کرد: تاکنون 605 مورد 
و  انبارها  حوزه  در  تعزیراتی  برخوردهای  و  نظارتی  طرح  اجرای  در  بازرسی 

شالیکوبی های گیلان انجام شده و بازرسی ها همچنان تداوم دارد.
وی با بیان اینکه گران فروشی و عدم ثبت موجودی کالا در سامانه جامع انبارها 
مهمترین تخلفات شالیکوبی ها بوده است، اضافه کرد: این تخلف ها که به واسطه 
بازدیدهای نظارتی بازرسان سازمان جهاد کشاورزی و اداره کل صمت گیلان به 
ثبت رسیده نشان از پیش بینی درست کارشناسان مبنی بر قیمت سازی برنج از 

سوی سوداگران بازار این محصول دارد.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی گیلان بیان کرد: این طرح نظارتی به منظور 
ایجاد ثبات در بازار برنج و جلوگیری از تخلفات احتمالی سودجویان و اخلالگران 
نظام اقتصادی با هدف ایجاد آرامش در بازار برنج به اجرا درآمده  و تا زمان 

آرامش در این بازار ادامه دارد.
وی عنوان کرد: شهروندان می توانند هرگونه سوء جریان ناشی از احتکار و انبار، 
امتناع از عرضه برنج و گران فروشی بالاتر از سود مصوب را به سامانه 124 این 

اداره کل و یا سامانه 135 تعزیرات حکومتی برای رسیدگی اعلام کنند.
سالانه 2 میلیون و 700 هزار تن برنج سفید در داخل کشور تولید می شود که از 

این مقدار میانگین تولید سالانه برنج گیلان 640 هزار تن است.

گیلان هزار و 425 کارخانه شالیکوبی دارد که از این تعداد 750 کارخانه تجهیز، 

ارقام  تولیدکننده  بزرگترین  استان  این  شده است؛  ساختار  اصلاح  و  نوسازی 
بومی و با کیفیت برنج در کشور به شمار می آید که با 238 هزار هکتار اراضی 
شالیزاری، رتبه نخست کشور را از لحاظ سطح زیرکشت و رتبه دوم تولید برنج 

را به خود اختصاص داده است.
با کیفیت برنج در کشور به شمار  ارقام بومی و  گیلان بزرگترین تولیدکننده 
می آید که با 238 هزار هکتار اراضی شالیزاری، رتبه نخست کشور را از لحاظ 
سطح زیرکشت و همچنین رتبه دوم تولید برنج را به خود اختصاص داده است؛ 
ارقام هاشمی، علی کاظمی، صدری، حسنی و دیلمانی جزو رقم  های کیفی و 
ارقام گوهر و سپیدرود جزو رقم های پرمحصول است که در شالیزارهای گیلان 

کشت می شود.

 فرمانده انتظامی لنگرود از دستگیری سارق حرفه ای منازل و اماکن خصوصی 
و یک مالخر در این شهرستان خبر داد.

به گزارش ایرنا از پایگاه خبری پلیس گیلان، سرهنگ ارسلان صبح زاهدی  با 
بیان اینکه اصلی ترین پیامدهای سرقت احساس ناامنی در جامعه است، اظهار 
از مهمترین  با سارقان  برخورد جدی  امنیت در جامعه و  ارتقاء احساس  کرد: 
اولویت های نیروی انتظامی است.وی به سرقت های متعدد از منازل و اماکن 
و  روستاها  ویژه  به  لنگرود  و چمخاله  نقاط مختلف شهر چاف  در  خصوصی 
ارجاع پرونده های آن به مرجع انتظامی اشاره کرد و گفت: ماموران کلانتری 13 
چاف و چمخاله با انجام تحقیقات همه جانبه و بررسی محل های وقوع سرقت، 

سرنخ هایی از متهم این پرونده ها به دست آوردند.

فرمانده انتظامی شهرستان لنگرود از شناسایی هویت متهم و محل اختفاء وی 
با اشرافیت کامل پلیس خبر داد و بیان کرد: با هماهنگی قضائی و طی یک 

عملیات ضربتی متهم در منزلش دستگیر و به مقر انتظامی منتقل شد.
این مقام انتظامی با اعلام اینکه متهم سابقه دار در تحقیقات پلیس به هفت فقره 
سرقت منزل، 6 فقره سرقت از اماکن خصوصی، پنج فقره سرقت از ساختمان 
های نیمه کاره، چهار فقره سرقت در معابر و سه فقره سایر سرقت ها اعتراف 

کرد و گفت: با هماهنگی قضائی، یک مالخر در این رابطه نیز دستگیر شد.
وی با اشاره به اینکه سارق 35 ساله و مالخر 41 ساله با تکمیل پرونده برای 
سیر مراحل قانونی به مرجع قضائی معرفی شدند، اظهار کرد: مغازه سمساری و 

ضایعات فروشی مالخر نیز پلمب شد.
کشف 9 تن چوب قاچاق در صومعه سرا

به گزارش دیگری از این پایگاه خبری، فرمانده انتظامی صومعه سرا از کشف 9 
تن چوب قاچاق در این شهرستان خبر داد.سرهنگ جعفر عدلی مژدهی اظهار 
کرد: ماموران آگاهی این شهرستان به منظور مقابله با قاچاق حین گشت زنی در 
سطح حوزه استحفاظی در مسیرهای فرعی جنگلی، یک محل نگهداری و انبار 
چوب های غیرمجاز جنگلی را کشف کردند.فرمانده انتظامی شهرستان صومعه 
سرا از کشف 9 تن چوب جنگلی قاچاق در بازرسی از این محل خبر داد و بیان 
کرد: در این راستا یک متهم 43 ساله دستگیر و پس از تشکیل پرونده به مرجع 
قضائی معرفی شد.این مقام انتظامی به تحویل چوب های کشف شده به اداره 
منابع طبیعی و آبخیزداری اشاره کرد و افزود: مردم می توانند در صورت مشاهده 
هرگونه فعالیت غیرقانونی قاچاقچیان، مراتب را در اسرع وقت از طریق سامانه 

110 به پلیس اطلاع دهند.

آئین بزرگداشت منابع طبیعی، 
آبخیزداری و جشن درختکاری 
امروز )چهارشنبه( با شعار وفاق 
و همدلی برای حفاظت از منابع 
طبیعی در تالار مرکزی رشت 

برگزار شد.
به گزارش خبرنگار ایرنا، در آئین 

هفته  از  روز  نخستین  در  که  آبخیزداری  و  طبیعی  منابع  بزرگداشت 
گیلان،  استاندار  هادی حق شناس  برگزار شد،  در رشت  درختکاری 
مسئولان منابع طبیعی، سازمان جهاد کشاورزی و تشکل های مردم نهاد 

استان شرکت داشتند.
استاندار گیلان در این مراسم با اشاره به اهمیت کاشت درخت و لزوم 
توجه همگان به موضوع درختکاری و حفظ منابع طبیعی گفت: همه ما 

باید برای کاشت نهال اقدام کنیم و در حفاظت از منابع طبیعی بکوشیم.
هادی حق شناس اظهار کرد: یکی از معیارهای ارزیابی  مدیران گیلان بر 
اساس تعداد درختانی است که در محیط کاری شان غرس می شود ضمن 
اینکه عزل و نصب مدیران واحدهای آموزشی استان نیز در گرو کاشت 

درخت در مدرسه محل خدمت آنان است.
وی با تاکید بر اینکه منابع طبیعی گیلان موظف است تا نهال مورد نیاز 
برای غرس در مدارس را در اختیار مدیران واحدهای آموزشی قرار دهد 
اضافه کرد: هدف همه ما سرسبزی استان و حفاظت از منابع طبیعی است 

و همگان باید در این ارتباط همکاری کنند.
همدلی گیلانی ها برای کاشت نهال و حفظ منابع طبیعی

نماینده عالی دولت در گیلان با بیان اینکه باید به فکر طبیعت باشیم، 
اگر درخت و اکسیژن نباشد ما نیستیم و درخت جان ماست اظهار کرد: 
سازمان نظام مهندسی، همیاری شهرداری ها، شهرداری های گیلان و 
مجامع امور صنفی باید به این موضوع توجه کنند که کاشت 2 نهال 

جلوی درب هر واحد مسکونی، شرط ارائه پایان کار ساختمانی باشد.
وی با اشاره به مزیت های گیلان در بخش های مختلف اظهار کرد: بارش 
باران استان در سال آبی امسال نسبت به سال گذشته، 24 درصد افزایش 
یافته است ضمن اینکه گیلان تنها استانی است که فرونشست زمین 

ندارد از اینرو باید از این مزیت های خدادادی استفاده شود.
استاندار گیلان در ادامه به پیشینه و ظرفیت های شهرستان آستارا از جمله 
مرز ریلی، دریایی و زمینی با خارج اشاره کرد و افزود: آستارا ویترین گیلان 
است اما بنا به دلایلی از مزیت تجاری آن استفاده نشده است؛ باید مسایل 

و موضوعات را جدی بگیریم.
لزوم مشارکت مردم در حفظ منابع طبیعی

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری گیلان نیز در این آئین با اشاره به 
دیدگاه زیست محیطی استاندار در اجرای پروژه های عمرانی استان گفت: 
در اجرای پروژه های عمرانی استان امسال محیط زیست و منابع طبیعی 

باید رعایت شود.
مازیار رضوی با بیان اینکه با حفظ منابع طبیعی، محیط زیست و اجرای 
برنامه ها از مخاطرات آینده پیشگیری می شود اظهار کرد: گروه های مردم 
نهاد حلقه اتصال میان مردم و دولت هستند باید با اعتمادسازی و مشارکت 

مردم از منابع طبیعی حفاظت کرد.
وی با اشاره به نقش آموزش در حفظ محیط زیست و منابع طبیعی اضافه 
کرد: آموزش درست از مدرسه در حفظ منابع طبیعی تاثیرگذارست از اینرو 
آموزش درختکاری و حفاظت از طبیعت باید در مدارس توجه جدی شود.

رضوی با قدردانی از جنگلبانان و نیروهای منابع طبیعی آنان را حافظان 
تولید کننده منابع زیستی زیست بوم خواند و اظهار کرد: این نیروها با 
کمترین حقوق و مزایا شغل ارزشمندی دارند که همانا حفاظت از منابع 
طبیعی است.رئیس سازمان جهاد کشاورزی گیلان نیز در آئین بزرگداشت 
منابع طبیعی و آبخیزداری گفت: تخریب محیط زیست، جنگل و تغییرات 
آب و هوایی و از بین رفتن تنوع زیستی، چالش هایی را در امنیت 
غذایی ایجاد می کند.صالح محمدی با بیان اینکه حفاظت از درختان 
دغدغه حکومت ها بوده و هست اظهار کرد: درخت گران بهاترین آفریده 
پرودگارست و پیام آور زندگی، بقاء و رفاه برای بشریت است از اینرو باید 

باید در حفاظت از این نعمت بیش از پیش تلاش شود.
وی با اشاره به طرح کاشت یک میلیارد درخت در کشور در طی چهار 
سال و با اشاره به اجرای این طرح از سال گذشته همزمان با سراسر کشور 
در استان بیان کرد: گیلان نهال مثمر و غیرمثمر برای سایر مناطق کشور 

را نیز تامین می کند.
همدلی گیلانی ها برای کاشت نهال و حفظ منابع طبیعی

در پایان این مراسم به صورت نمادین با حضور استاندار گیلان و جمعی از 
مدیران استان یک اصله نهال در محوطه تالار مرکزی رشت غرس شد.

امروز در نخستین روز از هفته درختکاری در مناطق مختلف گیلان با 
حضور قشرهای مختلف به ویژه دانش آموزان، نهال غرس شد.

کاشت نهال به نام هشت هزار شهید گیلان از امروز همزمان با شروع 
هفته درختکاری آغاز شد و به نام همه شهدای والامقام استان یک نهال 
غرس می شود، همزمان با روز درختکاری آغاز و در طول هفته بزرگداشت 
شهدا )هفته آخر اسفندماه( ادامه خواهد یافت تا بنام هر شهیدی، یک 

یادگاری در نقاط مختلف این استان داشته باشیم.

مسئول واحد فراهم آوری اعضای پیوندی دانشگاه علوم پزشکی 
هشتمین  و  بیست  گفت:  گیلان  درمانی  بهداشتی،  خدمات  و 
بیمار زندگی دوباره  اهدای عضو سال جاری در استان به سه 

بخشید.
دکتر سیامک ریماز  در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار کرد: 
بیست و هشتمین عمل اهدای عضو امسال با رضایت خانواده 
بیمار مرگ مغزی به نام جانبخش همایون نظمی بیمار 59 ساله 
دلیل خونریزی  به  بیمار  این  بیان کرد:  ثبت شد.وی  رامسری 
مغزی دچار مرگ مغزی شده بودکه با تصمیم خانواده اعضای 
وی اهداء شد تا امیدی تازه به زندگی بیماران نیازمند ببخشند.

مرگ  دچار  بیمار  این  کبد  و  کلیه   2 کرد:  اضافه  مسئول  این 
مغزی به سه بیمار نیازمند پیوند شد.

بهداشتی  خدمات  و  پزشکی  علوم  دانشگاه  فراهم آوری  واحد 
از  لازم  مجوزهای  کسب  از  پس   93 سال  از  گیلان  درمانی 
کرد؛  کار  به  آغاز  پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت 
این واحد مستقر در بیمارستان رازی رشت با حضور کارشناسان 
فرآیند  مورد  در  مندان  علاقه  سوالات  به  پاسخگویی  آماده 

اهدای عضو و دریافت کارت اهدا به صورت حضوری است.
اعلام رضایت برای پیوند اعضا از سال 1387 در گیلان انجام 
اهداء  نخستین  ساله  چهار  کودک  چمن زیبای  باربد  می شود؛ 
کننده عضو در گیلان است که با رضایت خانواده کلیه اش به 

مردی 42 ساله پیوند زده شد.
هرفرد مرگ مغزی در صورتی که خانواده اش خیلی زود برای 
اهدای عضو رضایت دهد، می تواند جان حداقل هشت تا 53 نفر 
را نجات دهد؛ بر اساس آمارها هر 10 دقیقه یک نفر به فهرست 
انتظار برای پیوند عضو اضافه می شود، هر 2 ساعت نیز یک نفر 

به خاطر نرسیدن عضو پیوندی جان خود را از دست می دهد.

دکترنوذری استاندار قزوین، در پنجمین نشست استانداران سراسر کشور 
که  با حضور رئیس جمهور و هیئت همراه در وزارت کشور برگزار شد، 

مسائل استان را پیگیری کرد.
به گزارش ارسالی خبرنگار معین از قزوین، محمد نوذری استاندار قزوین در 
پنجمین نشست استانداران سراسر کشور که با حضور رئیس جمهور برگزار 
شد، بر اهمیت تعامل و هماهنگی میان استانداران و دولت تأکید کرد و 
اظهارداشت: با هم افزایی و تبادل تجربه می توانیم به نتایج مطلوب تری در 

حل مشکلات استان ها دست یابیم.
منابع و  ناترازی  رفع  لزوم  بر  اقتصادی،  به چالش های  اشاره  با  نوذری 
مصارف استان تأکید کرد و گفت: مدیریت بهینه منابع و برنامه ریزی دقیق، 

کلید حل این مشکل است.
استاندار قزوین در این نشست، درخصوص بحران منابع آبی در استان 
قزوین و ضرورت اقدامات فوری برای مدیریت این بحران نیز مطالبی بیان 
کرد و اظهارداشت: کاهش چشمگیر منابع زیرزمینی و چالش های جدی 

در تأمین آب شرب و کشاورزی، نگران کننده است لذا اجرای پروژه های 
انتقال آب، توسعه سیستم های آبیاری نوین و تخصیص اعتبارات ویژه 

برای اصلاح شبکه های فرسوده آب رسانی از اولویت های استان است.
نوذری همچنین بر ضرورت افزایش اعتبارات استان تأکید کرد و گفت: 

در  ویژه  توجه  نیازمند  کشاورزی،  و  صنعتی  موقعیت  دلیل  به  قزوین 
افزایش سهم استان  لزوم  بر  این جلسه،  تخصیص منابع است.وی در 
اعتبارات ملی در حوزه های زیرساختی، بهداشت و درمان، و توسعه  از 
حمل ونقل نیز تأکید کرد.نوذری یادآورشد: پیگیری مشکلات و نیازهای 
استان قزوین در دستور کار جدی مدیریت استان قرار دارد و تعامل مستمر 
با دولت و دستگاه های اجرایی برای تحقق این اهداف ادامه خواهد داشت.

در این نشست، مسائل و مشکلات استان ها مورد بررسی قرار گرفت و 
راهکارهای مناسب برای توسعه پایدار و ارتقای کیفیت زندگی شهروندان 
مطرح شد. اسکندر مومنی وزیر کشور در این نشست با بیان اینکه در 
موضوع انتصابات تصمیم گرفته شده از پرسنل وزارت کشور استفاده شود، 
از پرسنل وزارت کشور  از 20 استاندار در دولت چهاردهم  افزود: بیش 
هستند؛ برخی هم سابقه وزارت کشوری دارند، به استانداران هم تأکید 
کردیم که فرمانداران و بخشداران را از میان پرسنل وزارت کشور انتخاب 

کنند.

آبخیزداری  و  طبیعی  منابع  اداره  ی:رئیس  بشیرگنبد  حسن  خبرنگار  ملایر 
استان   در سراسر  امسال  نهال  اصله  هزار  و 300  میلیون  گفت: یک  ملایر 
همزمان با هفته منابع طبیعی و روز درختکاری در سطح استان توزیع می شود.

جواد زنگنه  در نشست خبری با اصحاب رسانه اظهار کرد: حدود 100 هزار 
اصله نهال نیز توسط بخش خصوصی تولید و در مجموع یک میلیون و 300 
هزار اصله نهال همزمان با هفته منابع طبیعی در سطح استان توزیع و کاشته 

خواهد شد.
وی با اشاره به آغاز هفته منابع طبیعی از 15 تا 21 اسفندماه با شعار »همدلی 
و وفاق برای حفظ منابع طبیعی«، افزود: از این تعداد اصله نهال، یک میلیون 
اصله نهال صنوبر تولید شد که قابل استفاده برای صنعت مبلمان منبت است.

جواد زنگنه: هدف از کاشت گونه صنوبر را کاهش فشار از جنگل های شمال و 
زاگرس عنوان کرد و ادامه داد: در این راستا کاشت گونه صنوبر در نهالستان 
قدس انجام شد و تقاضاها اخذ و شناسنامه و طرح نیز تهیه شده و بر اساس 
با هفته منابع  اینکه همزمان  با بیان  اولویت بین مردم توزیع می شود.زنگنه 
طبیعی بیش از 20 برنامه متنوع اجرا و در بیش از 40 نقطه این شهرستان 
کاشت درخت انجام می شود، افزود: همزمان با اولین روز هفته منابع طبیعی 
ایران« مراسم روز درختکاری با کاشت  در برنامه  سراسری با عنوان »جان 
یا جهان  مینی ورلد  توریستی  و  تفریحی  نهال مثمر در مجموعه  اصله   300

کوچک آغاز می شود.
اجرایی، حضور  دستگاه های  مدیران  دیگر  و  ملایر  جمعه  امام  با  دیدار  وی 
شیرین  بادام  نهال  اصله   500 کاشت  رایگان،  نهال  توزیع  و  جمعه  نماز  در 
همدان،  استان  طبیعی  منابع  مدیرکل  حضور  با  ملایر  دانشگاه  محوطه  در 
نوشیجان،  باستانی  ارگ  در  نهال  اصله   400 کاشت  طبیعت،  زنگ  نواختن 

کاشت نهال در سد کلان و کاشت نهال را از دیگر برنامه های هفته منابع 
طبیعی عنوان کرد.

تشکیل انجمن صنفی مرتعداران ملایر
رئیس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری ملایر کاشت 200 اصله نهال در گردنه 
زاغه با همکاری هلال احمر و پایگاه امداد جاده ای را از دیگر برنامه ها عنوان 
کرد و گفت: امسال علاوه بر صنوبر، 100 هزار اصله نهال بادام و 100 هزار 

اصله نهال سنجد به عنوان گونه های مثمر در نهالستان قدس کاشته شد.
هفته  با  همزمان  مثمر  نهال  توزیع  و  توت  گونه  کاشت  به  زنگنه همچنین 
منابع طبیعی اشاره و اظهار کرد: در طرحی که به نام »کمربند سبز« طراحی 

این شهرستان  در سطح  ملی  اراضی  شیرین  بادام  گونه  کاشت  با  کرده ایم، 
جدا می شود.

وی یادآور شد: همچنین با همکاری جهاد کشاورزی 500 اصله نهال در مرکز 
خدمات کشاورزی، 200 اصله نهال مثمر در پادگان امام علی)ع( با مشارکت 
بسیج و سپاه ناحیه ملایر و با همکاری محیط زیست 300 اصله نهال در سه 
واحد فرآوری سیلیس در شهرک صنعتی امام رضا)ع( جوکار کاشته می شود.

رئیس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری ملایر ادامه داد: شرکت آب و فاضلاب 
ملایر در اقدامی شایسته سال گذشته نسبت به کاشت 70 هزار اصله نهال 
صنوبر اقدام کرد و امسال نیز در سطح 2 هکتار، 180 اصله نهال صنوبر در 
محل تصفیه خانه ملایر می کارد تا تولید نهال داشته باشد و به مردم عرضه 

کند.
زنگنه همچنین از تشکیل »انجمن صنفی مرتعداران شهرستان ملایر« خبر 
داد و گفت: ملایر با 12 هزار و 600 بهره بردار، بزرگترین جامعه مرتعداری 
استان را دارد که در همین رابطه انجمن با هدف مشارکت بهره برداران در 

حفاظت از منابع طبیعی و ساماندهی این جامعه تشکیل شد.
61 هکتار از اراضی ملی ملایر خلع ید شد

اینکه ملایر دارای 135 هزار هکتار مرتع و 800 هکتار جنگل  با بیان  وی 
است، تاکید کرد: باید بهره برداران را به سمت شغل های جایگزین ببریم تا 

فشار از روی مرتع برداشته شود.
بهره برداری  و  توسعه  احیا،  حفظ،  ما  هدف  اینکه  به  اشاره  با  زنگنه   جواد 
است، افزود: در این راستا تعاونی فراگیر نیز در حال شکل گیری است و تحت 

مدیریت جامع حوزه  آبخیز اقدامات انجام می شود.

معاون استاندار گیلان:
القاء کنندکان ناامیدی در جامعه آب به 

آسیاب دشمن می ریزند

در راستای تجلیل از فعالان برتر اکوسیستم کارآفرینی ؛
تجلیل از پست گیلان به عنوان واحد نمونه 
و مدیرکل پست گیلان به عنوان فعال برتر 

اکوسیستم کارآفرینی

استاندار گیلان در محله ولکس رشت؛
محلات حاشیه ای رشت امکانات ندارند؛ این یعنی مسئولان وظایف خود را به درستی 

انجام نداده اند

پرونده تخلف 11۹ میلیارد ریالی برای شالیکوبی های گیلان تشکیل شد

دستگیری سارق حرفه ای با 25 فقره سرقت در شرق گیلان

پیگیری« مسائل استان قزوین« در پنجمین نشست استانداران با رئیس جمهور

توزیع یک میلیون 300هزار اصله نهال در سراسر استان همدان 

همدلی گیلانی ها برای کاشت نهال 
و حفظ منابع طبیعی

اهدای عضو در گیلان به سه بیمار 
زندگی دوباره بخشید
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مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری آذربایجان غربی گفت: همزمان با آغاز هفته درخت کاری، غرس پنج هزار اصله نهال در استان آغاز شد.
نبی قائمی  در آیین روز درختکاری در ارومیه که با حضور تعدادی از دانش آموزان مقاطع ابتدایی این شهرستان و جمعی از جنگل بانان برگزار شد افزود: 20 نقطه استان با 20 هکتار زمین برای این اقدام در نظر گرفته شده است تا در ادامه 

نهضت مردمی کاشت یک  میلیارد اصله درخت، حرکت های ماندگاری ثبت شود.
وی اظهار کرد: سالانه باید هشت میلیون اصله نهال در استان با توجه به نهضت کاشت یک  میلیارد درخت کاشته شود که سال گذشته 20میلیون اصله کاشته شد.

 شنبه  18 اسفند  1403مدیرکل منابع طبیعی و آبخیز داری آذربایجان غربی گفت: امسال در این راستا 18 میلیون اصله نهال در استان کاشته شده است.
 شماره 6964 

غرس 5هزار اصله نهال در آذربایجان غربی آغاز شد

حمایتی  سرپرست شرکت خدمات 
کشاورزی گلستان از تأمین و تحویل 
کلرور  کود  تن   434 و  هزار  چهار 
افزود:  و  داد  استان خبر  پتاسیم در 
اهمیت ماده پتاسیم در افزایش تولید 
درختان  باغی،  زراعی،  محصولات 
سیاه ریشه و باغات مرکبات ضروری 

است.مجید محمدی اظهار کرد: کود 
کشاورزی تامین شده کلرور پتاسیم توسط این شرکت حالت گرانول و پودری 
داشته و در انبار کارگزاران تمامی مناطق استان و انبارهای استان به میزان مورد 

نیاز کشت محصولات   محصولات  زراعی و باغی  تامین و توزیع شده است.
سرپرست شرکت خدمات حمایتی کشاورزی استان گلستان با اشاره به اهمیت 
ماده پتاسیم در افزایش تولید محصولات زراعی و محصولات باغی درختان 
سیاه ریشه و باغات مرکبات بسیار ضروری و اثر گذار است گفت: از ابتدای 
سال جاری تاکنون بیش از چهار و 434 تن کود کلرور پتاسیم تامین و تحویل 
گردید.وی با اشاره به اینکه به مقدار یک هزار و 200 تن کود تأمین شده کلرور 
پتاسیم در سال جاری را از سهم واردات از کشور حوزه اوراسیا، بلاروس از مبادی 
بندر امیرآباد مازندران وارد شده است، افزود: مابقی از یک شرکت تولید داخل 

»فرآورده های فسفات کارون« به این استان حمل شده است.
وی تغذیه را در شرایط موجود با توجه به کاهش نامحسوس دما برای مزارع 
گندم و جو حائز اهمیت دانست و خاطرنشان کرد: کشاورزان توجه کنند که در 
مناطقی که با شوری خاک کمتر از هفت دسی زیمنس بر متر از منبع کود کلرور 
پتاسیم همراه با کود اوره استفاده شود.محمدی با بیان اینکه در شرایطی که 
شوری خاک بالاتر از هفت دسی زیمنس بر متر باشد از منبع پتاسیم بر پایه 
سولفات پتاسیم پودری به همراه اوره و اسید آمینه های حاوی ترکیبات پرولین و 
گلایسین در مراحل پنجه زنی و شروع ساقه دهی محلول پاشی شود، تصریح 
کرد: به دلیل حلالیت بالای این کود به عنوان سرک، می توان به صورت 

پاششی و نیز با حل کردن در آب به صورت محلول پاشی استفاده کرد

استاندار  عمرانی  معاون 
قزوین از طرح بهینه سازی و 
طراحی بیمارستان اعصاب و 

روان استان بازدید کرد.
خبرنگار  ارسالی  گزارش  به 
حق  قزوین،جواد  از  معین 
سرهنگ  همراه  به  لطفی 
سازمان  مسئول  پور  صادق 

بسیج سازندگی سپاه صاحب 
الامر )عج( استان قزوین و طاهر احمدی رئیس دانشگاه علوم پزشکی قزوین 
از طرح بهینه سازی و طراحی بیمارستان اعصاب و روان قزوین که توسط 

جهادگران بسیج سازندگی در حال اجرا است بازدید کردند.
حق لطفی معاون عمرانی استاندار با اشاره به این طرح گفت: طرح بهینه سازی 
و اجرای بیمارستان روان یکی از طرح مهم سلامت استان بوده که نیازمند تأمین 

اعتبار برای تسریع در روند اجرای عملیات عمرانی آن است.
عملیات عمرانی این بیمارستان با مساحت 6500 متر مربع در 5 طبقه شامل 
اورژانس، کلینیک های تخصصی، مرکز مشاوره خانواده، کودکان و نوجوانان با 
اعتبارات ملی و استانی توسط جهادگران سازمان بسیج سازندگی استان در حال 

اجرا است.

و  راه  کل  اداره  سرپرست 
گفت:  قزوین  استان  شهرسازی 
فاز  فیزیکی  پیشرفت  میزان 
ملی  نهضت  طرح  نخست 
و  هزار   12 با  استان  مسکن 
770 واحد در دست احداث، 71 

درصد است.
به گزارش ارسالی خبرنگار معین از قزوین،مجتبی دایی دایی در این باره 
تصریح کرد: هم اکنون 25 هزار و 15 واحد مکسن در قالب اقدام ملی و 
نهضت ملی مسکن در دست ساخت است که از این تعداد، 2 هزار و 323 
واحد مربوط به اقدام ملی مسکن، 12 هزار و 770 واحد فاز یک، 9 هزار 
و 600 واحد فاز 2 نهضت ملی مسکن و همچنین 322 واحد با پیشرفت 
فیزیکی 71 درصدی نیز مربوط به گروه های ساخت )پروژه های کوچک 
ساختی که زمین و تسهیلات به متقاضی داده می شود و ساخت برعهده 

متقاضیان است(، می باشد.
وی در خصوص میزان پیشرفت فیزیکی واحدهای یاد شده، اظهار کرد: در 
بخش اقدام ملی مسکن 100 درصد، در فاز یک نهضت ملی مسکن 71 

درصد و فاز دوم این طرح نیز 26 درصد پیشرفت فیزیکی داریم.
تعداد  از  قزوین،  استان  شهرسازی  و  راه  کل  اداره  سرپرست  گفته  به 
واحدهای مسکن در دست احداث تاکنون 20 هزار و 51 واحد با بانک های 

عامل جهت دریافت تسهیلات قرارداده منعقد شده است.
دایی دایی به وضعیت ساخت این واحدها نیز اشاره کرد و گفت: در حال 
یافته، 17 هزار و  پایان  حاضر عملیات فونداسیون 22 هزار و 614 واحد 
838 واحد در مرحله اسکلت و سقف است، عملیات 11 هزار و 554 واحد در 
مرحله سفت کاری بوده، هفت هزار و 236 واحد نیز در مرحله نازک کاری 

و چهار هزار و 660 واحد نیز مراحل پایان کار را می گذرانند.
پیشرفت  وجود  با  که  است  حالی  در  این  کرد:  خاطرنشان  مسوول  این 
با  متناسب  متقاضیان  آورده  تعهد  ساخت،  دست  در  واحدهای  فیزیکی 
افتادن  عقب  باعث  مساله  همین  و  نیست  شده  یاد  های  پروژه  پیشرفت 

پروژه های نهضت ملی مسکن در استان شده است.
دایی دایی ادامه داد: به عنوان مثال، در فاز یک اجرای این پروژه که 12 
هزار و 770 واحد بود، 13 درصد متقاضیان کمتر از چهار قسط و 18 درصد 

نیز تنها پنج تا هفت قسط واریزی داشته اند.
سرپرست اداره کل راه و شهرسازی اضافه کرد: در فاز 2 این طرح نیز که 
9 هزار و 600 واحد می باشد، 58 درصد متقاضیان کمتر از چهار قسط و 
40 درصد نیز بین پنج تا هفت قسط واریزی داشته اند که همین مساله 
یکی از مهمترین عامل کندی پروژه ساخت و در نتیجه افزیش این پروژه 

را به همراه داشته است.

تامین و تحویل بیش از چهار هزار تن کود کلرو 
پتاسیم در استان گلستان

بازدید معاون عمرانی استاندار قزوین از 
بیمارستان اعصاب و روان قزوین

دایی دایی:پیشرفت فیزیکی فاز نخست نهضت 
ملی مسکن قزوین 71 درصد است

زنگ جشن نیکوکاری در مدارس استان گلستان به صدا درآمد

امضای تفاهم نامه همکاری میان دانشگاه آزاد اسلامی استان گلستان و 
انجمن انبوه سازان مسکن و ساختمان

ابوترابی:آغاز پویش خانه تکانی با رویکرد مدیریت مصرف آب در استان قزوین

حجت الاسلام پورآرین:
برپایی 15هزار محفل قرآنی با اجرای طرح »زندگی با آیه ها« در استان قزوین 

قائم مقام کمیته امداد استان گلستان، ازنواخته شدن زنگ نیکوکاری همزمان 
با سراسر استان در هفته احسان ونیکوکاری خبرداد.جعفر مزیدی ، قائم مقام 
کمیته امداد استان گلستان گفت : زنگ نیکوکاری همزمان با سراسر کشور 
درهفته احسان ونیکوکاری و با هدف تامین معیشتی شب عید برای دانش 
آموزان نیازمند درمدارس سطح استان نواخته شد.مزیدی  دردبستان امیدان 
تلاش شهرستان گرگان اظهار کرد: جشن نیکوکاری  از اول بهمن ماه  
شروع می شود.قائم مقام کمیته امداد استان گلستان تصریح کرد: جشن 
نیکوکاری  با همکاری کمیته امداد، سازمان دانش آموزی آموزش و پرورش، 
نیروی مقاومت بسیج، صدا وسیما، مراکز نیکوکاری و همچنین مشارکت 
و همدلی اقشار مختلف مردم خیر و نیکوکار برگزار می شود.مزیدی یادآور 
شد: هم اکنون 19 هزاردانش آموزنیازمند تحت حمایت کمیته امداد استان 
وجود دارند که 300 نخبه در مدارس استعدادهای درخشان، نمونه مردمی و 
همچنین مدارس عادی در حال تحصیل هستند.وی با اشاره به توزیع 100 
هزارپاکت درسطح مدارس استان گفت: براساس نشست مشترک کمیته 
امداد و آموزش و پرورش ،پویش تامین مایحتاج شب عید برای دانش 

آموزان نیازمند درسراسر استان ،هدفگذاری شد و مبالغ جمع آوری شده بین 
مدارس کم برخوردار توزیع می شود.قائم مقام کمیته امداد استان گلستان 
با اشاره به حمایت خیران از دانش آموزان نیازمند که منجربه کسب رتبه 
های کنکور شده اند،گفت : با همت ومساعدت خیران ، تعدادی از همین 
دانش آموزان نیازمند، حائز رتبه های برتر کنکور بویژه در رشته های پزشکی 

و فرهنگیان شده اند.مزیدی تصریح کرد: تاکنون خیران و نیکوکاران 31 
میلیارد تومان برای تأمین بسته های معیشتی شب عید کمک کردند که 
21 میلیارد آن توسط مراکز نیکو کاری جمع آوری شده و بین نیازمندان 
همان منطقه توزیع گردیده است .وی در خصوص شیوه های پرداخت 
کمک های نقدی و غیرنقدی عنوان کرد: مردم و خیران نیکوکارمی توانند 
کمک های نقدی خود را به حساب 0111804689008 و یا به شماره کارت 
مجازی 6037-9918-9997-0226 نزد بانک ملی و یا از طریق آسان 
پرداخت با شماره گیری # 017* 8877* انجام دهند.قائم مقام کمیته امداد 
استان گلستان افزود: اهدا کمک های غیرنقدی از طریق مراجعه به مراکز 
نیکوکاری و دفاتر کمیته امداد امام)ره( در سراسر استان مقدور و مهیا است.

قدرت اله نظری ، مدیرکل آموزش و پرورش استان درحاشیه این مراسم 
گفت: جشن نیکوکاری به نمایش گذاشتن مهربانی، انسان دوستی، تقسیم 
شادی، تبادل محبت و نماد همدلی ملت ایران و عامل تقویت مشارکت و 
تعامل دانش آموزان است ونباید دانش آموزی بدلیل نداشتن تمکن مالی از 

تحصیل بازماند

آزاد  دانشگاه  اجرایی،  و  پژوهشی  علمی،  تعاملات  توسعه  راستای  در 
اسلامی استان گلستان و انجمن انبوه سازان مسکن و ساختمان استان 
تفاهم نامه ای راهبردی به امضا رساندند. این تفاهم نامه با هدف تقویت 
با  و  آموزشی  و  پژوهشی  علمی،  حوزه های  در  هدفمند  همکاری های 
از تمامی ظرفیت های موجود تنظیم شده است و به مدت  بهره گیری 
سه سال اعتبار دارد.بر اساس این توافق، دانشگاه و انجمن انبوه سازان 
در زمینه های مختلفی از جمله برگزاری دوره های آموزشی تخصصی، 
علمی  ظرفیت های  از  استفاده  مشترک،  تحقیقاتی  پروژه های  اجرای 
و  ساختمانی  نوین  فناوری های  توسعه  ساختمان،  صنعت  در  دانشگاه 
ارتقای سطح مهارت و دانش تخصصی فعالان حوزه مسکن همکاری 
تدوین شده  تبصره  ماده و 3  تفاهم نامه که در 8  این  خواهند داشت. 
صنعت  و  دانشگاه  میان  مؤثر  ارتباط  برای  مناسب  بستری  است، 
ساخت وساز فراهم می آورد.یکی از مهم ترین محورهای این همکاری، 
استفاده از دانش و توان علمی اساتید و پژوهشگران دانشگاه در راستای 
بهینه سازی فرآیندهای ساخت وساز، کاهش هزینه های اجرایی، افزایش 

کیفیت پروژه های ساختمانی و توسعه پایدار شهری است. همچنین، 
و  متخصصان  حضور  با  آموزشی  سمینارهای  و  کارگاه ها  برگزاری 
این  در  پیش بینی شده  برنامه های  دیگر  از  علمی،  هیئت  اعضای 
تفاهم نامه خواهد بود.این تفاهم نامه علاوه بر افزایش تعامل دانشگاه 
دانشجویان  عملی  مهارت های  تقویت  موجب  خصوصی،  بخش  با 
رشته های مرتبط با صنعت ساختمان شده و فرصت های کارآموزی 
و اشتغال را برای آن ها تسهیل می کند. همچنین، انجمن انبوه سازان 
با بهره گیری از دانش فنی و علمی دانشگاه، می تواند استانداردهای 
کار  به  ساخت وساز  پروژه های  در  را  پیشرفته  فناوری های  و  نوین 
دهد.انعقاد  ارتقا  را  استان  عمرانی  پروژه های  کیفی  سطح  و  گیرد 
دانش بنیان  توسعه  جهت  در  مهم  گامی  می توان  را  تفاهم نامه  این 
صنعت ساختمان، بهبود زیرساخت های شهری، افزایش بهره وری و 
است  امید  دانست.  ساختمانی  پروژه های  اجرایی  مخاطرات  کاهش 
که این همکاری، زمینه ساز تحولات مثبت و پایدار در حوزه مسکن 

و ساخت وساز استان گلستان باشد و در آینده نزدیک، نتایج آن در

مصرف  مدیریت  رویکرد  با  تکانی  »خانه  پویش  کار  به  آغاز  آیین  در 
آب«، مدیر روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب استان قزوین از مردم 
شریف استان خواست مراقب میزان مصرف آب در روز های پایانی سال 

باشند.
به گزارش ارسالی خبرنگار معین ز قزوین، سید محمد حسین ابوترابی، 
به عنوان یک سنت حسنه و میراث فرهنگی و سنتی  از خانه تکانی 
ایرانیان یاد کرد که بهار طبیعت را به پاکیزگی و طراوت گره می زند. 

وی خاطر نشان کرد: خانه تکانی یک آئین ملی است که نباید فراموش 
شود، لیکن لازم است با رعایت روش های مدیریت بهینه مصرف آب 
انجام پذیرفته تا در روزهای پایانی سال منابع ذخیره را با افت سطح آب 

و شبکه آبرسانی با اختلال مواجه نشود. 
اسفند  در  سال  هر  کنون  تا  گذشته  سنوات  از  داشت:  اظهار  ابوترابی 
ماه پویشی تحت عنوان »خانه تکانی با رویکرد مدیریت مصرف آب« 
برگزار می شود که هدف آن آگاهی بخشی و اطلاع رسانی به مردم، 
استانی های  و حساس سازی هم  جامعه  آحاد  کلیه  آبی  افزایش سواد 

عزیز نسبت به مشکلات ناشی از کم آبی است و در همین راستا روابط 
ارتباطی نظیر رسانه  از بسترهای متنوع  نماید  آبفا تلاش می  عمومی 
های دیداری و شنیداری، تبلیغات محیطی، آموزش های چهره به چهره 

و ... برای آگاهی بخشی به مخاطبان کلیدی استفاده کند. 
وی در ادامه افزود: امسال نیز همزمان با آغاز اسفند ماه همچون سنوات 
گذشته، پویش مذکور در سطح شهرها و روستاهای استان آغاز شده و 
اماکن مختلفی نظیر مدارس، پایگاه های بسیج حوزه خواهران، مساجد 

و ... برای اجرای آن پیش بینی شده است.
مدیر روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب استان قزوین در پایان ضمن 
اشاره به این نکته که مهم ترین مخاطبان کلیدی طرح، بانوان استان 
می باشند و به سبب نقش کلیدی و تاثیر گزاری ایشان در خانواده ها 
که  همانگونه  کرد:  امیدواری  ابراز  گرفت،  خواهند  قرار  آموزش  مورد 
سنت خانه تکانی از پیشینیان به یادگار مانده است روش های صحیح 
مصرف آب نیز با تاسی از گذشتگان صورت پذیرد، چرا که ایرانیان از 

ابتدا آب را مقدس دانسته و برای قطره قطره آن ارزش قائل بوده اند.

اجرای طرح»  استان قزوین گفت: در  تبلیغات اسلامی  مدیرکل 
زندگی با آیه ها« بیش از 15 هزار محفل قرآنی در ماه مبارک 

رمضان با محور 30 فراز قرآنی در استان قزوین برپا می شود.
به گزارش ارسالی خبرنگار معین از قزوین،جلسه توجیهی و تبیینی 
عملیات زندگی با آیه ها ویژه ماه مبارک رمضان  با حضور حجت 

الاسلام پور آرین مدیرکل تبلیغات اسلامی استان برگزار شد.
سالن  در  که  خبرنگاران  جمع  در  پورآرین  علی  الاسلام  حجت 
جلسات اداره تبلیغات اسلامی قزوین برگزار شد اظهارداشت: مقام 
معظم رهبری چند سالی است از مجموعه دستگاهها و نهادهای 
فرهنگی و قرآنی یک مطالبه داشته اند که مفاهیم قرآنی در میان 
توده های مردم به گفتمان رایج تبدیل شده و جامعه قرآنی شود.

وی اضافه کرد: رهبری بر ما نیز تکلیف کردند لذا 70 پژوهشگر 
قرآنی متشکل از نخبگان در قالب کارگروههایی شروع به فعالیت 

را اعلام  نتیجه  را بررسی کرده و  تا فرامین و خواسته رهبری  کردند 
کنند.

پورآرین بیان کرد: در این راستا یک کلان پروژه با نام» طرح زندگی 
با آیات« پیشنهاد شد که در یک روند سه ساله قرار است 200 فراز از 
آیات قرآن بر مبنای کتاب» اندیشه های اسلامی رهبری« انتخاب شود 
و منویات رهبری و آثار علامه طباطبایی، مصباح یزدی، جوادی آملی 
با این نگاه که آیات کاربردی و مانوس به ذهن  بررسی و 200 فراز 

مردم سپرده شود مورد توجه است.
وی اظهارداشت: فصل اول این طرح بنام »مستورا« سال قبل اجرایی 
و گفتمان سازی شد و استان قزوین در این عرصه خوش درخشید و در 
30 فراز قرآنی اول شدیم و با مشارکت 120 هزار دانش آموز در این 

بخش نیز رتبه نخست را کسب کردیم.
»عملیات  طرح  کرد:  اضافه  قزوین  استان  اسلامی  تبلیغات  مدیرکل 
زندگی با آیه ها« در رمضان اجرا می شود البته فقط متولی ما نیستیم 
بلکه همه دستگاهها و مجموعه های مردمی پای کار هستند و تحت 

عنوان ستاد راهبری عملیات زندگی با آیه ها فعالیت می کنند.

وی اظهارداشت: آنچه بعنوان محور محتوایی امسال است و رمزعملیات 
محتوایی تعیین شده بنام» مقاومت رمز پیشرفت و موفقیت، کلید حل 
و  مقاومت  محور  با  جن  مبارک  سوره   16 آیه  که  است  مشکلات« 

ایستادگی مورد توجه است.
این مدیر فرهنگی تصریح کرد: در این طرح قرار است در سطح کشور 
یک میلیون محفل و نشست و گعده قرآنی برگزار شود که سهم استان 
قزوین 15 هزار محفل در ماه مبارک رمضان با محور 30 فراز قرآنی 

است.
نوعی  بیان کرد: گزاره فرعی  استان قزوین  تبلیغات اسلامی  مدیرکل 
پیوند اجتماعی مومنان و صلابت و نفوذناپذیری در مقابل دشمنان است 
که محور آن آیه 29 سوره فتح است و گزاره دوم نیز استقامت در برابر 

ناملایمات و سختی ها برای رسیدن به پیشرفت است.
آیات  با  زندگی  طرح  در  مسجد  جماعت  امام   400 یادآورشد:  وی 
تبلیغ طرح  مشارکت دارند و 800 روحانی به شهرها و روستاها برای 

اعزام می شوند.
این مدیر در ادامه اظهارداشت: برگزاری بزرگترین محفل قرآنی دختران 
همکاری  با  بزرگ  رویداد  یک  امیرالمومنین،  شبستان  در  پسران  و 

دختران دانش آموز متوسطه پیش بینی کرده ایم که این افراد 
ارائه می کنند و  آیات قرآنی را دریافت کرده و در قالب هنر 
از دل آن نمایش و سرود و سایه بازی و هنرهای دیگر تولید 

می کنند.
وی اضافه کرد: رویداد دیگر با حضور هنرمندان با محور 30 
آیه قرآنی بنام » آینه نگار« است که خوشنویسان قزوین ایات 
الهی را نگارش کرده و آن را در مسابقه شرکت می دهند و 
در  که  داریم  هم  شعر  فراخوان  و  شوند  می  انتخاب  برترینه 

حسینیه امینی ها برگزار می شود.
پور آرین گفت: برنامه با قرآن در رمضان، جزء خوانی قرآن، 
بیست  هیئت  هر  پویش  قرآنی،  محفل  یک  هرخانه  پویش 
محفل قرآن، راه اندازی پاتوق های گفتگو، اجرای پرده خوانی 
از دیگر برنامه های پیش بینی شده در ماه مبارک رمضان است.

وی اظهارداشت: همچنین یک روز با نشاط قرآنی در 100 مدرسه اجرا 
با پویش های  برای همکاری  می شود که در حال حاضر 600 معلم 

قرآنی اعلام آمادگی کرده اند.
پور آرین همچنین بیان کرد: در شصت و دومین جلسه شورای توسعه 
تبلیغات  مدیرکل  سال  دو  مدت  به  شد  مصوب  کشور  قرآنی  فرهنگ 
گستر  و  هماهنگی  شورای  دبیر   « عنوان  به  قزوین  استان  اسلامی 
برای  مسئولیت  این  از  امیدواریم  که  کند  فعالیت   » قرآنی  فعالیتهای 

برجسته سازی فعالیتهای قرآنی بتوانیم استفاده بیشتری کنیم.
این مدیر فرهنگی از استقبال خوب جوانان و نوجوانان از محفل های 
قرآنی خبرداد و گفت: بیش از 120 هزار نفر دانش آموز در مسابقات 
قرآنی شرکت کردند و 600 نفر از معلمان تحت عنوان »سفیر آیات« 
کاملا  دین  به  نوجوانان  گرایش  و  کردند  مشارکت  و  همکاری  ما  با 

مشهود است.
وی اظهارداشت: برخلاف آنچه القا می کنند که دین در جامعه کم رنگ 
شده اما شاهد استقبال نوجوانان و جوانان از برنامه های دینی و قرآنی 

هستیم و هیچ الزامی و اجباری برای شرکت نداشته اند.

سارق  دستگیری  از  گرگان  انتظامی  فرمانده 
در  سرقت  فقره  کشف 15  و  سیکلت  موتور 
در  تجری  علی  داد.سرهنگ  خبر  شهر  این 
پی  در  کرد:  اظهار  خبر  این  جزئیات  تشریح 
در  سیکلت  موتور  سرقت  فقره  چند  وقوع 
با  هماهنگی  ضمن  موضوع  حوزه،  سطح 
مرجع قضایی به صورت ویژه در دستور کار 
گرفت.فرمانده  قرار  گرگان  انتظامی  ماموران 
افزود: ماموران کلانتری 12  انتظامی گرگان 
اطلاعاتی  کارهای  سری  یک  انجام  از  پس 
و تخصصی، موفق به شناسایی سارق موتور 
فقره سرقت شدند.وی  سیکلت و کشف 15 
مسروقه  سیکلت  موتور  دستگاه  چهار  گفت: 
و مقادیر اموال مسروقه دیگر کشف و متهم 
پس از تشکیل پرونده برای سیر مراحل قانونی 
به مرجع قضایی معرفی شد.فرمانده انتظامی 
گرگان در پایان از شهروندان خواست ضمن 
تجهیز وسایل نقلیه خود به تجهیزات ایمنی و 
بازدارنده در راستای ارتقای احساس امنیت در 
جامعه با پلیس همکاری کنند و هرگونه موارد 
مشکوک را بلافاصله با شماره گیری 110 به 

پلیس اطلاع دهند

گفت:  قزوین  استان  زیارت  و  حج  مدیر 
و  سی  در  می توانند  مفرده  عمره  متقاضیان 
هفتمین کاروان حج عمره مفرده ثبت نام کنند.

قزوین،  از  معین  خبرنگار  ارسالی  گزارش  به 
سلیمی در این باره اظهارداشت: سی و هفتمین 
کاروان جدید عمره مفرده برای 26 اسفند با 
قیمت 45 میلیون الی 48 به کاروان های استان 

اضافه شد.
 وی افزود: متقاضیان برای ثبت نام در کاروان 
جدید می توانند به سامانه MY.haj.ir و یا 

دفاتر خدمات زیارتی استان مراجعه کنند.
افزایش  قزوین،  استان  زیارت  و  مدیرحج   
علت  را  به حج  خانوادگی  تقاضای سفر های 

افزایش ظرفیت ها بیان کرد.

انقلاب  مسکن  بنیاد  مدیرکل  خسروی، 
معاونین  باتفاق  گلستان  استان  اسلامی 
مسکن شهری، مسکن روستایی و پشتیبانی 
و  دیدار  استان  بانک صادرات  مدیرعامل  با 
گفتگو  مشترک  همکاری های  خصوص  در 

کردند 
 خسروی در این دیدار با تشکر از همکاری 
جهت  صادرات  بانک  بویژه  و  بانکی  شبکه 
ساخت  قرض الحسنه  تسهیلات  پرداخت 
این  ادامه  شهرها،  و  روستاها  در  مسکن 
روند را خواستار شد و با بیان اینکه بانکهای 
خانه  به  در کمک  درخشانی  کارنامه  استان 
دارند  عزیزمان  های  استانی  هم  شدن  دار 
پیش  از  بیش  با کمک  کرد  امیدواری  ابراز 
بانکها  بیشتر  همکاری  و  تعامل  و  بانکها 
و  شهرها  در  مسکن  ساخت  متقاضیان  با 
بیشتر  تعداد  دار شدن  خانه  شاهد  روستاها، 
تسهیلات  از  عزیزمان  های  استانی  هم  از 
بانک  مدیرعامل  باشیم.  مسکن  بخش 
اشاره  با  جلسه  این  در  هم  استان  صادرات 
به سابقه همکاریهای دوجانبه بانک صادرات 
با بنیاد، بر گسترش همکاری ها و تعاملات 
جهت برخورداری متقاضیان ساخت مسکن 

در شهرها و روستاها تاکید کرد

دستگیری سارق موتور 
سیکلت و کشف 15 فقره 

سرقت در گرگان

دکتر سلیمی:افزایش سهمیه 
کاروان های عمره مفرده 

استان قزوین

بانکها همچون گذشته به 
روند تامین مسکن برای 
اقشار مختلف کمک کنند 
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رئیس جمهوری با ابراز نگرانی از آمار تکان دهنده تصادفات جاده ای و با بیان اینکه سالانه بیش از 20 هزار نفر در حوادث رانندگی 
جان خود را از دست می دهند و صدها هزار نفر مجروح یا معلول می شوند، بر لزوم رعایت قوانین رانندگی و مسئولیت پذیری 
بیشتر تأکید کرد.به گزارش ایسنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی وزارت بهداشت )وبدا( مسعود پزشکیان با تأکید بر اهمیت فرهنگ 
رانندگی ایمن اعلام کرد: بیشترین عواملی که منجر به حوادثی واقعاً دردناک می شود، نوع رانندگی و رفتار ما در جاده هاست.

وی با اشاره به آمار بالای تلفات ناشی از تصادفات رانندگی گفت: سالانه بیش از 20 هزار نفر در حوادث رانندگی جان خود را از 
دست می دهند و بین 200 تا 300 هزار نفر مجروح، معلول یا زمین گیر می شوند.رئیس جمهوری ایران خاطرنشان کرد: این آمار 

تکان دهنده نشان می دهد که می توان با رعایت اصول ایمنی از بسیاری از این حوادث جلوگیری کرد تا خانواده های بیشتری 
در غم و اندوه فرو نروند و زندگی شان به نابودی کشیده نشود.وی با تأکید بر اثرات ماندگار این حوادث در زندگی بازماندگان 
افزود: خاطرات تلخ تصادفات هیچ گاه از ذهن حادثه دیدگان پاک نمی شود. از دست دادن یک عزیز، دچار شدن به نقص عضو 
یا زمین گیر شدن، حسرتی ابدی برای فرد و خانواده اش به همراه دارد.پزشکیان در پایان از مردم خواست که بیش از پیش به 
سلامت خود و دیگران توجه کنند و گفت: اگر همه ما تلاش کنیم تا در رانندگی مسئولیت پذیرتر باشیم، می توانیم جان بسیاری 

از هموطنانمان را نجات دهیم و از بروز حوادث دلخراش جلوگیری کنیم.

رئیس جمهور به پویش ملی »نه به تصادف« پیوست

سلامت و درمان

تغییر فاز و تشدید قبح شکنی اخلاقی معمولاً در هر مرحله فتنه کنار 
به روزرسانی اقدامات خیابانی در دستور کار بوده و به موازات خشن تر شدن 
اقدامات تیم های خرابکارانه، در سوی دیگر این تحرکات، زیر پا گذاشتن 

اصول اخلاقی توسط اتاق فرمان استارت خورده است.
به گزارش خبرنگار اجتماعی خبرگزاری تسنیم؛ تنها چند روز پس از آغاز 
آشوب و فتنه 1401 در پاییز آن سال، وحشیانه ترین اقدامات عناصر میدانی 
و پیاده نظام جریانات ایرانی و غیرایرانی ضدانقلاب را که در عرصه تقابل 
رسانه ای نمونه ای از جنگ احزاب را پیاده سازی کرده بودند، شاهد بودیم. 
شهادت دردآور و همراه با شکنجه شهیدان آرمان علی وردی و روح الله 
عجمیان، بریدن گلوی مأموران پلیس و نیروهای بسیج، شلیک از فاصله 
صفر به صورت نیروهای حافظ امنیت و آتش زدن مأموران تنها بخشی از 

رفتار عاری از بدیهیات انسانی فتنه گران بود.
اما کنار این اقدامات، آنچه بیش از آن وحشی گری هایی که شاید از 
انسان های بدوی هم انتظار نمی رفت، موجب بهت و حیرت جامعه ایرانی 

شد، رفتارهای غیراخلاقی از سوی این جریانات بود.
هتک تمام اصول اخلاقی صرف نظر از اینکه ارتباطی با دین و حاکمیت 
و سیاست های اجرایی دارند یا نه، به دستورالعمل واحد جریان های فتنه گر 
تبدیل شده بود و هر فرد یا گروهی به فراخور امکان و بستر قابل فعالیت 
)رسانه، دانشگاه، خیابان، محل کار و فضای مجازی( درصدد لگدمال 
کردن تمام اصول اخلاقی جامعه ایرانی که به درازای تاریخ به آن بالیده 

است، برآمدند.
استفاده از رکیک ترین الفاظ در شعاردادن )به ویژه داخل دانشگاه ها(، تولید 
اشعار سخیف و غیراخلاقی برای مخاطب قرار دادن طیف مقابل و کلیّت 
نظام، اظهار همراه با افتخار به شنیع ترین خصیصه ها و رفتارها، جار زدن 
بی غیرتی و بی ناموسی و تأکید بر اینکه هدف غایی آنها همین است، 
عریان شدن و عریان کردن زنان، حمله به خانه مردم و بر سر چوب زدن 
لباس زنان خانه و... بخشی از این اقدامات شنیع بود که به موازات اقدامات 
خشن کف خیابان، اجرا می شد و با سنگین ترین حمایت رسانه ای جبهه 

ضدانقلاب در سراسر دنیا توزیع می شد.
اما با پایان جنبه سخت و خشن فتنه 1401 و بازگشت آرامش کامل به 
پوسته بیرونی جامعه و حداقلی شدن تهدیدات در این زمینه، غفلت متولیان 
در حوزه های مختلف از حرکت زیرپوستی این جریان آغاز شد و به تلاش 
آنها برای ریشه دواندن آن در عرصه های مختلف حتی سوءاستفاده از 

دانش آموزان توجهی نشد.

اینستاگرام و توئیتر در ایران فیلتر هستند اما به لطف فیلترشکن های ارزان، 
تقریباً هرکه اراده کرده بود و می کند، به راحتی به تمام بسترهای فیلترشده 

دسترسی دارد و تمام محتوای داخل آن را به نظاره می نشیند .
اینستاگرام و توئیتر از دو سال پیش ترویج بی بندوباری در حد اعلی و 

عریان ترین شکل ممکن را در دستور کار خود قرار داده اند.
انتشار آزاد محتواهای جنسی، داستان سرایی ها با محوریت روابط آلوده 
مثل ارتباط همزمان با چند شریک جنسی، ترویج عجیب و تلاش 
برای عادی سازی ساخت پورن در کشور، ترویج علنی همجنس بازی 
و... مواردی است که پس از آشوب و اغتشاشات 1401 به سرعت در 
حال پیاده سازی است و به لطف انفعال مسئولان، حتی مسائلی که در 
کشورهای اروپایی اصطلاحاً برای مردم و مسئولان قفل است، در ایران 
به لطف موهبت هایی چون فیلترشکن، در اختیار طیف های مختلف جامعه 
ازجمله کودکان و دانش آموزان قرار گرفته است و ما هنوز اندر خم نخستین 
کوچه برای اشتراک نظر و سیاست در اجرای قوانین و اعمال سیاست ها 

هستیم.
کنار تمام موارد پیش گفته که عزم جدی برای مقابله و کنترل را می طلبد 
و نیازمند وحدت نظر بدون تعارف و وفاق ملموس، عینی و مداوم بین 
دولت و ملت است، مسئله بی توجهی برخی نهادها و ارگان ها به وقوع 
جرایم شنیع در بستر شبکه های اجتماعی و پیام رسان هاست که اگر با اقدام 
فوری، قاطع و بدون اغماض جلوی این سونامی را نگیریم، دیر نیست 

زمانی که اخلاق و عفاف و حیای جامعه ایرانی را باخته ایم.
همان طور که گفته شد، از سال گذشته این جریانات با هدف بسترسازی 
عمقی و نهادینه کردن ایده ها و تئوری های خود شروع به اقدام کردند اما 

نکته عجیب، غیرقابل باور و هضم نشدنی این است که بسیاری از این 
اقدامات و اتفاقات مقابل چشمان نهادهایی چون پلیس اماکن، پلیس فتا، 
اتحادیه ها و اصناف، دادستانی ها و مراجع امنیتی، رخ داده است که اساساً 
وظایف ذاتی عمده آنها نظارت بر همین موارد است؛ مدت هاست بسیاری 
از واحدهای صنفی برای تبلیغ کالا یا خدمات خود، ارائه تخفیفات، اعلام 
فروش ویژه و... به استفاده علنی و بدون هیچ گونه نگرانی از محتواهای 
جنسی به  ویژه تبلیغ و ترویج مسائل جنسی مثل همجنس بازی مشغول 

هستند.
اینستاگرام و تکنیسین ها مقصر سونامی جراحی زیبایی 

هستند
فروش آلات جنسی به اسم ماساژور، تبلیغ گسترده ماساژ افراد توسط 
جنس مخالف، برگزاری تورهای مختلف برای انجام ماساژ گروهی و 
مختلط در نقاطی خاص مانند جنگل ها، انتشار بی دغدغه و عیان فیلم  های 
مربوط به جراحی های زیبایی به ویژه پیکرتراشی ها و لمس آزادانه بدن 
زنان توسط جراحان زیبایی و دیالوگ های مشمئزکننده بین آنها، ترویج 
انجام شوخی های زشت و زننده جنسی جوانان با پدر و مادر و رفتارهای 
تحقیرآمیز با آنها، تولید آزادانه ویدئوهایی با محتوای جنسی در سطح 
شهر توسط افراد مختلف، ضبط و تولید سریالی برنامه  هایی تحت عنوان 
استندآپ کمدی با محتواهای شنیع و جنسی در نقاطی از پایتخت که 
نه تنها مخفی نیستند، که حتی با ارائه لوکیشن، اقدام به پذیرش افراد برای 
اجرا یا حضور در برنامه ها می کنند؛ صرفاً بخشی از اقداماتی است که 
به شکل عجیبی در بسترِ به اصطلاح فیلترِ اینستاگرام و توئیتر در حال وقوع 

است و با سرعتی فراتر از رشد قارچ، در حال گسترش هستند.
اما نهادهایی مانند پلیس اماکن، پلیس فتا، پلیس امنیت اخلاقی و حتی 
مراجع قضائی از جنبه حفظ حقوق عامه که اتفاقاً مسئولیت ها و وظایف 
کاملًا مشخص و مستقیمی در این زمینه دارند، باید در این موارد پاسخگو 

باشند.
چرا باید تعداد زیادی از واحدهای صنفی بدون هیچ نگرانی ای اقدام به 

تولید محتواهای به شدت غیراخلاقی و حتی عرضه آلات جنسی کنند؟
سازمان نظام پزشکی و مدیریت کلان آن یعنی وزارت بهداشت چرا اجازه 
می دهند جراحان زیبایی با هدف جذب فالوئر و جلب مشتری و نهایتاً 
درآمدهای فوق العاده سنگین، اقدام به پخش تصاویر برهنه زنان کنند و 
بعضاً برای جلب موافقت در انتشار چنین تصاویری، وعده انجام جراحی 

رایگان را بدهند؟

تحلیل روزترویج علنی فحشا به اسم تبلیغ واحد صنفی

زلنسکی و وقتی که اروپا برایش خرید
به شدت  سفید  کاخ  در  خود  آمریکایی  همتای  با  دیدار  از  پس  اوکراین  رئیس جمهور 
تحقیر شد و این احتمال وجود داشت که حمایت های واشنگتن را به کلی از دست بدهد، 

اما اروپا با ورود به معادله او را حفظ کرد و مدتی برای او زمان خرید.
به گزارش ایسنا، رسانه انگلیسی در مقاله ای با اشاره به تنش های اخیر میان روسای 
جمهور آمریکا و اوکراین، گزارش داد که حمایت متعاقب اروپا از ولودیمیر زلنسکی 

باعث شد تا رئیس جمهور اوکراین فعلا مجال بیشتری پیدا کند.
به گزارش فایننشال تایمز، پس از حمله لفظی »دونالد ترامپ« و معاونش »جی دی 
ونس« به »ولودیمیر زلنسکی«، اوکراین با یک فاجعه روبه رو شده بود و این احتمال 
وجود داشت که ترامپ با کرملین همکاری کند تا اوکراین را منزوی کرده و آن را وادار 

به پذیرش توافقی کند که عملا به معنای پیروزی روسیه در جنگ است.
این خطر همچنان باقی است، اما تلاش های »کر استارمر« نخست وزیر بریتانیا که با 
همکاری نزدیک با »امانوئل ماکرون« رئیس جمهور فرانسه انجام شد، فعلا از تحقق 
این سناریو جلوگیری کرده است. در نشستی در لندن، زلنسکی با استقبال گرم رهبران 
سیاسی اروپا روبه رو شد و بعدتر با پادشاه انگلیس دیدار کرد. پیام این دیدار روشن بود: 

»زلنسکی و اوکراین تنها نیستند.«
به گزارش رسانه انگلیسی، ممکن است استارمر و ماکرون به طور موقت ابتکار عمل 
دیپلماتیک را از ترامپ ربوده باشند. در این گزارش آمده است: »آن ها با اعلام اینکه 
کشورهای اروپایی با اوکراین روی یک طرح صلح کار خواهند کرد و سپس آن را به 
ایالات متحده ارائه می کنند، مانع از آن شده اند که ترامپ بتواند صلح در اوکراین را 

صرفا مسئله ای میان آمریکا و روسیه جلوه دهد.«
فایننشال تایمز ضمن اشاره به اینکه استارمر و ماکرون اقدامات مهمی انجام داده اند 
تا اروپا را در جریان مذاکرات صلح اوکراین حفظ کنند، تصریح کرد هرگونه هیجان 
نسبت به این تحولات باید با احتیاط همراه باشد، زیرا این احتمال وجود دارد که این 
ابتکارهای صلح به شکست بینجامد. با توجه به اینکه تداوم حمایت های نظامی آمریکا 
از اوکراین در هاله ای از ابهام قرار گرفته، دیگر نشانه ای از آمادگی برای توقف جنگ 
به  توافقی رو  برای حصول چنین  انگیزه های کرملین  در روسیه مشاهده نمی شود و 

کاهش است.
اطمینان بخش«  »نیروی  یک  تشکیل  پیشنهاد  فرانسه  و  بریتانیا  دیگر،  سوی  از 
متشکل از حدود 30 هزار نیرو را داده اند تا در صورت توافق صلح، از شهرها، بنادر 
و زیرساخت های کلیدی اوکراین محافظت کنند؛ اما بعید به نظر می رسد که ایالات 
متحده به ارائه حمایت نظامی از این طرح تن دهد. ترس شدید ترامپ از وقوع جنگ 
اما  پذیرش چنین خطراتی خودداری کند،  از  به شدت  او  باعث شده که  جهانی سوم 
پافشاری دارد که هیچ توافقی بدون پشتیبانی آمریکا  این نکته  استارمر همچنان بر 

امکان پذیر نخواهد بود.
بر اساس این گزارش، حتی اگر توافق صلحی حاصل شود، ماه ها طول خواهد کشید 

تا مذاکرات آن به نتیجه برسد. 
برابر حملات روسیه مقاومت کند و  باید همچنان در  اوکراین  این میان، احتمالا  در 
این در حالی است که حتی پیش از بحث اخیر ترامپ و زلنسکی هم مشخص بود 
ترامپ با ارائه بسته جدیدی از کمک های آمریکا به اوکراین موافقت نخواهد کرد. پس 
از حملات لفظی ترامپ به زلنسکی در کاخ سفید، صحبت هایی مطرح شد مبنی بر 
اینکه آمریکا ممکن است بلافاصله ارسال تمام کمک های نظامی برنامه ریزی شده به 

اوکراین را متوقف کند؛ اتفاقی که در نهایت رخ داد.
در  بود،  او  دفتر  رئیس  آستین«  »لوید  دفاع  وزارت  دوران  در  که  »کلی مک سامن« 
واکنش به این گزارش ها گفت: »این تصمیم می تواند اوکراین را ظرف چند هفته فلج 
کند... ما عملا اوکراین را به پوتین واگذار خواهیم کرد.« یکی دیگر از مقامات سابق 
دولت بایدن نیز بر این باور است که اوکراین می تواند بدون حمایت آمریکا چند ماه 

مقاومت کند، اما مقاومتش به سال نخواهد رسید.
به گزارش فایننشال تایمز، حال وهوای بسیاری از اوکراینی هایی که در جنگ مشارکت 
دارند، مثبت تر است، زیرا آن ها با استناد به مهارت های خود در جنگ پهپادی، تکرار 

حمله روسیه به کی یف با ادوات سنگین و پیاده نظام را غیرممکن می دانند.
از  خود  پهپادهای  هدایت  و  اتصال  برای  اوکراین  ارتش  که  داشت  نظر  در  باید  اما 
خدمات اینترنت ماهواره ای »استارلینک« استفاده می کند که توسط »ایلان ماسک« 
میلیاردر آمریکایی و دست راست ترامپ ارائه می شود. همچنین، نهادهای اطلاعاتی 
آمریکا نیز داده های به روزی را در اختیار اوکراین قرار می دهند که به شناسایی اهداف 
کمک می کند و ممکن است تمامی این خدمات قطع شود. با این حال، »اولکساندر 
خومیاک« مدیر شرکت پهپادی »درون اسپیس لبز« می گوید اوکراین با کمک اروپا و 

متخصصان داخلی خود می تواند راه هایی برای ادامه جنگ بیابد.
رسانه انگلیسی همچنین با طرح این ادعا که روسیه احتمالا به دنبال برپایی یک دولت 
دست نشانده طرفدار مسکو در کی یف است، مدعی شد که پوتین و ترامپ بر برگزاری 
انتخابات در اوکراین اصرار دارند و ممکن است مداخله گسترده ای در آن داشته باشند. 
با این حال، فایننشال تایمز مدعی شد که حتی با وجود مداخله های احتمالی، شکست 
دادن زلنسکی در انتخابات آسان نیست، زیرا ترامپ با حملات خود ناخواسته باعث 

افزایش چشمگیر محبوبیت رئیس جمهور اوکراین در نظرسنجی ها شده است.
دولت  سقوط  دریچه  از  را  اوکراین  جنگ  غربی  کشورهای  رسانه،  این  گزارش  به 
که  است  مدعی  تایمز  فایننشال  اما  می کنند،  مشاهده  طالبان  دست  به  افغانستان 
اوکراین با افغانستان تفاوت دارد، زیرا »ملتِ زلنسکی... می تواند با کمک اروپا به اندازه 
کافی در نبرد بماند تا به یک صلح واقعی دست یابد؛ صلحی که استقلال و حاکمیت 

این کشور را تضمین کند.«
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مکمل های حیاتی برای 
تقویت سلامت کبد

کبد یکی از اعضای حیاتی بدن است که نقش اساسی 
در متابولیسم و سم زدایی دارد. مشکلات کبدی مانند کبد 
چرب، التهاب و هپاتیت به شدت بر عملکرد این عضو 
تاثیر می گذارند، اما با مصرف مکمل های مناسب و تغییرات 
سبک زندگی، می توان سلامت کبد را بهبود بخشید. در 
این مقاله، با مهم ترین ویتامین ها و مکمل ها برای حفظ 

سلامت کبد آشنا می شوید.
از  یکی  کبدی  مشکلات  نیوز؛  سلامت  گزارش  به 
چالش های شایع در سراسر دنیا هستند که معمولًا ناشی 
می باشند.  ژنتیکی  عوامل  یا  نادرست  زندگی  سبک  از 
بیماری هایی مانند هپاتیت، کبد چرب غیر الکلی، نارسایی 
کبد و التهاب کبدی می توانند سلامت کبد را به خطر 
بیندازند. به همین دلیل، استفاده از مکمل های مناسب 
می تواند به تقویت عملکرد این عضو حیاتی کمک کند. 
در این مقاله، به بررسی مهم ترین ویتامین ها و مکمل هایی 

می پردازیم که می توانند سلامت کبد را تضمین کنند.
B ویتامین

ویتامین های گروه B نقش مهمی در بهبود عملکرد کبد 
مانند  ویتامین هایی  که  نشان می دهند  مطالعات  دارند. 
12# و اسید فولیک می توانند سلامت کبد را در افرادی 
که به بیماری کبد چرب مبتلا هستند، بهبود بخشند. 
این ویتامین ها به سم زدایی و تولید انرژی در بدن کمک 

می کنند و فرآیندهای متابولیک را بهینه می سازند.
C ویتامین

ویتامین C با خاصیت آنتی اکسیدانی خود به سیستم ایمنی 
بدن کمک می کند و می تواند از آسیب سلول های کبدی 
ناشی از رادیکال های آزاد جلوگیری کند. این ویتامین به 
پیشگیری از بیماری های کبدی مانند کبد چرب نیز کمک 
کرده و در کاهش التهاب و بهبود عملکرد کبد مؤثر است.

D ویتامین
کمبود ویتامین D در افراد مبتلا به بیماری های کبدی رایج 
است. این ویتامین به پیشگیری از بیماری های التهابی و 
متابولیک کمک می کند که به سلامت کبد آسیب می زنند. 
دیگر  درمان های  کنار  در   D ویتامین  مکمل  مصرف 

می تواند عملکرد کبد را بهبود بخشد.
E ویتامین

ویتامین E به عنوان یک آنتی اکسیدان قوی، به مبارزه با 
رادیکال های آزاد و کاهش التهاب کبد کمک می کند. این 
ویتامین همچنین می تواند در کاهش سطح چربی کبد و 
 E درمان بیماری کبد چرب غیر الکلی مفید باشد. ویتامین
به طور طبیعی در روغن های گیاهی و غذاهایی مانند روغن 

جوانه گندم و تخمه آفتابگردان یافت می شود.
A ویتامین

ویتامین A برای حفظ سلامت پوست، سیستم ایمنی و 
بینایی ضروری است، اما مصرف زیاد آن می تواند به کبد 
آسیب برساند. این ویتامین در کبد ذخیره می شود و مصرف 
بیش از حد آن می تواند منجر به مسمومیت شود. بنابراین، 
بهتر است از دوزهای زیاد ویتامین A پرهیز کرده و مصرف 

آن را تحت نظر پزشک انجام دهید.
K ویتامین

ویتامین K برای کمک به انعقاد خون و کاهش خطر 
خونریزی در بیماری های کبدی ضروری است. بر خلاف 
ویتامین A، ویتامین K در دوزهای بالاتر نمی تواند به کبد 
آسیب برساند و می تواند در بهبود عملکرد کبد مفید باشد. 
این ویتامین در سبزیجات سبز، روغن های گیاهی و برخی 

محصولات حیوانی موجود است.

یک پژوهشگر و تحلیلگر اعتیاد گفت: ایران یک کشور خط مقدم در مبارزه 
با موادمخدر است و اگر ایران بخواهد در خط مقدم شل و منفعل عمل 
کند و جلوی قاچاق مواد مخدر را نگیرد، تعداد مصرف کنندگان و قیمت 
موادمخدر در اروپا بالا خواهد رفت و اروپا باید 10 برابر آنچه که امروز دارد 

برای مبارزه با موادمخدر هزینه می کند، باید هزینه کند.
معضل اعتیاد، مصرف موادمخدر و درمان معتادان در ایران یکی از 
بزرگترین معضلات در بین دیگر آسیب های اجتماعی است که رفع آن 
همواره مورد تاکید و مطالبه مقامات رده بالای کشور مثل رهبری هم 

بوده است.
سعید صفاتیان تحلیلگر و پژوهشگر اعتیاد، در گفتگو با خبرآنلاین 
چالش های فعلی حوزه کاهش آسیب در مبحث اعتیاد به موادمخدر را 
تشریح کرده و پیشنهاداتی برای دبیرکل ستاد مبارزه با موادمخدر ریاست 

جمهوری ارائه کرده است. 
اقدامات ستاد مبارزه با موادمخدر ریاست جمهوری را تا 

کنون چگونه ارزیابی می کنید؟
در عملکرد ستاد مبارزه با موادمخدر ریاست جمهوری، ضعف هایی وجود 
دارد و یکی از این ضعف ها مربوط به حوزه بین الملل است. فعالیت ما و 
معرفی اقدامات ایران در حوزه بین الملل مبارزه با موادمخدر خیلی ضعیف 
است. ایران ما از لحاظ ژئوپلیتیک در کنار افغانستان قرار دارد و همیشه 
برای سازمان ملل و همه کشورهای دنیا ما بسیار مهم هستیم. حدود 20 
تا 30 درصد تولیدات مواد مخدر در افغانستان، از مسیر ایران رد شده و وارد 
بالکان می شود. ما باید در جلسات سازمان ملل که سالی یک بار یا یک 
سال در میان و در اتریش که مقر اصلی حوزه موادمخدر در آنجا واقع شده 
است، برگزار می شود، یک دست پر داشته باشیم. در حوزه بین المللی ما 
باید به سایر کشورهای دنیا بفهمانیم که ایران در مبارزه با موادمخدر و 
جلوگیری از قاچاق آن به سایر کشورها در خط مقدم قرار دارد و البته 
آن ها هم این موضوع راخوب می دانند اما هم اکنون در انجام این مبارزه 
سخت کمکی به ما نمی کنند و این کمک ها می تواند جدا از بحث های 

تحریم باشد.
من سالها همانگونه که در ستاد مبارزه با موادمخدر و مجمع تشخیص 
مصلحت نظام بودم، در اجلاس هم بودم و با دفتر امور سازمان ملل 
همکاری داشتم و جلسات بسیار زیادی برگزار می کردیم. سازمان ملل در 
ایران دفتر دارد و پرسنلی هم در این دفتر حضور دارند و ایران به آن ها 
کمک می کند؛ ما می توانیم کمک هایی را از این دفتر در حوزه مبارزه 
با موادمخدر دریافت کنیم. در حوزه آموزش در همه رده ها، پیشگیری، 
درمان، مقابله، سگ های موادیاب و حتی در حوزه های حقوقی و بین 
الملل می توانیم از سازمان ملل استفاده کنیم. ایران یک کشور خط مقدم 
در مبارزه با موادمخدر است و اگر ایران بخواهد در خط مقدم شل و منفعل 
عمل کند و جلوی قاچاق مواد مخدر را نگیرد، تعداد مصرف کنندگان و 
قیمت موادمخدر در اروپا بالا خواهد رفت و اروپا باید 10 برابر آنچه که 
امروز دارد برای مبارزه با موادمخدر هزینه می کند، باید هزینه کند. در حال 
حاضر یک رایزنی بین المللی درست و اصولی نیاز است تا ایران بتواند در 
اجلاس سالانه مبارزه با موادمخدر سازمان ملل متحد سی .ان .دی ) 

CND( که در وین قرار دارد، جایگاه خودش را داشته باشد.
نکته دوم این است که ما هم اکنون 3 تا 4 میلیون نفر در کشور مصرف 
کننده موادمخدر داریم؛ در سال 81 برنامه ای به نام مراکز درمان اعتیاد 
که به مراکز متادون درمانی شناخته شده اند را راه اندازی کردیم و در حال 
حاضر تعداد این مراکز نزدیک به 8 هزار مرکز است و بیش از یک میلیون 
نفر را تحت پوشش قرار داده اند. هم اکنون ستاد مبارزه با موادمخدر برای 
این 8 هزار مرکز که یک میلیون نفر را تحت پوشش دارند، هیچ کاری 
نمی کند و در جلسات ستاد هم کسی مدیران این مراکز را دعوت نمی کند.

به نظر من یکی از نکاتی که دبیرکل جدید ستاد مبارزه با موادمخدر ریاست 
جمهوری باید به آن توجه کند، بحث درمان معتادان به ویژه در بخش 
خصوصی است. در ایران یک میلیون و 300 هزار نفر تحت پوشش درمان 
مراکز متادون درمانی قرار دارند و شاید جز 5 کشور دنیا باشیم که این تعداد 
معتاد را به نسبت مجموع معتادان کشور تحت پوشش دارد و با این اوصاف 
باید به درمان توجه خاصی اختصاص داده شود. درمان اعتیاد پایه و اساسی 
دارد و این پایه درمان روی دارو استوار است و متاسفانه 2 _ 3 سال است 

می بینیم که وزارت بهداشت به شدت روی این موضوع دارو گارد دارد.
 متاسفانه در وزارت بهداشت و بخش های مختلف آن هم یک همگرایی 
وجود ندارد و بین معاونت های بهداشت، معاونت درمان و سازمان غذا و 
دارو در این وزارتخانه همگرایی دیده نمی شود. برنامه درمان اعتیاد را ما در 
ایران اختراع نکردیم؛ بعد از سفر بنده و تیمی از حوزه مبارزه با موادمخدر به 
ایتالیا در سال 1381 برنامه را از آنجا الگوبرداری کردیم و بعد از بازگشت ما 
با همکاری دانشگاه تهران برنامه از راه اندازی یک مرکز شروع شد و هم 
اکنون تعداد این مراکز 8000 مرکز با 40 هزار پرسنل شامل روانشناس، 

پزشک، مددکار و ... است.  
راحت تهیه شدن داروی متادون در داروخانه باعث می شود که بیمار معتاد 
بی خیال ادامه روند درمانی خود یعنی مراجعه به روانشناس که سهم 85 
درصدی در درمان اعتیاد دارد شده و در نتیجه احتمال لغزش و شروع به 

مصرف دوباره اش وجود دارد.
الان این مراکز دچار بحران شده اند و اگر ستاد مبارزه با موادمخدر بحران را 
حل نکند، از نظر من دو سه سال دیگه مراکز درمان اعتیاد متادون درمانی 
تعطیل می شوند. ما از یک طرف همه تلاش خود را به کار می گیریم 
و میلیاردها تومان صرف می کنیم که مثلا از اعتیاد پیشگیری کنیم و 
آنوقت بعضی افراد و مجموعه ها مثل وزارت بهداشت تعامل صحیحی با 
مراکز درمان ندارند و اگر ستاد مبارزه با موادمخدر جلوی این کار وزارت 
بهداشت را نگیرد، باعث خروج بیماران معتاد از چرخه درمان می شوند و 
در صورت وقوع این خیلی ضربه بزرگی به درمان اعتیاد و کاهش آسیب 

وارد می شود. 
چرا با واگذاری توزیع متادون به داروخانه ها مخالفید؟

مراکز درمان در حال حاضر داروی متادون را از دانشگاه علوم پزشکی 
می گیرند و دانشگاه هم با ناظر و هم به طور سیستمی به دریافت و 
مصرف متادون مراکز نظارت دارد؛ 2_3 سال است که سازمان غذا و 
دارو فشار شدیدی را به دانشگاه علوم پزشکی وارد می کند که داروخانه ها 
هم بتوانند داروی درمان اعتیاد را دریافت کرده و به فروش برسانند.  آنچه 
که من در سفر به بسیاری از کشورهای دنیا حداقل در بیش از 30 کشور 
در حوزه درمان اعتیاد تجربه کردم، دیدم که تقریبا در همه کشورها خود 
مراکز درمان اعتیاد داروی متادون را توزیع می کنند؛ چون با مراجعه بیمار 
معتاد به پزشک، هم کار روانشناسی او در اتاق روانشناسی انجام می شود و 
هم پزشک او را ویزیت کرده و داروی خود را دریافت می کند. سوییس 50 
سال سابقه اجرای چنین برنامه درمانی برای معتادان را در دست اجرا دارد 
و  نگاه بر این است که با مراجعه بیمار در یک جا خدمات مورد نیاز به فرد 
ارائه شود و حالا وزارت بهداشت ما می گوید بیمار به پزشک مراجعه کند 
و بعد پزشک به او نسخه بدهد و در نهایت دارو را از داروخانه دریافت کند.

سوالی که اینجا پیش می آید این است که در داروخانه ها 
بیمار چقدر راحت می تواند دارو را تهیه کند؟

راحت تهیه شدن داروی متادون در داروخانه باعث می شود که بیمار معتاد 
بی خیال ادامه روند درمانی خود یعنی مراجعه به روانشناس که سهم 85 
درصدی در درمان اعتیاد دارد شده و در نتیجه احتمال لغزش و شروع به 
مصرف دوباره اش وجود دارد. تنها 15 درصد درمان اعتیاد مربوط به دارو 
است و همانطور که گفته شد 85 درصد دیگر به روان درمانی معتاد مربوط 

می شود و اگر واگذاری داروی متادون به مراکز درمان اعتیاد قطع شده و به 
داروخانه ها سپرده شود بیمار دیگر به پزشک و روانشناس مراجعه نمی کند 
و با پرداخت پول بیشتری به داروخانه داروی خود حتی با دُز بالاتر و بیشتر 
را تهیه می کند. البته همین که وزارت بهداشت هم اکنون داروی متادون 
را از طریق دانشگاه ها به مراکز درمانی می دهد، در طول سال بیش از 500 
_ 600 میلیارد تومان برای دانشگاه ها سود دارد و نمی دانم چه دلیلی دارد 
که وزارت بهداشت و سازمان غذا و دارو می خواهند از این سود بگذرند 

و توزیع آن را به داروخانه ها بسپارند و احتمالا بحث مالی مطرح است.
مهمترین کاری که دبیرکل ستاد مبارزه با موادمخدر باید 

انجام بدهد کدام است؟
ستاد مبارزه با موادمخدر باید طی جلسه ای با سازمان غذا و دارو تا قبل 
از سال جدید خیلی سریع جلوی واگذاری توزیع متادون در داروخانه ها را 
بگیرد و بعد از آن هم نسبت به حضور و مشارکت مدیران 8000 مرکز 
متادون درمانی در جلسات ستاد مبارزه با موادمخدر اقدام کنند. هم اکنون 
برای مراکز درمان اعتیاد که ستون اصلی حوزه درمان اعتیاد هستند، هیچ 
دری باز نیست. در حال حاضر دولت برای پرداخت صد هزار نفر از بیمارانی 
که در حوزه دولتی است، ولی برای درمان 1 میلیون نفری که درگیر اعتیاد 
هستند و تحت درمان مراکز خصوصی قرار دارند، یک ریال هم هزینه 
نمی کند و مدام به این مراکز فشار می آورد. استفاده از سازمان های مردم 
نهاد نه به صورت تئوری و روی کاغذ در حوزه درمان اعتیاد هم اهمیت 
زیادی دارد و ما هر چه از سازمان های مردم نهاد، کمپ های ترک اعتیاد 
و توسعه آموزش آن ها و تقویت مراکز بستری استقبال کنیم و برنامه های 
جدید در حوزه درمان داشته باشیم، عملکرد قویتری در کاهش آسیب 
اعتیاد خواهیم داشت. نکته بعدی این است که برنامه های پیشگیری از 
اعتیاد در کشور ما خیلی قدیمی هستند و باید سعی کنیم برنامه ها را به روز 

کرده و از مدیرانی که متخصص تر هستند استفاده کنیم.
با  مبارزه  ستاد  عملکرد  بهبود  در  شما  تکمیلی  نکات 

موادمخدر چیست؟
دبیرکل ستاد مبارزه با موادمخدر باید به نکات فوق توجه کند؛ متاسفانه 
در ِ ستاد مبارزه با موادمخدر به روی کارشناسان اصلی و متخصص این 
حوزه بسته است و باید تغییراتی اساسی در این خصوص ایجاد شود. 
دبیرکل جدید ستاد مبارزه با موادمخدر باید روی سه موضوع تقویت 
حوزه بین الملل، درمان و پیشگیری در حوزه مبارزه  با موادمخدر کار کند و 

بیشترین تمرکز خود را به این موضوعات اختصاص بدهد.
نیروی انتظامی در حوزه مبارزه با موادمخدر دارد با تمام توان کار می کند؛ 
بحث قضایی و بحث اصلاح قانون هم مسئله مهمی است که به نظر 
من باید دو ماده 15 و 16 قانون مبارزه با موادمخدر اصلاح شوند. زمانی 
که خود من در مجمع تشخیص رئیس کارگروه موادمخدر بودم اینها را 
اصلاح کرده بودیم اما الان به نظر من باید به روزتر شوند و اگر اصلاح 
این دو مورد صورت بگیرد، اصلاح خیلی خوبی در حوزه قانونی مبارزه با 

موادمخدر خواهد شد. 
جایگاه برنامه های پیشگیری دستگاه ها و وظایف آن ها در درمان باید 
دقیقا مشخص شود و اختلاف همیشگی بین سازمان بهزیستی وزارت 
بهداشت حل شود؛ الان وزارت بهداشت مدعی این است که من متولی 
توزیع داروی درمان اعتیاد هستم و مراکز باید زیر نظر بهزیستی کار کنند. 
بهزیستی هم اکنون به یک سری از مراکز درمان اعتیاد مجوز می دهد. 
ستاد مبارزه با موادمخدر باید تصمیم گیر موارد فوق باشد نه وزارت 
بهداشت؛ وزارت بهداشت یک سیستم اجرایی برای این کار است. برخی از 
اصلاحات هم این است که بخش خصوصی هم عضو کمیته های ستاد 
مبارزه با موادمخدر شوند و یک جایگاه رسمی پیدا کنند و بتوانند در جلسات 

حضور داشته و نظر بدهند.

آگهی تحدید حدود اختصاصی 
نظر بر اینکه تحدید حدود در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی و یک 

باب خانه از 73اصلی شام اسبی واقع در بخش 3اردبیل 
تحدید حدود روز شنبه مورخه1404/1/23 

1-خانم فرنگیز سیفی شام اسبی بشناسه ملی 1466756063 فرزند سیف 
اله وگلی سیفی شام اسبی بشناسه ملی 1463412428 فرزند سیف اله و 
عالمه سیفی شام اسبی بشناسه ملی 1463420481 فرزند سیف اله و 
معصومه سیفی شام اسبی بشناسه ملی 1463408803 فرزند سیف اله و 
سکینه سیفی شام اسبی به شناسه ملی 1463409801 فرزند سیف اله 

و رقیه سیفی شام اسبی به شناسه ملی 1466812435 فرزند سیف اله 
و حسن سیفی بشناسه ملی 1463412411 فرزند سیف اله سهم حسن 
سیفی دو یازدهم مشاع از ششدانگ و سهم مابقی متقاضیان یک یازدهم 
مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به پلاک 27151 فرعی از 
پلاک 73 اصلی واقع در بخش سه اردبیل به مساحت9862/85 مترمربع 
برابر آرائ هیات حل اختلاف مستقر در منطقه یک اردبیل موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی تأیید 
مالکیت گردیده است و تاکنون تحدید حدود آن به عمل نیامده است فلذا 
طبق ماده 13آیین نامه قانون مزبور تحدید حدود پلاک مرقوم روز فوق 

الذکر راس ساعت 10 صبح در محل شروع و به عمل خواهد آمد.
بدین وسیله به مالکین و مجاوران اخطار می شود در موعد مقرر در محل 
حاضر تا طبق مقررات نسبت به تحدید حدود پلاک مزبور نظارت فرمایند 
و اعتراض به حقوق ارتفاقی و حدود آن مطابق ماده 20 قانون ثبت از تاریخ 

تحدید حدود به مدت 30 روز خواهد بود. 
تاریخ انتشار: 1403/12/18 

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک اردبیل - رضا احمدیان
م- الف : 750

30 درصد مواد مخدر افغانستان از مسیر ایران رد می شود

آگهی مفقودی
برگ کمپانی کامیون کفی ایسوزو مدل 1386

پلاک 48ع541ایران 21
به نام مرتضی خدابخش
شماره موتور525557

شماره شاسی
NAG086NPRF06382

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می گردد
اشتباه برگ سبز بوده

آگهی مفقودی
برگ سبز پیکان مدل 1381

پلاک67ج191ایران 28
به نام محمد کولیوند

شماره موتور 11128128761
شماره شاسی 81429063

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می گردد

اینفوگرافیک

آگهی مفقودی
مفقودی نوبت سوم 

کامران  اینجانب  فارغ التحصیلی  مدرک 
شماره  به  سرخاب  فرزند  آباد  دولت  پور  صفر 
مقطع  در  کهگیلویه  از  ملی4240159008صادره 
کارشناسی رشته فقه و حقوق اسلامی صادره از 
واحد دانشگاهی رامهرمز به شماره 1403/5575 
مفقود گردیده است وفاقد اعتبار می باشداز یابنده 
آزاد  دانشگاه  به  را  مدرک  اصل  شود  می  تقاضا 
اسلامی واحد رامهرمز به نشانی خوزستان رامهرمز 

کمربند ی کد پستی 6381844541ارسال نماید
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 شماره 6964

7 واکنش علی نژادبه تعلیق سرپرست بدنسازی ودرخواست برکناری حدادی
دبیرکل کمیته ملی المپیک به ماجرای تعلیق سرپرست فدراسیون بدنسازی و نامه انتقادآمیز برخی اهالی دوومیدانی به وزیر ورزش درخصوص ریاست احسان حدادی واکنش نشان داد.

به گزارش تسنیم، »مهدی علی نژاد« در حاشیه مراسم روز درختکاری درباره تعلیق سرپرست فدراسیون بدنسازی و پرورش اندام کشورمان از سوی فدراسیون جهانی و موضوع برگزاری انتخابات این فدراسیون اظهار داشت: موضوعات 
مربوط به انتخابات به کمیته المپیک ارتباط ندارد و باید از وزارت ورزش سؤال کنید. درباره تعلیق فدراسیون هم با توجه به اینکه فدراسیون بدنسازی عضو کمیته المپیک نیست، ما دخالت خاصی نداریم.

وی درباره نامه برخی اهالی دوومیدانی به وزیر ورزش درباره ریاست »احسان حدادی« بر این فدراسیون و انتقاد از او گفت: ما باید به مدیران فرصت بدهیم تا خلاقیت هایی را که دارند، ایجاد کنند. حدادی مدت طولانی ای نیست که 
در فدراسیون مسئولیت گرفته است. او دیدگاه ها و ایده هایی دارد که ممکن است مخالفانی هم داشته باشد. طبیعی است که هر کدام از مدیران ما می توانند موافق و مخالف داشته باشند. این هم طبیعی است که هر کسی حق دارد 

اظهارنظر کند، اما نهایتاً سازوکارهای قانونی برای اداره فدراسیون ها و تصمیم گیری و تصمیم سازی وجود دارد و کمیته المپیک هم حافظ و تابع همین سازوکارهای قانونی است.
سایر اخبار

رئیس فدراسیون شنا، شیرجه و واترپلو درباره کسب مقام 
چهارم تیم ملی واترپلو در رقابت های قهرمانی آسیا گفت: 
ما حتی نتوانستیم به خاطر مشکلات مالی، برای تیم 
ملی بازی های تدارکاتی مناسبی را قبل از قهرمانی آسیا 
هماهنگ کنیم. اردوی صربستان تیم ملی نیز به خاطر 

کمبود بودجه لغو شد.
محسن رضوانی در گفت وگو با ایرنا، در خصوص مسابقات 
واترپلو قهرمانی آسیا اظهار داشت: دنبال بهانه نیستم ولی 
واقعیت این است که حمایت نشدیم. تیم ملی قزاقستان 
که مدال برنز را گرفت، به عنوان یک تیم در لیگ روسیه 
شرکت می کند اما تورنمنت هایی که ما شرکت می کنیم 
خیلی کم است. همه کارشناس ها تایید می کنند که چطور 
پیشرفت کردیم و فقط در پنالتی با نتیجه نزدیک باختیم. 
نمی دانم که این نتیجه را باید به چشم شکست نگاه کرد یا 
امیدواری. ما حتی نتوانستیم به خاطر مشکلات مالی، برای 
تیم ملی بازی های تدارکاتی مناسبی فراهم کنیم. اردوی 

صربستان تیم ملی نیز به خاطر کمبود بودجه لغو شد.
وی ادامه داد: در بازی با چین، 7-2 عقب بودیم که 9-9 
مساوی شدیم؛ وقتی مقابل میزبان مسابقات اینطور نتیجه 
لیگ  در  چینی ها  است.  پیروزی  یک  خودش  بگیریم، 
جهانی ترکیه با اختلاف یک گل ما را شکست دادند و 
بعد از آن مسابقات، به صربستان رفتند. اردوی های بعدی 
آن ها در گوآنجو، مجارستان و در نهایت در یونان بود که 
فقط 3 روز مانده به شروع قهرمانی  آسیا به چین بازگشتند. 
تیمی که 11 نفر کادرفنی دارد و به این میزان اردو شرکت 
می کند، قطعا انتظار می رود که نتیجه  بهتری نیز بگیرد. 
برای تمام بازیکنان قدیمی این تیم بلیت و هتل گرفته 

بودند تا همراه خانواده هایشان به تماشای بازی ها بیایند.
رئیس فدراسیون شنا، شیرجه و واترپلو درباره عملکرد تیم 
ملی برابر ژاپن عنوان کرد: تیم ملی ژاپن بی شک از نظر 
سطح بازی برترین تیم آسیا است. اختلاف بسیار زیادی 
با بقیه تیم ها دارد. در مرحله گروهی با این تیم هم گروه 
شدیم. تیم ملی قزاقستان با نتیجه 18 بر 9 از این تیم 
کردیم همه  بازی  آنها  با  وقتی  ما  ولی  شکست خورد 
کارشناس ها متعجب شده بودند. به جرات می توانم بگویم 
که با تدارک تورنمنت و بازی های مکرر، قطعا می توانیم 
در المپیک 2028، به جای ژاپن، تیم اول آسیا باشیم و 

به المپیک برویم.
وی افزود: اگر یک تورنمنت می توانستیم برویم، قطعا 
نتیجه فرق می کرد. این قهرمانی آسیا خیلی گران تمام 
شد زیرا نباید به این  تیم ها می باختیم. پس از بازی با چین 
روحیه تیم خراب شد ولی ورزشکار حرفه ای باید خودش را 
جمع و جور کند. کسی در این رقابت ها کم نگذاشته بود و 
خود بچه ها نیز خیلی از این نتیجه ناراحت بودند. پنام تاش 
نسل خوبی را در تیم ملی ساخت و حفظ کرد. تا بازی های 
آسیایی با او ادامه خواهیم داد. باید ببینیم چه چیزی به او 

دادیم و چه نتیجه ای گرفتیم.
رضوانی در مورد میزبانی از رقابت های قهرمانی باشگاه های 
آسیا در ایران گفت: 4 تا 8 اردیبهشت میزبان قهرمانی 
باشگاه های آسیا خواهیم بود. با رایزنی های صورت گرفته 
بعد از 10 سال این تورنمنت دوباره راه افتاده است و اولویت 
با تیم نفت و دانشگاه آزاد است که به عنوان نماینده ایران 
در این رقابت ها حاضر شود. میزبانی را به عهده می گیریم 
و استخر 9 دی را به عنوان محل برگزاری مسابقات در 
نظر گرفتیم. برخی از تجهیزات را با هزینه ورودی تیم ها به 
روز خواهیم کرد. این برنامه در راستای سیاست های وزارت 
ورزش در کسب میزبانی ها و برای نشان دادن توانایی های 
کشور بود. با درخواست فدراسیون شنا و کمک فتاجیان 

مدیر اجرایی آسیا، این میزبانی به ایران داده شد.
رئیس فدراسیون شنا در آخر خاطرنشان کرد: باید با وزیر 
جلسه ای داشته باشم. با این اوضاع نمی شود خیلی انتظار 
داشت و هنوز هم خبری از پول نیست. برای کشورهای 
اسلامی و بحرین و قهرمانی آسیا باید زودتر کمک های 
مالی وزارت ورزش به فدراسیون برسد اما زیاد نمی توانیم 
حرف بزنیم زیرا هم مششکلات مالی وجود دارد و هم این 
که تیم ما هم به جای مقام دوم، در جایگاه چهارم ایستاد.

رضوانی: چون پول نداریم، 
نتیجه نمی گیریم

دو سال پس از فسخ قرارداد به دلیل 
دستگیری دنی آلوز، باشگاه مکزیکی 
داده  انجام  قانونی  اقدامات  او  علیه 

است.
به گزارش »ورزش سه«، تقریباً یک 

سال پس از آزادی مشروط، دنی آلوز با مشکل قانونی جدیدی مواجه 
شده است. باشگاه پوماس مکزیک روز چهارشنبه به دلیل نقض قرارداد 

علیه او به دادگاه داوری ورزش )CAS( شکایت کرده است.
این باشگاه مکزیکی پس از ترک ناگهانی آلوز در ژانویه 2023 به دلیل 
دستگیری و بازداشت او در بارسلونا، تصمیم به پیگیری قانونی علیه این 

بازیکن گرفت.
بر اساس گزارش ای اسِ پی انِ، تیم پوماس از بازیکن سابق بارسلونا به 
دلیل نقض برخی از بندهای قرارداد امضا شده در سال 2022 و تخلف 

از مقررات داخلی باشگاه شکایت کرده است.
ترک ناگهانی در 2023

در اواسط سال 2022، دنی آلوز با هیاهوی زیادی به عنوان ستاره جدید 
پوماس معرفی شد، اما دوران او در مکزیکوسیتی بسیار کوتاه بود و پس 

از پیگیری های قانونی اش در اسپانیا، از در پشتی از باشگاه خارج شد.
پس  و  کرد  بازی  تیم  این  با  تورنمنت  یک  تنها  برزیلی  بازیکن  این 
از دستگیری و پیگیری های قانونی مربوط به اتهامات جنسی، پوماس 

تصمیم به فسخ قرارداد او گرفت.
در آن زمان، چندین رسانه مکزیکی گزارش دادند که پوماس از نماینده 
هیئت  اما  کند  پرداخت  جریمه  دلار  میلیون   5 حدود  بود  خواسته  آلوز 
مدیره این باشگاه از ارائه جزئیات بیشتر در مورد ترک بازیکن خودداری 

کرد.
دنی آلوز در آوریل 2024 به دلیل اتهامات به چهار سال و نیم زندان 
محکوم شد، اما از آنجا که این حکم هنوز قطعی نیست، پس از گذراندن 

430 روز در زندان، به قید وثیقه آزاد شد.

دردسر جدید دنی آلوز: 
CAS شکایت پوماس به

از خواستگاری تا تقسیم ارث در فدراسیون ورزشهای خانوادگی!
 بساط گعده های خویشاوندی کی جمع می شود؟

از  که  شود  تصویب  ورزش  وزارت  سوی  از  مدونی  قانون  باید 
بکارگیری خویشاوندان رئیس و مسئولین در فدراسیونهای ورزشی 

جلوگیری شود.
فدراسیون های ورزشی در طول سالیان طولانی همیشه مستعد گعده 
های خانوادگی و دوستانه بوده اند. فدراسیون هایی که با توجه به 
سلیقه و تشخیص روسا معمولا محملی برای حضور اقوام نسبی و 
سببی می شوند و همین سبب می شود که فدراسیون بدل به یک 
پایگاه خانوادگی شده و به شکل خانوادگی اداره شود. آفت بزرگی 
که معمولا فدراسیون را از شکل سیستماتیک و رسمی خارج کرده و 

بدل به یک پاتوق می کند. 
پاتوقی که در آن روال اصلی و اداری هیچگاه رعایت نشده و تمامی 

تصمیمات و کارها هیاتی جلو می رود.
فدراسیون های  بدنه  در  ناپسند مدتهاست  و  این یک رسم مذموم 
ورزشی باب شده و به نظر می رسد که قرار نیست هیچگاه پایانی 
داشته باشد. در برخی از فدراسیون ها می بینیم که این بدل به یک 
روال و قانون شده و گویی تنها شرط حضور در کابینه، خویشاوندی 
است! در برخی از این فدراسیون ها داستان به قدری عجیب است 
که تصمیم گیری برای مسائل فامیلی نظیر ازدواج و تقسیم ارث نیز 

در فدراسیون انجام می شود!
آش به اندازه ای شور شده که احمد دنیامالی وزیر ورزش و جوانان نیز 
صدایش درآمده و به این قضیه اعتراض کرده. دنیامالی در خصوص 
پست های  در  خود  نزدیک  اقوام  از  فدراسیون ها  روسای  استفاده 
مختص  فقط  این  بانوان،گفته:»  رئیسی  نایب  جمله  از  کلیدی 
فدراسیون ها،  روسای  با  نزدیک  نسبت  که  افرادی  و  نیست  بانوان 
مثل خواهر، برادر، همسر یا مادر دارند، بحث تعارض  منافع بوده و 
آن را پیگیری می کنیم تا این مشکل وجود نداشته باشد. در آینده 
بیشتر دقت خواهد شد تا بر اساس قوانینی که در کشور داریم این 
اتفاقات رخ ندهد. قبلا توجیهی برای استفاده از اقوام درجه یک در 
فدراسیون ها بود. این مساله در دو تا سه فدراسیون وجود دارد که 

آن هم در حال اصلاح شدن است.«

در فدراسیون اسکی و ورزشهای زمستانی این رویه از دیرباز وجود 
و  شود  می  اداره  خانوادگی  شکل  به  کاملا  که  فدراسیونی  داشته. 
خاندان ساوه شمشکی سال هاست در آن بیتوته کرده اند. از دوران 
عیسی ساوه شمشکی که با یک الیگارشی عجیب، هر جنبنده ای 
که نام ساوه شمشکی داشت را به فدراسیون آورد به گونه ای که اگر 
در دوران ساوه شمشکی به فدراسیون اسکی می رفتید و نام ساوه 
شمشکی را صدا می کردید، همه بر می گشتند! بقایای آن الیگارشی 
تا  گرفته  فدراسیون  دبیر  بهرام  از  دارند؛  فدراسیون حضور  در  هنوز 

مرتضی رئیس هیات تهران.
یکی از عجیب ترین فدراسیون ها در این حوزه فدراسیون انجمن 
بدو  از  آن  رئیس  چگینی  افشین  که  فدراسیونی  است.  رزمی  های 
جلوس در این فدراسیون حکم های عجیب و غریبی صادر کرده که 
البته عجیبترین آن به همسر خودش بوده! چگینی همسر خود را به 
انتخاب کرده.البته روز گذشته  بانوان فدراسیون  عنوان نایب رئیس 
فدراسیون  این  از  چگینی(  صنوبری)همسر  که  شد  منتشر  خبری 

رفتنی شده است.
در فدراسیون شمشیربازی این ماجرا به اندازه ای حاد شد که حتی 
تیم ملی را در المپیک قربانی کرد. مسعود فتوحی که از خویشاوندان 
هیچ  بدون  المپیک  از  قبل  روزهای  تمای  در  است  پورسلمان 

مسئولیت مشخصی در تمامی سفرها کنار تیم ملی بود و همه جا 
رفت و در پاریس با آی دی کارت برادرش برای حضور در دهکده 
فتوحی  اینکه محمد  پا کرد. عجیب  به  بزرگ  ورزشکاران جنجالی 
ملی پوش چهارم تیم سابر نیز از خویشاوندان پورسلمان است فردی 
ابهامات  المپیکی به عنوان نفر چهارم  که درباره عضویتش در تیم 
بسیاری وجود داشت. پورسلمان به این هم اکتفا نکرده و پدرزن خود 
را به عنوان عضو هیات رئیسه و رئیس کمیته اقتصادی معرفی کرد 

تا سور آخر را زده باشد!
این موارد را حتی می توان در کمیته های ورزشی هم دید. برادران 
رزمی  ورزشهای  در  این  از  پیش  که  امید  و  عسگر  یعنی  آزادیان 
هایی  کمیته  اندازی  راه  به  اقدام  اخیر  در مدت  شناخته می شدند، 
کرده که درباره آنها ابهامات جدی وجود دارد. امید آزادیان رشته ای 
به نام کراس ترینینگ را دارد که فاقد متناظر بین المللی است. در 
واقع، این کمیته که از سال 98 تا کنون فعالیت می کند، در حوزه 
جهانی و آسیایی فاقد تشکیلاتی رسمی به شمار می رود. البته، این 
کمیته، مسابقات خاصی برگزار نکرده که همین بر دامنه ابهامات می 
اندک  نامی  با  این است که مگر ما ورزشی  اما سوال دیگر  افزاید. 
چنین  به  که  شود  می  چگونه  نداریم؟  مشابه،  محتوایی  و  متفاوت 
به  که  شود  می  ایجاد  کمیته  یک  صرفا  و  نشده  توجه  موضوعی 

سرعت نیز به فدراسیونی تازه تاسیس منتقل می شود!
عسگر آزادیان نیز که برادر امید است، مبادرت به راه اندازی ورزشی 
به نام فانکشنال فیتنس کرده که تفاوتی خاصی با کراس ترینینگ 
ندارد. توجه داشته باشید که چگونه هر دو برادر، کمیته هایی را به نام 
خود می کنند! اما ماجرا هنگامی جالب تر می شود که بدانیم عسگر 
آزادیان، امید عسگریان را به عنوان دبیر این کمیته منصوب می کند. 
این ماجرا یادآور مثلی عامیانه است که »من و داداشم، شما همه«!

وزارت  سوی  از  مدونی  قانون  باید  زمینه  این  در  رسد  می  نظر  به 
ورزش تصویب شود که از بکارگیری خویشاوندان رئیس و مسئولین 
در فدراسیونهای ورزشی جلوگیری شود تا برای همیشه این بساط 

گعده های فامیلی در ورزش جمع شود.

بار  اولین  بازگشت مصدومان برای  با  درست در زمانی که کارتال 
هم  جوان  بازیکنان  به  را  توجهش  دارد،  اختیار  در  کاملی  اسکواد 
معطوف کرده است.نسل جدید پرسپولیس در سکوت قد می کشد!

فصل  این  که  پرسپولیس  فوتبال  تیم  سه«،  »ورزش  گزارش  به 
رفته،  کنار  سوپرجام  و  حذفی  جام  نخبگان،  لیگ  رقابت های  از 
لیگ  یعنی  باقی مانده  جام  تنها  روی  را  خود  تمرکز  تمام  حالا 
 4 فاصله  با  پایتخت  سرخ پوشان  است.  کرده  معطوف  ایران  برتر 
امتیازی از صدر جدول که در اختیار تراکتور و سپاهان قرار دارد، 
این  برای  پایانی لیگ می تواند  در تعقیب رقبا هستند و هفته های 
ترکیب  کامل شدن  و  بازگشت مصدومان  باشد.  تیم سرنوشت ساز 
پرسپولیس، دست اسماعیل کارتال، سرمربی جدید این تیم را برای 
و  آینده  به  ویژه ای  نگاه  همزمان  او  اما  کرده،  بازتر  فصل  ادامه 

جوان گرایی در این تیم پرهوادار دارد.
دلیل  به  فصل  این  خصوص  به  و  اخیر  سال های  در  پرسپولیس 
گرفته  قرار  انتقاد  مورد  بارها  بازیکنانش  بالای  سنی  میانگین 
بلندمدت،  برنامه ریزی  یک  با  فنی اش  کادر  و  کارتال  حالا  است. 
بسازند.  پویاتر  و  جوان تر  ترکیبی  آینده  فصل  برای  تا  تلاشند  در 
داده  نشان  حضورش  زمان  از  که  پرسپولیس  ترک تبار  سرمربی 
و  تمرینات  در  ندارد،  جوان  استعدادهای  به  دادن  میدان  از  ترسی 
آکادمی و چهره های جدید فرصت خودنمایی  بازیکنان  به  بازی ها 

می دهد تا آنها را با فلسفه فنی خود هماهنگ کند.
کارتال،  و دستیار  پرسپولیس  اسطوره  باقری،  این مسیر، کریم  در 
نقشی کلیدی ایفا می کند. باقری که به عنوان رابطی بین آکادمی 
استعدادهای  معرفی  و  شناسایی  وظیفه  دارد،  فعالیت  اصلی  تیم  و 
جوان به کادر فنی را بر عهده گرفته است. او که پیش تر در 5 بازی 
داشت،  عهده  بر  را  پرسپولیس  هدایت  موقت  سرمربی  عنوان  به 
بارها نشان داد که اعتقاد ویژه ای به استفاده از بازیکنان جوان دارد 

و حالا این تجربه را در اختیار کارتال قرار داده است.
باتجربه ها جا  چهره های جوان سعی می کنند خود را میان ترکیب 
بازی های درون تیمی بهره  از آن در  بیندازند. ترکیبی که کارتال 

می برد .

همچون  پرسپولیس  جوانان  ملی پوش  بازیکنان  راستا،  همین  در 
و  براجعه  یعقوب  عباسی،  آرمین  گندمی،  محمد  حبوباتی،  سمیر 
زیر  ملت های  جام  رقابت های  از  تازگی  به  که  همایی فر  علیرضا 
19 سال آسیا به تیم بازگشته اند، زیر ذره بین کادر فنی قرار دارند. 
به ویژه  و  بررسی می کند  را  بازیکنان  این  عملکرد  دقت  با  کارتال 
جوان  چپ  و  راست  مدافعان  همایی فر،  علیرضا  و  براجعه  یعقوب 
با  بازیکن  دو  این  کنند.  جلب  را  او  نظر  توانسته اند  پرسپولیس، 
مهره های  به  نزدیک  آینده ای  در  می توانند  خود  بالای  پتانسیل 

ثابت خط دفاعی سرخ ها تبدیل شوند.
کارتال پیش تر نیز شجاعت خود را در استفاده از جوانان نشان داده 
نتیجه  با  تیمش  که  زمانی  اراک،  آلومینیوم  برابر  دیدار  در  است. 
عقب بود، او ابوالفضل بابایی و علیرضا عنایت زاده را به خط حمله 
اعتماد  از  هراسی  هیچ گونه  که  کرد  تأکید  بازی  از  و پس  فرستاد 

به جوانان ندارد. 
پیامی  بلکه  اوست،  اعتمادبه نفس  نشان دهنده  نه تنها  رویکرد  این 
روشن به هواداران و بازیکنان جوان تیم می فرستد: در پرسپولیس، 

به استعداد و تلاش بازیکنان جوان پاداش خواهند داد.
سهیل صحرایی، دیگر بازیکن جوانی که در این فصل با نظر خوان 
گاریدو، سرمربی پیشین، چند بازی به صورت ثابت به میدان رفت، 
را تجربه  اولین حضورش زیر نظر کارتال  تا  حالا در تلاش است 

به  پرسپولیس  آکادمی  از  آشنایی  نام های  نیز  دروازه  در خط  کند. 
فصل  از  که  اسدی  مهرشاد  و  رفیعی  امیررضا  می خورند؛  چشم 
گذشته در فهرست تیم حضور دارند، به عنوان دروازه بان های ذخیره 
در حال کسب تجربه اند. در این میان، رفیعی با کلین شیت هایی که 
در فرصت های محدود به ثبت رسانده، خود را به عنوان دروازه بان 
را برای خود ترسیم کرده  آینده ای روشن  تثبیت کرده و  دوم تیم 

است.
آمد در پی  پرسپولیس  به  از فجر  پیش  بابایی که فصل  ابوالفضل 

یافتن فرصت های بیشتر در خط حمله است.
با  برتر می جنگد،  لیگ  در  قهرمانی  برای  که  حالی  در  پرسپولیس 
جدول،  صدر  با  امتیازی  فاصله  روبه روست.  متعددی  چالش های 
همگی  آینده،  فصل  برای  تیم  بازسازی  به  نیاز  و  هواداران  فشار 
این  با  آنها توجه کند.  به  باید  از موضوعاتی هستند که کادر فنی 
انگیزه  استعدادهای جوان و  باقری در کنار  حال، حضور کارتال و 
بازیکنان، نویدبخش روزهایی بهتر برای سرخ پوشان است.  بالای 
جوانی  و  تجربه  از  ترکیب  این  که  امیدوارند  پرسپولیس  هواداران 
آینده ای  برای  قدرتمند  تیمی  و  کند  افتخارآفرینی  دیگر  بار  بتواند 

طولانی مدت شکل دهد.
برای قهرمانی در لیگ  آزمونی  نه تنها  برای پرسپولیس  این فصل 
نسلی  ساختن  و  تیمی  هویت  بازتعریف  برای  فرصتی  بلکه  است، 
جدید از ستاره ها که بتوانند پرچم این باشگاه را در سال های آتی 
بالا نگه دارند. باید منتظر ماند و دید که آیا کارتال و شاگردانش 
می توانند این تعادل میان نتیجه گیری و جوان گرایی را به بهترین 
شکل برقرار کنند یا خیر. بازی دادن به جوان ها در این مقطع فصل 
دل شیر می خواهد اما شاید کارتال روی انرژی و انگیزه جوان ترها 

به عنوان مهره های تعویضی حساب ویژه ای باز کند.
تراکتور رقیب  به عنوان سرمربی  این روزها  دراگان اسکوچیچ که 
جدی برای مدافع عنوان قهرمانی است یک جمله معروف در زمان 
با لگد  باید  تیم ملی داشت که می گفت: »بازیکنان جوان  هدایت 
درها را به روی خود باز کنند!« فرمولی که جوانان پرسپولیس باید 

از آن برای تحمیل خود به ترکیب تیم لستفاده کنند.

جوان هایی که باید در رختکن را بشکنند
نسل جدید پرسپولیس در سکوت قد می کشد!
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ظــرف مــدت 10 روز  بــه دفتــر  ســازمان 
فــروش  شــرکت  ایــران  خــودرو واقــع 
در  پیــکان  شــهر  ســاختمان  ســمند 
ــد بدیهــي اســت  پــس از  ــه  نمای مراجع
انقضــاء مهلــت مزبــور طبــق مقــررات  
ــل   ــن  اص ــد  در ضم ــد ش ــدام  خواه اق
ــبز   ــرگ  س ــودرو  و ب ــت  خ ــند مالکی س
خــودرو  فــوق  مفقــود و ازدرجــه اعتبــار 

ســاقط اســت .

ســازمان ســیما منظــر و فضــای ســبز شــهری شــهرداری ســبزوار در نظــر 
دارد نســبت بــه برگــزاری مزایــده اجــاره : مکان نصــب بیلبــورد ضلع جنوب 
ــده )5003094457000037(،  ــا شــماره مزای غــرب چهــارراه دادگســتری ب
مــکان نصــب بیلبــورد ضلع جنوب شــرق میــدان شــریعتی با شــماره مزایده 
)5003094457000038(، بیلبــورد ضلــع شــمال شــرق چهــارراه ابریشــم با 
ــده )5003094457000039(، بســته تبلیغاتی12)7عــدد ســازه  شــماره مزای
تبلیغاتــی بلــوار ســربداران، مــکان نصــب بیلبــورد شــمال شــرق چهــارراه 
دادگســتری( بــا شــماره مزایــده )5003094457000040( از طریــق مزایــده 
عمومــی و بــا جزئیــات منــدرج در اســناد مزایــده بــا بهــره گیــری از ســامانه 
بصــورت   )www.setadiran.ir( دولــت  الکترونیکــی  تــدارکات 

الکترونیکــی اقــدم نمایــد.
زمــان انتشــار در ســایت : 1403/12/11 ، مهلــت دریافــت اســناد : 
ــغ شــرکت در  ــه پیشــنهاد : 1403/01/05 ، مبل ــت ارائ 1403/12/21 ، مهل

ــه   ــت پای ــد قیم ــده :5 درص مزای

مــزایـده آگـهی 

قاسم دارینی
سرپرست سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری سبزوار 

 نوبت  دوم
آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 

رسمی حوزه ثبتی نوشهر 
و  اراضی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون   3 و   1 مواد  دستور  به  نظر 
املاک   1390  /  09  /  20 مصوب  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای 
متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد 
ثبتی نوشهر مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بلامعارض آنان محرز و 
رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شرح ذیل آگهی می گردد : 
املاک متقاضیان واقع در قریه فراشکلای علیا  پلاک 7 اصلی بخش 5 

قشلاقی کلاسه 1403٫1730
خانم  فرعی   183 پلاک   140360310007034378 شماره  رأی 
فاطمه تسلیمی همدانی فرزند محمود نسبت به  ششدانگ  یک قطعه 
زمین با بنای احداثی )کاربری مسکونی( به مساحت 380٫94 متر مربع  

خریداری شده بدون واسطه / با واسطه از آقای علیرضا کاویانپور. 
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون   _  3 ماده  موجب  به  لذا 
ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 _ آیین نامه مربوطه این آگهی 
در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در 
شهرها منتشر و در روستاها رای هیأت الصاق تا در صورتیکه اشخاص 
ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار 
اولین آگهی در روستاها از طریق الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود 

را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند. 

معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 
دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به 
اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به 
ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی 
واصل نگردد یا معترض ، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی 
محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و 
بدیهی  نیست.  دادگاه  به  متضرر  مراجعه  از  مانع  مالکیت  صدور سند 
است برابر ماده 13 آیین نامه مذکور در مورد قسمتی از املاکی که قبلاً 
اظهارنامه ثبتی پذیرفته نشده ، واحد ثبتی با رای هیئت پس از تنظیم 
اظهارنامه حاوی تحدید حدود ، مراتب را در اولین آگهی نوبتی و تحدید 
حدود به صورت همزمان به اطلاع عموم می رساند و نسبت به املاک در 
جریان ثبت و فاقد سابقه تحدید حدود ، واحد ثبتی آگهی تحدید حدود 

را به صورت اختصاصی منتشر می نماید.
تاریخ انتشار نوبت اول : 04 / 12 / 1403 
تاریخ انتشار نوبت دوم : 18 / 12 / 1403 

شناسه آگهی : 1885924
علی اکبر مقدسی فر 

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک نوشهر
***
***

بــرگ ســبزوکارت خــودرو ســواری وانــت سیســتم پیــکان 
تیــپ OHV1600 مــدل 1386 ســفید به شــماره انتظامی 
592ب 67ایران 49وبه شــماره موتــور 11486003116 
و شــماره شاســی 31609597 مفقــود گردیــده واز درجــه 

اعتبــار ســاقط می باشــد 

مونیخ،  بایرن  ستاره  کیمیش،  یوشوا 
در  هم  دیگری  باشگاه  که  کرد  تایید 

تصمیم او نقش دارد.
به گزارش »ورزش سه«، کیمیش در 
بایر  برابر  مونیخ  بایرن  بازی  جریان 

لورکوزن در مرحله یک هشتم رقابت های لیگ قهرمانان اروپا در ترکیب 
را  اظهاراتی  بازی  این  پایان  از  اما پس  به میدان رفت  تیم  این  اصلی 

مطرح کرد که بسیاری از هواداران بایرن را شوکه و عصبانی کرد.
جریان  در  هم  دیگری  باشگاه  آیا  که  سوال  این  به  آلمانی  ستاره  این 
مذاکرات او با بایرن نقشی را ایفا می کند یا خیر، پاسخ مثبت داد و وقتی 
از او پرسیدند که کدام باشگاه ها ممکن است نقشی برای او داشته باشند 

گفت: »من به این سوال پاسخ نخواهم داد.«
کیمیش همچنین تاکید کرد که توپ در حال حاضر در زمین او نیست، 
بلکه همه چیز در اختیار مدیران بایرن قرار دارد و اضافه کرد: »این که 
پیشنهاد آنها برای تمدید قرارداد پس گرفته شده به رسانه ها درز کرد و 
افشا شد اما در ارتباط و صحبتی که با هم داشتیم، این چیزی نبود که 

از سوی آنها به من گفته شد.
برنامه من این بود که پیش از وقفه دیدارهای ملی تصمیمم را بگیرم. 
باشگاه چنین چیزی را نمی خواست که حق طبیعی آنها بود. این که زمان 
بتوانم  که  بود  مهم  داشت.  زیادی  ارزش  برایم  دادند  به من  را  زیادی 
از فصل سخت گذشته داشته  برای شروع فصل پس  استراحت خوبی 

باشیم و بتوانیم رابطه را به درستی بسازیم.
تصمیم  لورکوزن  برابر  بازی  دو  از  پیش  می خواستند  بایرن  مدیران 
بگیریم. مصدومیت شرایط را کمی برای من پیچیده کرد و دوست ندارم 
وارد جزئیات شوم. اما خیلی زود تصمیمم مشخص خواهد شد. نمی دانم 
که بین دو بازی رفت و برگشت باشد یا خیر اما قطعا حداقل پیش از 

وقفه دیدارهای ملی است.«

ضربه کیمیش به بایرن: پای تیم 
دیگری وسط است!

آگهی مفقودی
نوبت اول 

اصــل کارت مجــوز حمــل ســلاح شــکاری تــک لــول ســاچمه زنی 
چخماقــی کالیبــر 12 ســاخت ترکیــه بــه شــماره ســلاح 276663 
ــی 4559952817  ــد مل ــه ک ــی ب ــد امرائ ــب حام ــام اینجان ــه ن ب

مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

بــرگ ســبز خــودروی ســواری پــژو 405جــی ال آی مــدل 
12483109643وشــماره  موتــور  شــماره  بــه   1384
ــران  ــلاک 42ط956ای ــماره پ ــه ش ــی 83704421ب شاس
49بــه نــام عنایــت الــه عالــی نــژاد بنــاری ســفلی مفقــود 

ــد ــاقط گردی ــار س ــه اعتب واز درج
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اقتصادنیوز: یک نماینده مخالف دولت اوکراین 
از درخواست رسمی برای آغاز برکناری زلنسکی 

خبر داد.
به گزارش اقتصادنیوز به نقل از مهر، »الکساندر 
اوکراین  دولت  مخالف  نماینده  دوبینسکی«، 
روند   آغاز  برای  رسمی  درخواست  کرد:  اعلام 
برکناری ، ولودیمیر زلنسکی  رئیس جمهوری  را 

به رئیس پارلمان ارائه کردم.
دوبینسکی افزود: خواستار تشکیل کمیته ویژه 

حقیقت یاب درباره زلنسکی هستم.
به  پیامی  در  اوکراین  پارلمان  راستا،  همین  در 
رئیس جمهوری آمریکا و کنگره از حمایت مستمر 
ایالات متحده در مقابله با تهاجم روسیه قدردانی 

کرد.
ابتکار  از  کرد:  اعلام  اوکراین  مجلس 
استقبال  صلح  برای  آمریکا  رئیس جمهوری 
می کنیم و خواستار راه حلی هستیم که حاکمیت 

ما را حفظ کند.
به  اوکراین  پارلمان  نمایندگان  پیام  پایان  در 
ترامپ و کنگره آمریکا آمده است: کمک های 
آمریکا توان دفاعی ما را برای حفظ استقلال و 
حمایت از دموکراسی تقویت می کند و ما خواستار 
تداوم تحریم ها علیه روسیه تا بازپس گیری کامل 

حاکمیت خود هستیم.
از آن صورت می گیرد که  این درخواست پس 
سفر زلنسکی به آمریکا و دیدارش با ترامپ و 
معاونش در کاخ سفید با تنش همراه شد و دو 
طرف نتوانستند توافق منابع کمیاب را امضا کنند.

طومــاری توســط محمدتقــی نقدعلــی، نماینــده 
مــردم خمینی شــهر مقابــل جایــگاه هیئــت 
ــوای  ــه محت ــد ک ــته ش ــس گذاش ــه مجل رئیس
ایــن طومــار، درخواســت ابــلاغ و اجــرای قانــون 
عفــاف و حجــاب بود.نماینــده مــردم اصفهــان در 
جلســه علنــی مجلــس شــورای اســلامی و طــی 
نطــق میــان دســتور خــود بــر لــزوم اجــرای قانون 

ــد کــرد. ــاف و حجــاب در کشــور تاکی عف
امیرحســین بانکی پــور، نماینــده مردم اصفهــان در 
جلســه علنــی مجلــس شــورای اســلامی و طــی 
نطــق میــان دســتور خــود بــر لــزوم اجــرای قانون 

عفــاف و حجــاب در کشــور تاکیــد کــرد.
در جریــان انجــام نطــق ایــن نماینــده، طومــاری 
ــردم  ــده م ــی، نماین ــی نقدعل ــط محمدتق توس
خمینی شــهر مقابــل جایــگاه هیئــت رئیســه 
مجلــس گذاشــته شــد کــه محتــوای ایــن طومار، 
درخواســت ابــلاغ و اجــرای قانــون عفــاف و 
حجــاب بــود.در ادامــه جمعــی از نماینــدگان 
مجلــس شــورای اســلامی جلــوی جایــگاه هیئت 
رئیســه رفتــه و ضمــن عکــس گرفتــن بــا ایــن 

ــد. ــا کردن ــار، آن را امض طوم

رژیم  نخست وزیر  نتانیاهو«،  »بنیامین 
صهیونیستی مدعی شد که جنگ این رژیم فقط 
در نوار غزه نیست، بلکه نقشه خاورمیانه را تغییر 

خواهد داد.
نتانیاهو در مراسم انتصاب »ایال زمیر«، رئیس 
ستاد جدید ارتش رژیم صهیونیستی ادعا کرد: 
»با کمک آمریکا، ارتش ما سلاح های بیشتری 
همه  بازگشت  به  متعهد  ما  و  می کند  دریافت 
گروگان ها هستیم و آنها را بازپس خواهیم گرفت 

و در جنگ پیروز خواهیم شد«.
ادامه  در  صهیونیستی  رژیم  نخست وزیر 
چند  جنگ  ما   « افزود:  خود  گزافه گویی های 
های  نسل  برای  آن  نتایج  و  داشتیم  جبهه ای 
آینده مشخص خواهد شد و به تمام اهداف جنگ 
از جمله حذف جنبش حماس چه از نظر اقتدار و 
چه از نظر جایگاه مدنی دست خواهیم یافت. ما 
اکنون به قله کوه هرمون در سوریه رسیده ایم و 

چهره خاورمیانه را تغییر دادیم«.
گفت: »ما  پوشالی  تهدیدهای  طی  نتانیاهو 
می توانیم به هر کسی که ما را تهدید کند، با 

قدرت پاسخ دهیم«.

کرملین: برنامه هسته ای تهران، در مذاکرات سطح 
بالا بین مسکو و واشنگتن در ریاض مورد بحث 

قرار گرفت؛ پیشنهاد شد این موضوع به حوزه ای 
جداگانه از رایزنی های میان ما تبدیل شود

پزشکیان در دیدار سه تن از سفیران 
جدید جمهوری اسلامی:

تقویت ارتباطات با جهان، از مهمترین 
ماموریت های نمایندگان ایران در مجامع 

بین المللی است

کرملیــن روز چهارشــنبه اعــلام کــرد 
کــه مذاکــرات آینــده بیــن روســیه و 
ــی  ــالات متحــده شــامل بحث های ای
ایــران  برنامــه هســته ای  دربــاره 
ــه  ــه ب ــی ک ــود، موضوع ــد ب خواه
گفتــه کرملیــن در دور اولیــه مذاکرات 
ــاض در مــاه  ــکا و روســیه در ری آمری

ــود. گذشــته »مطــرح شــده« ب
کرملیــن: برنامــه هســته ای تهــران، در مذاکــرات ســطح بــالا بین مســکو و واشــنگتن در 
ریــاض مــورد بحــث قــرار گرفــت؛ پیشــنهاد شــد ایــن موضــوع بــه حــوزه ای جداگانــه از 

رایزنی هــای میــان مــا تبدیــل شــود
بیانیــه اتحادیــه اروپــا: همچنــان نگــران اظهــارات مقامــات ایرانی دربــاره ظرفیــت ایران 
بــرای تولیــد ســلاح هســته ای هســتیم / خطر یــک بحــران اشــاعه هســته ای در منطقه 
در نتیجــه توســعه برنامــه هســته ای ایــران در حــال افزایــش اســت /  همچنــان متعهــد 

بــه یــک راه حــل دیپلماتیــک بــرای رســیدگی بــه ایــن موضوع هســتیم
بیانیــه اتحادیــه اروپــا: همچنــان نگــران اظهــارات مقامــات ایرانی دربــاره ظرفیــت ایران 
بــرای تولیــد ســلاح هســته ای هســتیم / خطر یــک بحــران اشــاعه هســته ای در منطقه 
در نتیجــه توســعه برنامــه هســته ای ایــران در حــال افزایــش اســت / همچنــان متعهــد 

بــه یــک راه حــل دیپلماتیــک بــرای رســیدگی بــه ایــن موضوع هســتیم
 نماینــده اتحادیــه اروپــا در ویــن، بــا انتشــار بیانیــه ای بــا اشــاره بــه نشســت فصلــی 
شــورای حــکام آژانــس بین المللــی انــرژی اتمــی، ضمــن قدردانــی از »رافائل گروســی« 
مدیــرکل آژانــس از ایــران خواســتار پیــروی از قطعنامه 2231 شــورای امنیــت و تعهدات 

برجامــی خــود شــد!
ــن روســیه  ــده بی ــن روز چهارشــنبه اعــلام کــرد کــه مذاکــرات آین ســخنگوی کرملی
ــود،  ــد ب ــران خواه ــه هســته ای ای ــاره برنام ــی درب ــامل بحث های ــالات متحــده ش و ای
موضوعــی کــه بــه گفتــه کرملیــن در دور اولیــه مذاکــرات آمریکا و روســیه در ریــاض در 

مــاه گذشــته »مطــرح شــده« بــود.
بــه گــزارش انتخــاب، بلومبــرگ روز سه شــنبه گــزارش داد کــه روســیه بــا کمــک بــه 
ــا ایــران در موضوعــات  دولــت دونالــد ترامــپ، رئیس جمهــور آمریــکا، بــرای ارتبــاط ب
مختلــف، از جملــه برنامــه هســته ای تهــران و حمایــت آن از نیروهــای ضدآمریکایــی 

منطقــه ای، موافقــت کــرده اســت.
کرملیــن ایــن موضــوع را تأییــد نکــرده، امــا روشــن ســاخته اســت کــه ایــران اکنــون 
یکــی از موضوعاتــی اســت کــه واشــنگتن و مســکو بــه طــور مفصل تــری دربــاره آن 

بحــث خواهنــد کــرد.
دیمیتــری پســکوف، ســخنگوی کرملیــن، گفــت: »تــا کنــون فقــط ایــن درک وجــود 
دارد کــه موضــع روســیه ایــن اســت کــه مشــکل پرونــده هســته ای ایــران باید صرفــاً از 

طریــق راه هــای سیاســی و دیپلماتیــک مســالمت آمیز حــل شــود.«
وی افــزود: »مــا معتقدیــم کــه بــرای ایــن امــر پتانســیل وجــود دارد، زیــرا ایــران متحــد 
و شــریک ماســت، کشــوری کــه بــا آن روابــط جامــع، ســودمند متقابــل و مبتنــی بــر 
احتــرام متقابــل را توســعه می دهیــم و روســیه آمــاده اســت تــا هــر کاری کــه ممکــن 

باشــد در ایــن زمینــه انجــام دهــد. ایــالات متحــده از ایــن موضــوع آگاه اســت.«

اصل  سند مالکیت )برگ سبز( خودرو پژو 
پارس سفیدرنگ مدل 1388 به شماره 

موتور12488196070 به شماره شاسی 
NAAN01CA5AK763152  به شماره پلاک 

ایران 98- 528 ط 33 به نام دنیا محمدی  مفقود 
گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

ــت  ــور، تقوی ــای کش ــاندن ظرفیت ه ــرای شناس ــلاش ب ــور ت ــس جمه رئی
ارتباطــات اقتصــادی، سیاســی، فرهنگــی و علمــی و دانشــگاهی کشــورمان بــا 
جهــان، رفــع موانــع و فراهــم کــردن زیرســاخت های تســهیل تجــارت خارجــی 
ــورمان در  ــفرای کش ــدگان و س ــف نماین ــا و وظای ــن ماموریت ه را از مهمتری

ــوان کــرد. ــف عن ــی و کشــورهای مختل ــع بین الملل مجام
ــا، مســعود پزشــکیان بعدازظهــر امــروز چهارشــنبه در دیــدار  بــه گــزارش ایرن
رضــا نجفــی، رامیــن زارع و مرضیــه افخــم نماینده و ســفیران جدید کشــورمان 
ــدوارم  ــزود: امی ــلوونی، اف ــه و اس ــن، نیکاراگوئ ــل در وی ــازمان مل ــر س در مق
تلاش هــای شــما در راســتای انجــام وظایــف محولــه نتیجه بخــش و موجــب 
ــی و  ــا ســازمان های بین الملل رشــد و ارتقــای تعامــلات خارجــی کشــورمان ب

کشــورهای مقصــد شــود.
پزشــکیان بــا تاکیــد بــر اینکــه دولــت چهاردهــم بــه دنبــال تعامــل حداکثــری 
بــا همــه کشــورهای جهــان بــر مبنــای احتــرام متقابــل، پرهیــز از اختــلاف و 
توســعه صلــح و امنیــت جهانــی اســت، از نماینــده و ســفرای جدیــد کشــورمان 
در مقــر ســازمان ملــل در ویــن، نیکاراگوئــه و اســلوونی خواســت ضمــن تبییــن 
آثــار و پیامدهــای تحریم هــای ظالمانــه آمریــکا علیــه ملــت ایــران، در راســتای 
ــل  ــورهای مح ــی در کش ــع ایران هراس ــورمان و رف ــق کش ــان دادن حقای نش

مأموریــت خــود مجدانــه بکوشــند.
ــز گزارشــی از  ــه افخــم نی ــن زارع و مرضی ــی، رامی ــدار رضــا نجف ــن دی در ای
ــن  ــی و همچنی ــازمان های بین الملل ــا س ــران ب ــلات ای ــت تعام ــن وضعی آخری
ســطح روابــط سیاســی، اقتصــادی و فرهنگــی بــا کشــورهای محــل ماموریــت 

خــود بــه دکتــر پزشــکیان ارائــه کردنــد.

درخواست آغاز برکناری زلنسکی 
در پارلمان اوکراین

پهن کردن طومار در صحن علنی مجلس
 حمایت نمایندگان از قانون عفاف و 

حجاب 

نتانیاهو گزافه گویی کرد
 نقشه خاورمیانه را تغییر 

خواهیم داد

رهبر انقلاب اسلامی با تاکید بر لزوم جدی گرفته شدن نهضت ملی 
درختکاری که در دوره شهید رئیسی آغاز شد، گفتند: این طرح که سال 
گذشته آغاز شد و همچنان ادامه دارد نشان می دهد که کاشت یک میلیارد 
درخت در چهار سال عملی است و دستگاه های دولتی باید به مردم در 

این زمینه کمک کنند.
به گزارش ایرنا، حضرت آیت الله خامنه ای  بعد از کاشت این نهال ها، 
درختکاری را اقدامی سودآور، آینده نگری و تولید ثروت برشمردند و با 
تاکید بر لزوم توجه جدی به نهضت ملی درختکاری که سال گذشته در 
دولت شهید رئیسی آغاز شد، گفتند: همه مردم در موضوع درختکاری 
به عنوان یک عمل صالح و حسنه مشارکت داشته باشند تا با افزایش 

درختان، محیط زندگی و زیست طراوت و صفا پیدا کند.
رهبر انقلاب اسلامی اقدام هر ساله خود برای کاشت نهال را یک اقدام 
نمادین جهت یادآوری این نکته دانستند که کاشت درخت فقط مربوط 
به سن جوانی نیست و همه افراد در سنین مختلف باید به سمت این کار 

مهم و بزرگ و لازم و زیبا شوق و انگیزه پیدا کنند.

حضرت آیت الله خامنه ای با تاکید بر اینکه درختکاری یک سرمایه گذاری 
سودآور از جهات مختلف و تولید ثروت است، افزودند: کاشت درخت با 
هر انگیزه ای چه برای بهره مندی از میوه درختان مثمر و چه برای استفاده 
از چوب درختانی که چوب آنها با ارزش است، یک اقدام کاملًا سودآور 

است که در آن ضرر وجود ندارد.

ایشان درخت و کشتزارها را عامل سلامت هوا دانستند و با تاکید بر 
اهمیت بالای محیط زیست، خاطرنشان کردند: درختان و گیاهان رویشی 
علاوه بر بهبود هوا موجب طراوت محیط زندگی و محیط زیست و 
طراوت روحی انسانها نیز می شوند زیرا درختان و گیاهان چشم نواز و 

دل نواز هستند.
رهبر انقلاب اسلامی با تاکید بر لزوم جدی گرفته شدن نهضت ملی 
درختکاری که در دوره شهید رئیسی آغاز شد، گفتند: این طرح که سال 
گذشته آغاز شد و همچنان ادامه دارد نشان می دهد که کاشت یک میلیارد 
درخت در چهار سال عملی است و دستگاه های دولتی باید به مردم در 
این زمینه کمک کنند.حضرت آیت الله خامنه ای با هشدار نسبت به قطع 
درختان و تبدیل کاربری اراضی کشاورزی افزودند: قطع درختان به جز در 
موارد فنی و ضروری یک ضرر و خطر است و باید جلوی تخریب جنگلها 
و تبدیل اراضی کشاورزی گرفته شود. ایشان همچنین با اشاره به کارهای 
خوبی که در این زمینه  در تهران و برخی شهرهای دیگر انجام گرفته 

است، خاطرنشان کردند: این اقدامات باید ادامه پیدا کند.

آقای  که  بزرگی  درس  که  گفت  اقتصادی  تحلیلگر  مومنی  فرشاد 
است که هر چه  این  بگیرند،  استیضاح همتی  از  باید  رییس جمهور 
سریع تر تیم شایسته ای را که از صلاحیت های کافی علمی و تجربی 
برخوردار باشند، به کار بگیرند . همچنین تقاضای بازنگری توسعه گرا 

نسبت به آن سند داشته باشند
فرشاد مومنی تحلیلگر اقتصادی در گفت وگو با اعتماد در واکاوی 
محتوایی نشست استیضاح، دلایل آن و بازیگران اصلی آن، گفت: 
به  جنبه ای  هیچ  از  زمین  ایران  احوال  و  اوضاع  که  است  آن  واقع 
سامان نیست و طبیعتا حادترین، فوری ترین و ملموس ترین جنبه ای 
که در این شرایط جلوه می کند، مسائل و مشکلات اقتصادی است. 
»به  مردم«،  انداختن  فلاکت  »به  فرآیند  سرآغاز  اخیر،  3دهه  طی 
بحران کشاندن بنگاه های تولیدی« و »به اسلاف مالی دچار کردن 
دارد که 35سال است سایه گسترده خود  دولت« ریشه در توهمی 
را بر اقتصاد و جامعه ایرانی انداخته است. طی این مدت به صورت 
)مردم،  شده  یاد  3گروه  به  را  فشارها  آن  که  حال  عین  در  روزمره 

بنگاه های اقتصادی و دولت( وارد آورده، گروه های ذی نفع دیگری را 
از بطن این مناسبات پدیدار کرده است.

طرز  به  ایشان  کابینه  و  رییس جمهور  انتخابات  از  پس  گفت:  وی 
ادامه همان  بود، روی  داده شده  آنچه وعده  برخلاف  شگفت آوری 
پافشاری مشکوک و غیرمتعارفی شد، چون در  ریل سیاستی قبلی 
این فاصله 35ساله هم خانوارها، هم بنگاه های تولیدی و هم ساختار 

مالیه دولت دچار وضعیت شکننده ای شده اند، واکنش ها نسبت به آن 
سیاست های نابخردانه سریع تر از گذشته رخ می دهد.

این است که  آقای رییس جمهور  به  اکید من  افزود: توصیه  مومنی 
ایشان را به پرهیز از واکنش های عصبی، ناسنجیده و انفعالی در برابر 
این تصمیم مجلس فرا می خوانم. همچنین به ایشان تاکید می کنم با 
همان آرامش و متانتی که قرآن و نهج البلاغه را قرائت می کردند به 
این نکته توجه داشته باشند که جابه جایی فرد به شرطی بی ثمر است 
پافشاری روی تداوم سیاستگذاری بر ریل های مخرب  که اصرار و 

گذشته صورت گیرد.
واکنش  این  از  باید  رییس جمهور  آقای  که  بزرگی  افزود:درس  وی 
مجلس بگیرند، این است که هر چه سریع تر تیم شایسته ای را که از 
صلاحیت های کافی علمی و تجربی برخوردار باشند، به کار بگیرند . 
همچنین تقاضای بازنگری توسعه گرا نسبت به آن سند داشته باشند 

و برنامه باکیفیتی را تدارک دیده و کار را جلو ببرند.

ایران  برای  پرمخاطره ای  زمان  در  تهران  به  روسی  کارشناسان  این  سفر 
انجام شد، زمانی که نیروهای نظامی ایران درگیر نبردی مستقیم با دشمن 
سرسخت خود یعنی اسرائیل بودند که شاهد حملات نظامی هر دو طرف در 

ماه های آوریل و اکتبر بود.
خبرگزاری رویترز در خبری اختصاصی مدعی شد در سال گذشته میلادی 
7 کارشناس موشکی روسیه در بحبوحه درگیری های مستقیم بین ایران و 

اسرائیل، 2 سفر محرمانه به ایران داشته اند. 
به گزارش عصرایران، بر اساس مدعای رویترز، کارشناسان موشکی روسیه 
در بحبوحه درگیری های رفت و برگشتی بین ایران و اسرائیل دستکم دو 

مرتبه به ایران سفر کرده اند. 
رویترز نوشت: بررسی سوابق سفر و داده های شغلی از سوی رویترز نشان 
می دهد که چندین متخصص ارشد موشکی روسی در سال گذشته )2024( 
در راستای تعمیق همکاری های دفاعی جمهوری اسلامی ایران با فدراسیون 

روسیه از ایران بازدید کرده اند.
این 7 کارشناس موشکی برای سفر از مسکو به تهران با دو پرواز در 24 

آوریل و 17 سپتامبر سال گذشته بلیت رزرو کردند.
سوابق رزرو شامل شماره پاسپورت مردانه است که 6 تا از هفت مورد دارای 
پیشوند »20« هستند. بر اساس فرمانی که دولت روسیه و سندی که در وب 
سایت وزارت خارجه روسیه منتشر کرده است، این گذرنامه ای است که برای 
تجارت رسمی دولتی استفاده می شود که برای مقامات دولتی در سفرهای 

کاری خارجی و پرسنل نظامی مستقر در خارج از کشور صادر می شود.

که  نوشت  ایران  دفاع  وزارت  ارشد  مقام  یک  از  نقل  به  ادامه  در  رویترز 
از سایت های تولید  بازدید  کارشناسان موشکی روسیه سال گذشته چندین 
این  از  برخی  که  داشته اند  زیرزمینی  تاسیسات  دو  جمله  از  ایران  موشک 
بازدیدها در ماه سپتامبر انجام شده است. این مقام که برای بحث در مورد 

مسائل امنیتی خواست نامش فاش نشود، این سایت ها را مشخص نکرد.
یک مقام نظامی غربی نیز که همکاری دفاعی ایران با روسیه را زیر نظر 
از  نامشخصی  تعداد  نشود، گفت که  فاش  نامش  و همچنین خواست  دارد 
کارشناسان موشکی روسیه در ماه سپتامبر از یک پایگاه موشکی ایران در 
خزر  دریای  در سواحل  امیرآباد  بندر  غرب  مایلی(   9( کیلومتری   15 حدود 

ایران بازدید کردند.
به  غربی  مقام  این  که  بازدیدکنندگانی  که  کند  مشخص  نتوانست  رویترز 

شامل  را  پرواز  دو  این  در  روسیه  موشکی  کارشناسان  می کند،  اشاره  آنها 
می شوند، یا خیر.

بر اساس بررسی پایگاه های اطلاعاتی روسیه حاوی اطلاعات شغل یا محل 
کار شهروندان، از جمله سوابق مالیاتی، تلفن و وسایل نقلیه، 7 کارشناس 
موشکی روسی شناسایی شده توسط رویترز همگی دارای سوابق نظامی ارشد 

هستند، از جمله 2 سرهنگ  و 2 سرهنگ دوم.
اطلاعات رزرو پرواز7 مسافر روس عازم تهران، توسط  یک گروه هکری 
با  نفر  این 7  داده شد. هکرها گفتند  نشان  رویترز  به  ایران  مخالف دولت 

وضعیت VIP سفر می کردند.
سپتامبر  پرواز  برای  روسیه  مسافری  مانیفست  با  را  اطلاعات  این  رویترز 
که توسط منبعی با دسترسی به پایگاه های اطلاعاتی دولتی روسیه، تایید 
کرد. این خبرگزاری قادر به دسترسی به مانیفست پرواز اول نبود، بنابراین 
نتوانست تایید کند که پنج متخصص روسی رزرو شده در آن واقعا سفر را 

انجام داده اند.
سوابق نشان می دهد که »دنیس کالکو« 48 ساله و »وادیم مالوف« 46 
از جمله 5 کارشناس تسلیحاتی روسی بودند که صندلی هایشان به  ساله 

صورت گروهی در پرواز آوریل رزرو شده بود.
سوابق مالیاتی سال 2021 نشان می دهد کالکو در آکادمی دفاع ضد هوایی 
وزارت دفاع کار می کرد. طبق سوابق مالکیت خودرو در سال 2024، مالوف 
را  هوایی  موشکی ضد  نیروهای  که  کند  می  کار  نظامی  واحد  یک  برای 

آموزش می دهد.

»مارات  و  ساله   43 آنتونوف«  »الکساندر  ساله،   45 گوسف«  »آندری 
یک  گوسف  بودند.  شده  رزرو  آوریل  پرواز  در  نیز  ساله   54 خوساینوف« 
سرهنگ دوم است که به عنوان معاون دانشکده موشک های هدف عمومی و 
مهمات توپخانه در موسسه مهندسی توپخانه »پنزا« وزارت دفاع کار می کند.

اصلی  اداره  در  آنتونوف   ،2024 سال  از  خودرو  نام  ثبت  سوابق  اساس  بر 
موشک و توپخانه وزارت دفاع کار کرده است، در حالی که داده های بانکی 
نشان می دهد سرهنگ خوساینوف در میدان آزمایش موشک »کاپوستین 

یار« کار کرده است.
یکی از دو مسافر دومین پرواز به تهران در ماه سپتامبر، »سرگئی یورچنکو« 
46 ساله بود که بر اساس سوابق تلفن همراه، در اداره موشک و توپخانه نیز 

کار می کرد. شماره پاسپورت او با پیش شماره »22« بود. 
مسافر دیگر پرواز سپتامبر« اولگ فدوسوف »46 ساله بود. سوابق اقامت او را 
به عنوان دفتر اداره تحقیقات پیشرفته بین خدماتی و پروژه های ویژه نشان 
می دهد. این شاخه ای از وزارت دفاع روسیه است که وظیفه توسعه سیستم 

های تسلیحاتی آینده را دارد.
است،  کرده  مشاهده  رویترز  که  روسیه  مرزی  گذرگاه  سوابق  اساس  بر 
بود. سوابق  پرواز کرده  به مسکو  تهران  از  اکتبر 2023  در  پیشتر  فدوسف 
نشان می دهد که در آن مناسبت، همانطور که برای پرواز سپتامبر 2024 
انجام داد، فدوسف از گذرنامه خود که برای تجارت رسمی دولتی رزرو شده 

بود، استفاده کرده است.
سوابق کلی نشان می دهد که 2 نفر از 7 کارشناس در سیستم های موشکی 
پدافند هوایی متخصص هستند، 3 نفر در توپخانه و موشک تخصص دارند، 
محدوده  در  نیز  نفر  یک  و  پیشرفته  تسلیحات  توسعه  زمینه  در  نفر  یک 

آزمایش موشکی کار کرده است. 
ایران  برای  پرمخاطره ای  زمان  در  تهران  به  روسی  کارشناسان  این  سفر 
انجام شد، زمانی که نیروهای نظامی ایران درگیر نبردی مستقیم با دشمن 
سرسخت خود یعنی اسرائیل بودند که شاهد حملات نظامی هر دو طرف در 

ماه های آوریل و اکتبر بود.
رویترز از طریق تلفن با همه این کارشناسان روسی تماس گرفت: 5 نفر از 
آنها حضورشان در ایران را انکار و همچنین تکذیب کردند که برای ارتش 
کار می کردند، در حالی که یکی از اظهار نظر خودداری کرد و یکی دیگر 

نیز تلفن را قطع کرد.

اقتصادنیوز: نماینده آمریکا مدعی شد: اگر ایران خواهان توافق )هسته ای( 
است، مسیر آن با توقف فعالیت های تشدیدکننده هسته ای، انجام تعهدات 
پادمانی، ایجاد اعتماد بین المللی و اجازه دادن به آژانس برای ارائه اطمینان 

از صلح آمیز بودن برنامه هسته ای اش آغاز می شود.
به گزارش اقتصادنیوز به نقل از ایرنا، هوارد سولومن کاردار موقت نمایندگی 
ایالات متحده آمریکا نزد سازمان های بین المللی مستقر در وین روز سه شنبه 
در نشست شورای حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی ادعا کرد: »اگر ایران 
خواهان توافق )هسته ای( است، مسیر آن با توقف فعالیت های تشدیدکننده 
دادن  اجازه  و  بین المللی  اعتماد  ایجاد  پادمانی،  تعهدات  انجام  هسته ای، 
آغاز  هسته ای اش  برنامه  بودن  صلح آمیز  از  اطمینان  ارائه  برای  آژانس  به 
می شود. «وی در تداوم سیاه نمایی درباره پیشرفت های هسته ای کشورمان 
مدعی شد: »محتوای گزارش مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی )درباره 
ایران( به شدت نگران کننده است. این گزارش تهدیدی وجودی را که برنامه 
هسته ای ایران برای جامعه بین المللی ایجاد می کند، برجسته می سازد. ایران 
با  اورانیوم  داشتن سلاح هسته ای،  بدون  که  است  در جهان  تنها کشوری 
ایجاد اعتماد، همچنان  ایران به جای تلاش برای  بالا تولید می کند.  غنای 
به گسترش برنامه خود و استقرار سانتریفیوژهای پیشرفته ادامه می دهد، آن 

هم بدون هیچ توجیه معتبر غیرنظامی.«دیپلمات آمریکایی با تکرار ادعاهای 
خود  هسته ای  تنش های  تشدید  مسیر  در  ایران  »متأسفانه  گفت:  نخ نما 
مصمم تر شده است. به نظر می رسد که ایران یا قصد دارد جامعه بین المللی 
به سلاح  دستیابی  به سمت  خطرناکی  به طور  یا  دهد،  قرار  فشار  تحت  را 
هسته ای حرکت می کند. صریح بگویم: این یک استراتژی بسیار خطرناک 
برای ایران است و ما تحت فشار قرار نخواهیم گرفت.«ی در ادامه فضاسازی 
تبلیغی علیه برنامه صلح آمیز هسته ای کشورمان ادعا کرد: »ادامه کارشکنی 
ایران در برابر نگرانی های دیرینه پادمانی و امتناع از اجرای تعهدات قانونی 
باید شفافیت بیشتری ایجاد  ایران  پادمانی خود، کاملًا غیرقابل قبول است. 
کند، نه اینکه آن را کاهش دهد. ایران باید پروتکل الحاقی را اجرا کند، نه 
را  بالا  غنای  با  اورانیوم  تولید  باید  ایران  سازد.  محدود  را  بازرسی ها  اینکه 
متوقف کند، نه اینکه آن را تسریع نماید و باید با پذیرش بازرسان آژانس 
آمریکا  را تضعیف کند.«کاردار  آژانس  اینکه راستی آزمایی  نه  موافقت کند، 
با اشاره به اقدامات ایران در چارچوب قانون راهبردی مجلس )قانون اقدام 
راهبردی برای لغو تحریم ها و صیانت از منافع ملت ایران( گفت: »ایران پس 
از آنکه برخلاف تعهدات پادمانی خود، تغییرات در سانتریفیوژهای پیشرفته 
بازرسان  کرد.  آژانس  بازرسان  مجوز  لغو  به  اقدام  نکرد،  اعلام  را  فردو  در 

از  با غنای بیش  اورانیوم  را در فردو شناسایی کردند و ذرات  تغییرات  این 
اعتبار  لغو  این مسئله،  به  ایران  پاسخ  نمودند.  آنجا کشف  در  را  80 درصد 
بازرسان بود. بار دیگر، رفتار ایران به همان اندازه که آشکار است، محکوم 
است.«سولومن ادعا کرد که ادامه این مسیر، »فقط ایران را بیشتر از اهداف 
و توافقی که به دنبال آن است، دور خواهد کرد«به گزارش ایرنا، برنامه صلح 
بی اساس  اتهامات  و  سیاسی  فشارهای  تحت  همواره  ایران  هسته ای  آمیز 
غرب قرار داشته است.پیش از برجام، کشورهای غربی با امنیتی سازی این 
موضوع، تلاش کردند با ابزار تحریم و تهدید نظامی علیه ایران اقدام کنند، 
اما بسته شدن پرونده »ابعاد احتمالی نظامی« )PMD( در سال 1394، این 
بهانه را از میان برد.ایران پس از امضای برجام به همه تعهدات خود پایبند 
ماند، اما آمریکا در سال 1397 به  طور یکجانبه از توافق خارج شد و اروپا 
ایران در چارچوب حقوق  نتیجه،  اجرا کند.در  را  تعهدات خود  نتوانست  نیز 
برجامی خود، گام هایی در کاهش تعهدات برداشت. مذاکرات احیای برجام 
نیز به دلیل تعلل و زیاده خواهی های غرب به نتیجه نرسید.با وجود این، ایران 
همچنان به تعامل دیپلماتیک و همکاری با آژانس بین المللی انرژی اتمی 
ادامه داده و اعلام کرده است که در صورت بازگشت طرف های مقابل به 

تعهدات خود، آماده احیای توافق است.

ادعای رویترز: سفر محرمانه کارشناسان موشکی روسیه به ایران

آمریکا مدعی شد: توافق با توقف فعالیت های تشدیدکننده هسته ای ایران آغاز می شود

پزشکیان فورا تیم اقتصادی خود را تغییر دهد

رهبر انقلاب: نهضت ملی درختکاری جدی گرفته شود و ادامه یابد


